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ACTA PLE NÚM. 12/07 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 25 D’OCTUBRE DE  
2007 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 25 D’OCTUBRE DE 2007 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les dinou hores del 
dia vint-i-cinc d’octubre de dos mil set, es reuneixen a la sala de sessions 
d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes 
legalment establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a 
continuació es relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la 
Presidència del senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
ASSISTENTS 
 
Alcalde 
 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/es d'Alcalde 
 
Sr.   Sergio Fernández Mesa 
Sra. Rocio García Pérez 
Sr.   Jordi Parayre Soguero 
Sra. Montserrat Pérez Lancho 
 
 
Regidors/es 
 
Sr.   Victor Manuel Alcañiz Losa  
Sra.  Adela Artero Lozano  
Sr.   Nèstor Artís  i Villena  
Sra.  Emilia Briones Matamales 
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Sr.   Darío Castro González 
Sr.   Manuel Ceballos Morillo 
Sra.  Susana Cordero Rojas 
Sra.  Elisa Corral Lozano 
Sra.  Mª Isabel Espinosa Fernández  
Sra.  Ana Pilar Fernández Masía  
Sr.   Arnau Funes Romero  
Sr.   Jordi García Guitart  
Sra.  Iolanda Llambrich  i  Serrano  
Sra.  Aurora Mendo Sánchez 
Sr.   Francesc Molina i  Núñez  
Sra.  Enriqueta Pardo Lanuza 
Sr.   José Manuel Parrado Cascajosa  
Sra.  Joana Piñero Romera  
Sra.  Maria Carmen Romero López  
Sr.   José Miguel de Yzaguirre Morer 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 

 

 En primer lloc pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que, vol recordar un prec o una pregunta fet en una 
intervenció del Regidor del Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor Arnau Funes 
Romero, respecte a l’ordre d’intervenció dels Grups Municipals, amb la qual 
tenia raó i l’ordre de les intervencions serà, a partir d’ara, de menor a major, 
començant amb EUiA, ERC-AM, CiU, ICV-EPM i PP.   
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PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 11/07, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 27 de setembre d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 PROPOSTES D’ESMENES 
 
 En aquest punt pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano, per manifestar que, 
m’abstindré en la votació, perquè l’Acta no l’he pogut despenjar d’Internet fins 
aquesta tarda, i com són 97 planes, no he tingut ocasió de llegir-me-la, per 
tant, amb tota la confiança del món en les persones que l’elaboren, però 
tampoc em sembla coherent votar una cosa que no he pogut llegir. 
 
 Seguidament intervé la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora 
Ma. Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que ella tampoc l’ha pogut 
llegir, ja que aquest matí no hi era. 
 
 Tot seguit pren la paraula el  senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que la donaríem per aprovada, i si després de la 
lectura -que tindran un mes per fer-ho- hi ha alguna qüestió, ja la 
incorporaríem en el pròxim Ple.   
 
 
 VOTACIÓ:  UNANIMITAT, amb l’abstenció de la Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
  
 
 
 
 2.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que la majoria dels acords són temes de personal i la 
resta són de designació de membres de Consells Municipals, els quals ja es 
posen en marxa. 
 
 A continuació intervé la senyora Montserrat Pérez Lancho, 
Regidora-Delegada de l’Àrea d’Administració Pública i Interior, per destacar 
que els que s’han fet per via d’urgència, per exemple el 2.4 i el 2.5, són dues 
baixes de professors que s’han produït tot just començar el curs i, tant en la 
llista d’ordre de preferència, com la sorgida de la darrera convocatòria per 
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cobrir places vacants, no hi havia ningú disposat a acceptar l’oferta de feina, 
per això es va tenir que utilitzar aquesta via. La majoria són contractacions  
per aquesta raó. 
 

 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, el text literal dels quals és el següent: 
 
 
 2.1.- Decret núm. 5493/07 de data 26 de setembre. 
 
 “Atesa l’impossibilitat material de l’empleat d’aquest Ajuntament, 
senyor Domingo Hidalgo Martínez, conserge de la piscina municipal, de 
complir amb les funcions assignades a aquest lloc de treball com a 
conseqüència d’un índex d’absentisme degudament justificat a la feina 
superior a un 20% durant els exercicis 2005 i 2006, d’un rendiment general 
molt baix i de la incapacitat física al·legada per l’empleat des de la seva 
reincoporació a la feina en data 7 d’agost de 2007. 
  
 Atès que d'acord amb l'informe del Departament de Recursos 
Humans aquesta situació es troba emmarcada dintre del supòsit contemplat 
per l'article 52.1 de l'Estatut dels Treballadors d'acord amb el qual el contracte 
de treball es pot extingir per ineptitud sobrevinguda del treballador amb 
posterioritat a la seva col·locació efectiva a l'empresa. 
 
 Atès que vistes aquestes circumstàncies, s'hauria de procedir a 
l'extinció de la relació laboral.  
 
 Atès que la persona interessada té coneixement del contingut de la 
proposta de rescissió laboral per causes objectives i ha expressat el seu acord 
amb l'informe i la proposta, a l'entendre que existeixen aquestes causes que 
l'impedeixen desenvolupar la seva funció adequadament. 
 
 Atès que la representació sindical ha estat informada de la situació.  
 
 Atès que d'acord amb el que s'estableix a l'article 53 de l'Estatut 
dels Treballadors, es compleixen els requisits legals  per la seva realització. 
 
 Aquesta Tinència d’Alcaldia fent ús de les atribucions que té 
atribuïdes en virtut de Decret de l’Alcaldia 3990/07, de data 18 de juny de 
2007 
 
    HA RESOLT 
 
 Primer.- Extingir amb efectes del dia 20 de setembre de 2007, la 
relació contractual subscrita amb l'empleat d'aquest Ajuntament, senyor 
Domingo Hidalgo Martínez, per la causa objectiva recollida a l'article 52 a) de 
l'Estatut dels Treballadors, per ineptitud sobrevinguda del treballador amb 
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posterioritat a la seva col·locació efectiva a l'empresa, posant a la disposició 
del treballador la quantitat de 10.803,10 euros en concepte de indemnització 
prevista a l'article 53.1 b) del mateix cos legal més la quantitat de 1332,30 
euros en concepte de indemnització per manca de preavís. 
 
 Segon.- Practicar a l'esmentat empleat la corresponent liquidació de 
la part proporcional de pagues extres.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple Municipal de la present resolució. 
  
 Quart.- Comunicar la present resolució a l’interessat, a la 
representació del personal i al Departament de Recursos Humans als efectes 
oportuns.” 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.2.- Decret núm. 5494/07 de data 27 de setembre. 
 
 “Vistes les necessitats funcionals  de l’Escola Municipal de Música 
pel curs escolar 2007-2008, producte de la oferta i demanda recollida de 
matriculació per aquest curs escolar i com a resultat del seguiment de la 
implantació del projecte Educatiu de l’Escola. 
 
 Atès que mitjançant concurs pel procediment de torn lliure s’han 
proveït dotze places vacants de tècnic/a mig de professor de música en la 
Plantilla Orgànica de Personal Laboral incloses dintre de l’Oferta Pública 
d’Ocupació de 2005. 
 
 Atès que l’Escola Municipal de Música precisa comptar amb la 
totalitat de professors per poder executar amb garanties el projecte educatiu 
de l’Escola, i es fa necessari cobrir amb caràcter d’urgència tots els llocs de 
treball vacants, així com la necessitat de contractar un nou professional de 
forma no permanent que no consta a la plantilla de personal per l’exercici 
2007 i modificar la jornada de tres dels professors que presten els seus serveis 
de forma interina a l’Escola. 
 
 Atès que es va convocar un concurs per cobrir les vacants o 
incidències que es puguin produir a l’Escola Municipal de Música, que ha 
estat insuficient per cobrir la totalitat de llocs de treball. 
 
 Atesa aquesta necessitat de cobrir amb la màxima urgència els llocs 
de treball esmentats, es fa necessari recórrer als professionals que van prestar 
els seus serveis durant el curs 2006/2007 a plena satisfacció d’aquest 
Ajuntament i que reuneixen el perfil professional requerit,  
 
 Atès el que preveuen els articles 16, 19, 20 i 94 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals així com l’article 15 de l’Estatut dels 
Treballadors en relació amb el que disposa el Reial Decret 2720/1998, 
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 Atès el que estableix l’article 41 de l’Estatut dels Treballadors en 
relació a la modificació substancial de les condicions de treball. 
 
 Atesa la conformitat prestada pels tres professors a la proposta de 
modificació de la jornada de treball. 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària a càrrec de la partida 
pressupostària 03 423J0 1300000 Personal Laboral/Escola de Música per 
atendre les contractacions per cobrir les places vacants de la plantilla i a la 
partida pressupostària 03 423J0 13100000 Personal Laboral Eventual/Escola 
de Música per atendre la contractació d’un/a nou/va professor/a per 
l’esmentat curs 2007/2008. 
 
 Atès el que estableix l’article 57.3 de la Llei 30/92, en relació a la 
retroactivitat dels actes administratius. 
 
 Atès l’informe emès per la  Cap de Recursos Humans. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07, de 18 de juny de 2007 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar la jornada de treball pel curs 2007/2008 dels 
tres professors que a continuació es relacionen amb efectes del dia 1 de 
setembre de 2007, adequant les retribucions a la nova jornada establerta, 
d’acord amb el que preveu l’article 41 de l’Estatut dels Treballadors: 
 
ESPECIALITAT 
 

     TOTAL JORNADA ANYAL 
          CURS 2007/08 

CANDIDAT/DA 

VIOLI + VIOLA 450,00 HORES/ANY TATIANA BILBA TATARU 
VIOLI 450,00 HORES/ANY ENRIC CENTENA SERNA 
VIOLONCEL+RODA 254,75 HORES/ANY JORDI RUIZ FERNANDEZ  

 
 Segon.- Declarar raons d’urgència per poder cobrir les funcions 
docents a l’Escola Municipal de Música de Cornellà de Llobregat, que a 
continuació s’indicaran, justificat per l’impossibilitat material de poder 
disposar dels professionals adequats mitjançant el procediment de la 
convocatòria pública a l’inici de l’activitat prevista pel dia 1 de setembre de 
2007. 
 
 Tercer.- Autoritzar la contractació laboral no permanent dels 
candidats proposats que més endavant s’indiquen, amb efectes 3 de setembre 
de 2007 per atendre el servei determinat de docència musical a l’Escola 
Municipal de Música de Cornellà de Llobregat, durant el curs escolar 
2007/08, finalitzant la relació el 15 de juliol de 2008 o amb anterioritat si s’ha 
de resoldre per qualsevol dels supòsits recollits a l’article 24 de l’esmentat 
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Reglament, en qualitat de professor/es de música, en les especialitats i amb la 
jornada anyal que s’indicaran i establint-los les retribucions i la resta de 
condicions de treball establertes en el pacte de condicions de treball del 
personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i dels seus Organismes 
Autònoms: 
 
 
ESPECIALITAT     JORNADA ANYAL CANDIDAT/DA 
VIOLI+VIOLA+RODA    450,00 HORES/ANY JOAQUIMA SALOM IGLESIAS 

 
 Quart.- Autoritzar la contractació laboral no permanent dels 
candidats proposats que més endavant s’indiquen, amb efectes 3 de setembre 
de 2007 per cobrir les places i els llocs de treball vacants que s’indiquen i fins 
tant no es proveeixin definitivament en la forma prevista a l’article 88 del 
Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals o bé s’hagi de resoldre 
per qualsevol dels supòsits recollits a l’article 24 de l’esmentat Reglament, en 
qualitat de professor/es de música, en les especialitats i amb la jornada anyal 
que s’indicaran i establint-los les retribucions i la resta de condicions de 
treball establertes en el pacte de condicions de treball del personal de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i dels seus Organismes Autònoms: 
 
 
ESPECIALITAT   JORNADA ANYAL CANDIDAT/DA 
GUITARRES+RODA   900,00 HORES/ANY JOAQUIM MAGNET DE 

VISSCHER 
PERCUSSIO+ RODA    254,75 HORES/ANY ALBERT VILES ALBALATE 

 
 Cinquè.- Abonar el concepte productivitat d’octubre regularitzat 
d’acord al criteri establert al Decret d’Alcaldia núm. 243/07, de data 25 de 
gener de 2007, que regula el prorrateig de la paga d’octubre amb efectes del 
dia d’inici del contracte i fins a la finalització del mateix. 
 
 Sisè.- Retrotraure els efectes de l’apartat primer d’aquesta resolució 
a la data 1 de setembre de 2007 i els efectes dels apartats segon i quart a la 
data 3 de setembre de 2007. 
 
 Setè.- Comunicar la present resolució al Comitè d’Empresa, 
Departament d’Educació i al Departament de Recursos Humans, als efectes 
corresponents. 
 
 Vuitè.- Donar compte de la present resolució al Ple en la propera 
sessió que es celebri. 
 
 Novè.- Publicar la present contractació en el Butlletí Oficial de la 
Província i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya de conformitat al que 
preveu la normativa vigent.” 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
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 2.3.- Decret núm. 5495/07 de data 27 de setembre. 
 
 “Vista la necessitat de cobrir la plaça d’Assistent/a Infantil, de 
l’empleada d’aquest Ajuntament, senyora Mª Carmen Diaz Gallego, en situació 
de suspensió temporal del seu contracte de treball com Assistent Infantil per 
passar a desenvolupar les funcions d’Educadora Infantil, als efectes de 
garantir el normal funcionament de l’Escola Bressol Lindavista. 
 
 Atès que cap candidata inclosa en les diferents convocatòries per 
cobrir temporalment absències o vacants d’Educador/es Infantils i 
d’Assistent/a Infantil amb la titulació requerida, de les Escoles Bressol 
Municipals ha acceptat l’oferta de treball, es fa necessari recórrer a la bossa de 
treball d’Assistents/es Infantils. 
 
 Atès que la senyora Sonia Ortega Serrano té els coneixements i les 
aptituds necessàries per la realització de les esmentades tasques. 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 03 423C0 1310000 de Personal laboral eventual / Escoles 
Bressol. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com els articles 12 i 15.1 c) de l’Estatut 
dels Treballadors i l’article 4t. del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Atès el que estableix l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 
retroactivitat dels actes administratius. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07 de data 18 de juny de 2007 
 

HE  RESOLT   
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la suplència d’Assistent Infantil, a l’Escola Bressol Linda Vista. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat a temps 
parcial en jornada partida de la senyora Sonia Ortega Serrano en qualitat 
d’Assistenta Infantil, perquè substitueixi a la senyora Mª Carmen Diaz 
Gallego, amb efectes 10 de setembre de 2007 i fins la seva reincorporació, i en 
tot cas fins a la fi del present curs escolar 2007/2008,  o s’hagi de resoldre per 
qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al 
Servei de les Entitats Locals, aplicables a aquesta modalitat contractual. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball 
d’Assistent/a Infantil, de l’Escola Bressol Linda Vista, establint-li les 
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retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de 
condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Abonar el concepte productivitat d’octubre regularitzat 
d’acord al criteri establert al Decret d’Alcaldia núm. 243/07, de data 25 de 
gener de 2007 que regula el prorrateig de la paga d’octubre amb efectes del dia 
d’inici del contracte / nomenament i fins a la finalització del mateix. 
 
 Cinquè.- Retrotraure els efectes de la present resolució a la data 10 
de setembre de 2007 en aplicació del que estableix l’article 57.3 de la Llei 
30/92. 
 
 Sisè.- Comunicar la present resolució a la interessada, a la seva 
Cap, al Departament de Recursos Humans i al Comitè d’Empresa. 
 
 Setè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.4.- Decret núm. 5621/07 de data 4 d’octubre. 
 
 “Vista la necessitat de cobrir el servei de Professor de Música, en 
l’especialitat de llenguatge musical, piano i conjunt vocal, com a conseqüència 
de l’excedència voluntària presentada per la senyora Glòria Estalella i Liesa, 
als efectes de garantir el normal funcionament de l’Escola Municipal de 
Música. 
 
 Atès que la senyora Concepción García Ordóñez reuneix el perfil 
professional i requisits necessaris per desenvolupar interinament la funció que 
s’ha de cobrir,. 
 
       Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentat 
lloc de treball per poder garantir l’inici i continuació del curs escolar 
2007/2008, i les dificultats per poder disposar de candidats interessats en 
assolir aquestes funcions. 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 03 423J0 1300000 de Personal laboral / Escola de Musica. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals això com els articles 12 i 15 a) de l’Estatut dels 
Treballadors, l’article 2n. del Reial Decret 2720/1998. 
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 Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 
retroactivitat dels actes favorables als interessats. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m'han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l'Alcaldia d'aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07, de 18 de juny de 2007  
 

HE RESOLT  
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per cobrir temporalment aquest 
servei a l’Escola Municipal de Música durant el curs escolar 2007/2008. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat de la 
senyora Concepción García Ordóñez, en qualitat de Professora de Música, 
especialitat llenguatge musical, piano i conjunt vocal, a temps parcial amb 
una dedicació setmanal de 32 hores 45 minuts, per poder atendre aquest 
servei a l’Escola Municipal de Música, amb efectes del dia 17 de setembre de 
2007 i fins la reincorporació de la titular de la plaça, i en tot cas fins a la fi del 
present curs escolar 2007/2008, o be s’hagi de resoldre per qualsevol dels 
supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals aplicables a aquesta modalitat contractual. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball de 
Professor/a Musica de l’Escola Municipal de Música, establint-li les 
retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de 
condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Abonar el concepte productivitat d’octubre regularitzat 
d’acord al criteri establert al Decret d’Alcaldia núm. 243/07, de data 25 de 
gener de 2007 que regula el prorrateig de la paga d’octubre amb efectes del dia 
d’inici del contracte / nomenament i fins a la finalització del mateix. 
 
 Cinquè.- Comunicar la present resolució a l’interessat, a la Direcció 
del Departament d’Educació, al Departament de Recursos Humans i al Comitè 
d’Empresa. 
 
 Sisè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i el Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Setè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució a la data 17 de 
setembre de 2007 en aplicació de l’article 57.3  de la Llei 30/92.” 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
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 2.5.- Decret núm. 5622/07 de data 4 d’octubre. 
 
 “Vista la necessitat de cobrir el servei de Professor de Música, 
especialitat guitarra clàssica, com a conseqüència de la renúncia a la seva 
contractació presentada pel senyor Jordi Batanas Casilla, als efectes de 
garantir el normal funcionament de l’Escola Municipal de Música. 
 
 Atès que els senyors Santiago de Andrés Mesa i José Juan Piñeiro 
Fernández reuneixen el perfil professional i requisits necessaris per 
desenvolupar interinament la funció que s’ha de cobrir. 
 
       Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
vacant per poder garantir l’inici i continuació del curs escolar 2007/2008, i les 
dificultats per poder disposar de candidats interessats en assolir aquestes 
funcions. 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentades 
contractacions en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 03 423J0 1300000 de Personal laboral / Escola de Musica. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals això com els articles 12 i 15 a) de l’Estatut dels 
Treballadors, l’article 2n. del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 
retroactivitat dels actes favorables als interessats. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m'han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l'Alcaldia d'aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07, de 18 de juny de 2007 
 

HE RESOLT  
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per cobrir temporalment aquest 
servei a l’Escola Municipal de Música durant el curs escolar 2007/2008. 
 
 Segon.- Autoritzar les contractacions temporals d’interinitat a 
temps parcial en qualitat de Professors de Música, especialitat guitarra, del 
senyor Santiago de Andrés Mesa amb una dedicació setmanal de 19’5 hores, i 
del senyor José Juan Piñeiro Fernández amb una dedicació setmanal de 12’5 
hores, amb efectes del 13 i 19 de setembre de 2007 respectivament, i fins a la 
provisió reglamentària de la plaça vacant, i en tot cas fins a la fi del present 
curs escolar 2007/2008, o be s’hagi de resoldre per qualsevol dels supòsits 
recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al Servei de les Entitats 
Locals aplicables a aquesta modalitat contractual. 
 
 Tercer.- Adscriure als esmentats empleats al lloc de treball de 
Professor/a Musica de l’Escola Municipal de Música, establint-los les 
retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de 
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condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Abonar el concepte productivitat d’octubre regularitzat 
d’acord al criteri establert al Decret d’Alcaldia núm. 243/07, de data 25 de 
gener de 2007 que regula el prorrateig de la paga d’octubre amb efectes del dia 
d’inici del contracte / nomenament i fins a la finalització del mateix. 
 
 Cinquè.- Comunicar la present resolució als interessats, a la 
Direcció del Departament d’Educació, al Departament de Recursos Humans i 
al Comitè d’Empresa. 
 
 Sisè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i el Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Setè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució a la data 13 i 19 
de setembre de 2007 en aplicació de l’article 57.3  de la Llei 30/92.” 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.6.- Decret núm. 5625/07 de data 4 d’octubre. 
  
 “Vista la necessitat de cobrir  la incapacitat temporal de l’empleada 
d’aquest Ajuntament, senyora Eulalia Massip Fons, que ocupa una plaça 
d’Assistenta Social, als efectes de garantir el normal funcionament de l’Àrea 
Tècnica de Benestar Social. 
 
 Atès que cap candidat/a inclòs/a en la darrera convocatòria per 
cobrir temporalment absències o vacants d’Assistents/es Socials amb la 
titulació requerida, ha acceptat l’oferta de treball. 
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
suplència per poder garantir el servei, i les dificultats per poder disposar de 
candidats/es interessats/des en assolir aquestes funciones, es fa necessari 
recórrer a la bossa de treball d’Assistents/es Socials. 
 
 Atès que la senyora Míriam Peña López, és la primera persona que 
ha manifestat la seva disponibilitat i acceptació a la proposta que se li ha 
realitzat. 
 
 Atès que la senyora Míriam Peña López té els coneixements i les 
aptituds necessàries per la realització de les esmentades tasques, i que ha 
mostrat disponibilitat per acceptar l’oferta de treball. 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 03 315P5 1310000 de Personal laboral eventual/ Adults. 
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 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com el que preveu l’article 15.1 c) de 
l’Estatut dels Treballadors i l’article 4t. del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 
retroactivitat dels actes favorables als interessats. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m'han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l'Alcaldia d'aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07, de 18 de juny de 2007 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la suplència d’Assistent/a Social a l’Àrea Tècnica de Benestar Social. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat de la 
senyora Miriam Peña Lopez, en qualitat d’Assistenta Social, perquè 
substitueixi a la titular del lloc de treball senyora Eulàlia Massip Fons, amb 
efectes 21 de setembre de 2007 i fins  la reincorporació de l’empleada 
substituïda o s’hagi de resoldre per qualsevol dels supòsits recollits en l’article 
24 del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals aplicables a 
aquesta modalitat contractual. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball 
d’Assistenta Social de l’Àrea Tècnica de Benestar Social, establint-li les 
retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de 
condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Abonar el concepte productivitat d’octubre regularitzat 
d’acord al criteri establert al Decret d’Alcaldia núm. 243/07, de data 25 de 
gener de 2007 que regula el prorrateig de la paga d’octubre amb efectes del dia 
d’inici del contracte / nomenament i fins a la finalització del mateix. 
 
 Cinquè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució a la data 21 de 
setembre de 2007 en aplicació de l’article 57.3  de la Llei 30/92. 
 
 Sisè.- Comunicar la present resolució a l’interessada, a la seva Cap, 
al Representant del Comitè i al Departament Recursos Humans als efectes 
adients.  
 
 Setè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
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 2.7.- Decret núm. 5811/07 de data 10 d’octubre. 
 
 “Atès que per acord plenari de 29 de juny de 1992, aquest 
Ajuntament va aprovar la constitució del Consell Assessor de la Gent Gran de 
Cornellà de Llobregat, com a òrgan sectorial de participació de caràcter 
permanent i competències de caire informatiu però no resolutiu, i com a 
instrument de participació ciutadana en aquelles qüestions referides a la 
problemàtica social de la gent gran de la ciutat.  
 
 Atès que un cop celebrades les Eleccions Locals convocades 
mitjançant Reial Decret 444/2007, de 3 d’abril, i constituït el nou Ajuntament 
el passat dia  16 de juny, es fa necessari procedir, en compliment de l'article 5 
del Reglament Orgànic del Consell Assessor de la Gent Gran, a la renovació 
dels membres del Ple del Consell. 
 
 Atès que segons disposa l'article 7 de l'esmentat Reglament Orgànic, 
els membres del Ple del Consell seran nomenats per l'Alcalde, mitjançant 
l'oportú decret, a proposta del Grups Polítics Municipals i de les Entitats del 
Sector. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, i a la vista de les propostes efectuades pels Grups 
Polítics Municipals i per les entitats ciutadanes afectades, 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Designar als membres que juntament amb aquesta 
Alcaldia com a president nat del Consell Assessor de la Gent Gran de Cornellà 
de Llobregat, integren el Ple d’aquest, d’acord amb el detall següent: 
 
 
1. VICE-PRESIDENTA 
 
Regidora senyora Enriqueta Pardo Lanuza 
 
2. VOCALS 
 
2.1. Per part dels Grups Polítics Municipals: 
 
• Per part del Partit dels Socialistes de Catalunya/Progrés Municipals (PSC-

PM)     
 Titular:   Senyor Juan Oliva Carrasco    
 
• Per part  del Partit Popular (PP) 
 Titular: Senyora M. Isabel Espinosa Fernández   
 Suplent: Senyor Julián Gallardo Gallego 
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• Per part d’Iniciativa per Catalunya Verds/Entesa pel Progrés Municipal 
(ICV-EPM 

 Titular:  Senyor Josep Porcel Bueno   
 Suplent:  Senyor Martín Pérez 
 
• Per part de  Convergència i Unió (CiU) 
 Titular:  Senyora Carmen Jansà Goñi    
 Suplent:  Senyor Francesc Lerín López 
 
• Per part de d’Esquerra Republicana de Catalunya/Acord Municipal 

(Esquerra-AM) 
 Titular: Senyor Joaquim Junyent Sonet   
 
• Per part d’Esquerra Unida i Alternativa 
 Titular:  Senyor Manuel Oya Espinosa     
 
2.2. Per part de les Entitats Ciutadanes: 
 
• Associació Familiars Alzheimer Baix Llobregat 
 Titular:  Senyora Montserrat Torres Moragas    
 
• Asociación La Gavarra de Gent Gran de Cornellà 
 Titular:  Senyor Antonio Romera Teruel   
 Suplent:  Senyor Ramón Escobedo Vera 
 
• Casa Gent Gran de Riera 
  Titular:    Senyor Antonio Salmerón López 
  Suplent:  Senyor Juan Cabrerizo Fernández   
 
• Casal de la Gent Gran Sant Ildefons 
   Titular:  Senyora M. del Carmen Vega García  
 
• Comissions Obreres Baix Llobregat (CCOO) 
  Titular:    Senyor Pedro Cano Venegas   
  Suplent:  Senyor Juan Granadal Alcaide   
 
• Federación de Asociaciones de Vecinos de Cornellà (FAVCO) 
   Titular:  Senyor Joaquin Paguillo Vega 
 
• Associació de Jubilats i Pensionistes Fontsanta-Fatjó 
 Titular:   Senyor Francisco Gandía Cervera  
 Suplent:  Senyora Esperanza Capdevila Zafra   
 
• Associació de Gent Gran Cornellà-Centre 
   Titular:   Senyor Josep Bea Domingo       
   Suplent:  Senyor Francesc Caparrós Cañadas   
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• Asociación de Jubilados y Pensionistas-Almeda 
   Titular:    Senyor Pedro López Alonso   
   Suplent:   Senyora Evangelina González Martín   
 
• Associació per a la defensa de la Gent Gran 
   Titular:   Senyor José Fernández Rivas   
   Suplent:  Senyora María Mesa Ordóñez   
 
 Segon.- Designar al senyor Vicenç Bellver Gisbert, Tècnic de la Gent 
Gran, com a Secretari del Consell Assessor de la Gent Gran de Cornellà de 
Llobregat, amb les funcions atribuïdes a aquest càrrec per l’article 11 del seu 
Reglament Orgànic. 
 
 Tercer.- Comunicar aquests nomenaments al Departament de Salut 
Pública,  Consum i Benestar Social, així com a les persones interessades, als 
efectes escaients. 
 
 Quart.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució, en 
la primera sessió ordinària que es convoqui, en compliment del que preveu 
l'article 22 del ROM, en concordança amb l’article 38, del Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals.” 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.8.- Decret núm. 5814/07 de data 10 d’octubre. 
 
 “Vista la necessitat de cobrir la suspensió contractual temporal 
l’empleada d’aquest Ajuntament, senyora Mª Isabel Avila Domínguez, la qual 
ocupa una plaça d’Assistent/a Infantil, mentre cobreixi una plaça vacant 
d’educadora infantil com a conseqüència de la renúncia presentada per la 
funcionària interina d’aquest Ajuntament, senyora Esther Estruch Hill, als 
efectes de garantir el normal funcionament de l’Escola Bressol Edelweiss. 
 
 Atès que cap candidata inclosa en les diferents convocatòries per 
cobrir temporalment absències o vacants d’Educador/es Infantils i 
d’Assistent/a Infantil amb la titulació requerida, de les Escoles Bressol 
Municipals ha acceptat l’oferta de treball. 
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
suplència per poder garantir la continuació del curs escolar 2007/2008, i les 
dificultats per poder disposar de candidats interessats en assolir aquestes 
funcions, es fa necessari recórrer a persones que hagin treballat com 
Assistents Infantils a les escoles bressol d’aquest Ajuntament. 
 
 Atès que la senyora Mercedes Bernuz Pueyo té els coneixements i 
les aptituds necessàries per la realització de les esmentades tasques.  
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 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 03 423C0 1300000 de Personal laboral / Escoles Bressol. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com els articles 12 i 15.1 c) de l’Estatut 
dels Treballadors i l’article 4t. del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 
retroactivitat dels actes favorables als interessats. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m'han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l'Alcaldia d'aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07, de 18 de juny de 2007 
  

HE RESOLT   
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la suplència d’Assistent Infantil, a l’Escola Bressol Edelweiss. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat a temps 
parcial de la senyora Mercedes Bernuz Pueyo en qualitat d’Assistenta Infantil , 
perquè substitueixi a la senyora Mª Isabel Avila Domínguez, des del dia 
20/09/2007 fins la seva reincorporació i, en tot cas, fins la data de finalització 
del curs escolar 2007/2008, o s’hagi de resoldre per qualsevol dels supòsits 
recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al Servei de les Entitats 
Locals, aplicables a aquesta modalitat contractual. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball 
d’Assistent/a Infantil, de l’Escola Bressol Edelweiss, establint-li les 
retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de 
condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Abonar el concepte productivitat d’octubre regularitzat 
d’acord al criteri establert al Decret d’Alcaldia núm. 243/07, de data 25 de 
gener de 2007 que regula el prorrateig de la paga d’octubre amb efectes del dia 
d’inici del contracte / nomenament i fins a la finalització del mateix. 
 
 Cinquè.- Retrotaure els efectes d’aquesta resolució a la data 20 de 
setembre de 2007 en aplicació de l’article 57.3 de la Llei 30/92. 
 
 Sisè.- Comunicar la present resolució a la interessada,  a la seva 
Cap, a la de Recursos Humans i al Comitè d’Empresa. 
 
 Setè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
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 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.9.- Decret núm. 5816/07 de data 10 d’octubre. 
 
 “Vista la necessitat de cobrir la excedència voluntària per cura d’un 
fill menor de tres anys de l’empleada d’aquest Ajuntament, senyora Azucena 
Nieto Muñoz, la qual ocupa una plaça d’Assistent/a Social, als efectes de 
garantir el normal funcionament de l’Àrea Tècnica de Benestar Social. 
 
 Atès que cap candidata inclosa en les diferents convocatòries per 
cobrir temporalment absències o vacants d’Assistents/es Socials amb la 
titulació requerida, ha acceptat l’oferta de treball. 
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
suplència per poder garantir el bon funcionament del servei, i les dificultats 
per poder disposar de candidats interessats en assolir aquestes funcions, es fa 
necessari recórrer a la bossa d’Assistents/es Socials d’aquest Ajuntament. 
 
 Atès que la senyora Purificación Fernández Guillen té els 
coneixements i les aptituds necessàries per la realització de les esmentades 
tasques, i que ha mostrat disponibilitat per acceptar l’oferta de treball. 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 03 315P5 1310000 de Personal laboral eventual/ Adults. 
  
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com el que preveu l’article 15.1 c) de 
l’Estatut dels Treballadors i l’article 4t. del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 
retroactivitat dels actes favorables als interessats. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m'han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l'Alcaldia d'aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07, de 18 de juny de 2007 
 

HE RESOLT   
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la suplència d’Assistent/a Social, l’Àrea Tècnica de Benestar Social. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat de la 
senyora Purificación Fernández Guillén en qualitat d’Assistenta Social, perquè 
substitueixi a la senyora Azucena Nieto Muñoz, des del dia 1 d’octubre de 
2007 fins la seva reincorporació, o s’hagi de resoldre per qualsevol dels 
supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals, aplicables a aquesta modalitat contractual. 
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 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball 
d’Assistent/a Social, de l’Àrea Tècnica de Benestar Social, establint-li les 
retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de 
condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Abonar el concepte productivitat d’octubre regularitzat 
d’acord al criteri establert al Decret d’Alcaldia núm. 243/07, de data 25 de 
gener de 2007 que regula el prorrateig de la paga d’octubre amb efectes del dia 
d’inici del contracte / nomenament i fins a la finalització del mateix. 
 
 Cinquè.- Retrotaure els efectes d’aquesta resolució a la data 1 
d’octubre de 2006 en aplicació de l’article 57.3 de la Llei 30/92. 
 
 Sisè.- Comunicar la present resolució a la interessada,  a la seva 
Cap, a la de Recursos Humans i al Comitè d’Empresa. 
 
 Setè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.10.- Decret núm. 5818/07 de data 10 d’octubre. 
 
 “Vista la necessitat de cobrir la baixa maternal de l’empleada 
d’aquest Ajuntament, senyora Esther Maria Muñoz Blanco, que ocupa una 
plaça d’Educador/a, als efectes de garantir el normal funcionament de l’Escola 
d’Educació Especial Virolai. 
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
suplència per poder garantir el normal funcionament del servei, i les 
dificultats per poder disposar de candidats interessats en assolir aquestes 
funcions, es fa necessari recórrer  persones que hi han treballat en qualitat 
d’Educadors/es. 
 
 Atès que la senyora Ester Martín Cantero té els coneixements i les 
aptituds necessàries per la realització de les esmentades tasques. 
  
 Atès que la persona proposada ha manifestat la seva disponibilitat i 
acceptació a la proposta de contractació que se li ha realitzat.  
  
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 03 423D0 1310000 de Personal laboral eventual/ Escola 
Educació Especial. 
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 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com l’article 15.1 c de l’Estatut dels 
Treballadors i l’article 4t. del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 
retroactivitat dels actes favorables als interessats. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07 de data 18 de juny de 2007. 
 

HE RESOLT   
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per la contractació d’un/una 
Educador/a d’Educació Especial per cobrir la baixa maternal de la senyora 
Esther Maria Muñoz Blanco, a l’Escola d’Educació Especial Virolai. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat de la 
senyora Esther Martín Cantero, en qualitat d’Educadora, perquè cobreixi la 
baixa maternal de la titular del lloc de treball senyora  Esther Maria Muñoz 
Blanco, amb efectes 12 de setembre de 2007 i fins la seva reincorporació o 
s’hagi de resoldre per qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 del 
Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals aplicables a aquesta 
modalitat contractual, i en tot cas fins a la fi del present curs escolar 
2007/2008. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball de 
Educador/a de l’Escola d’Educació Especial Virolai, establint-li les 
retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de 
condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Abonar el concepte productivitat d’octubre regularitzat 
d’acord al criteri establert al Decret d’Alcaldia núm. 243/07, de data 25 de 
gener de 2007 que regula el prorrateig de la paga d’octubre amb efectes del dia 
d’inici del contracte / nomenament i fins a la finalització del mateix. 
 
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Sisè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució a la data 12 de 
setembre de 2007 en aplicació de l’article 57.3  de la Llei 30/92.” 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
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 2.11.- Decret núm. 5903/07 de data  15 d’octubre. 
 
 “Atès que per acord plenari de 23 de juliol de 1998, aquest 
Ajuntament va aprovar la constitució del Consell Municipal de Cooperació i 
Solidaritat Internacional  de Cornellà de Llobregat, com a òrgan sectorial de 
participació de caràcter permanent i competències de caire informatiu però no 
resolutiu, i com a instrument de participació ciutadana en els assumptes 
municipals relacionats amb aquells àmbits d’activitat pública municipal que 
afectin o es refereixin a la cooperació i la solidaritat internacional. 
 
 Atès que un cop celebrades les Eleccions Locals convocades 
mitjançant Reial Decret 444/2007, de 3 d’abril, i constituït el nou Ajuntament 
el passat dia 16 de juny,  es fa necessari procedir, en compliment de l'article 5 
del Reglament Orgànic del Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat 
Internacional, al nomenament dels membres del Ple del Consell i de la 
Comissió Permanent. 
 
 Atès que segons disposen els articles 7 i 11, respectivament, de 
l'esmentat Reglament Orgànic, els membres del Ple del Consell representatius 
dels Grups Polítics Municipals i de les Entitats cíviques de la ciutat, i els de la 
seva Comissió Permanent, que estarà representada per un nombre determinat 
de membres del plenari i per personalitats de reconegut prestigi en el món 
associatiu de Cornellà, seran nomenats per l'Alcalde, mitjançant l'oportú 
decret, a proposta  dels seus portaveus i dels representants legals de les 
esmentades Entitats. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, i a la vista de les propostes efectuades pels diferents 
Grups Polítics municipals i per les Entitats ciutadanes afectades 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Designar als membres que, junt amb aquesta Alcaldia, 
com a President nat del Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat 
Internacional de Cornellà de Llobregat, integraran el Ple d’aquest, d’acord amb 
el detall següent: 
 
1. VICE-PRESIDENT 
 
Regidor  Senyor Jordi García Guitart  
 
2. VOCALS 
 
2.1. Per part dels Grups Polítics Municipals: 
 
• Per part del Partit dels Socialistes de Catalunya/Progrés Municipals (PSC-

PM)      
 Titular:   Senyor Mario López López    
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• Per part del Partit Popular (PP) 
  Titular: Senyora M. Isabel Espinosa Fernández      
 
• Per part d’Iniciativa per Catalunya Verds/Entesa pel Progrés Municipal 

(ICV-EPM 
Titular:  Senyor Javier Rubio Bretones   
Suplent:  M. Carmen Pérez Gómez 

 
• Per part de Convergència i Unió (CiU) 

Titular: Senyor Joan Bautista Gavaldà Moran    
Suplent: Senyor Santiago Bellido Suárez   

 
• Per part de d’Esquerra Republicana de Catalunya/Acord Municipal 

(Esquerra-AM) 
 Titular: Senyor Toni Oriol Hill   
 
• Per part d’Esquerra Unida i Alternativa 
 Titular: Senyora Encarna Vidal Ruiz   
 
2.2. Per part de les Entitats Ciutadanes: 
 
• Club d’Amics del Ferrocarril 
 Titular:   Senyor Samuel Valls Fontelles 
 
• Federació d’Associació de Veïns de Cornellà 
 Titular:  Senyora Concepción Velarde Cidoncha 
 
• Centre d’Esplai Infantil i Juvenil MOWGLI 
 Titular: Senyora Maribel Dengra Tineo 
 
• Unión Deportiva Cornellà 
 Titular: Senyor José Gálvez Alcaide 
 
• Asociación Cultural de Amigas de la Moda 
 Titular: Senyora Julia Relancio Borao 
 
• Asociación Cultural Recreativa Peña Dominó San Ildefonso 
 Titular: Senyora Rosa López Villegas 
 
• Creu Roja a Cornellà 
 Titular:  Senyor Rafael Puga Vázquez 
 
• Fundació Pau i Solidaritat de CCOO de Catalunya 
 Titular: Senyor Antoni Mora Núñez 
 
• Associació Cooperació 
 Titular: Senyora Marta Tudela Torres 
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• SODEPAU-Solidaritat, desenvolupament i pau 
 Titular: Senyor Enrique Ariza Murtro 
 
• Fundació Josep Comaposada 

Titular: Senyora Catalina Jerez Paredero 
Suplent: Senyor Juan López Osete 

 
• Associació WAFAE 
 Titular: Senyor Ahmed El Hachemi 
 
• Cornellà Solidari 

Titular: Senyora Maria Escola Canal 
Suplent: Senyor Jaume Gisbert Monfor 

 
• Associació de Veïns La Gavarra 

Titular: Senyor Emilio Rodríguez Ros 
Suplent: Senyor Astasio Gómez Martín 

 
• Cornellà amb el Poble Sahrauí 

Titular: Senyor José M. Gutiérrez López 
Suplent: Senyora M. Dolores Dueñas Guijo 

 
 Segon.- Designar als membres que, junt amb el President, formaran 
la Comissió Permanent del Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat 
Internacional de Cornellà de Llobregat. 
 
 
3. D’entre els membres del plenari: 
 
• Senyora Concepción Velarde Cidoncha 
• Senyora Catalina Jerez Paradero 
• Senyora Maria Escolà Canal 
• Senyor Rafael Puga Vázquez 
• Senyor Antoni Mora Núñez 
• Senyor José Ma. Gutiérrez López 
 
 
4. D’entre personalitats de reconegut prestigi del món associatiu  
     de la ciutat: 
 
• Senyora Raimunda Tous Güell 
• Senyor Joan M. Culillas Jalencas 
• Senyor Manuel Barbero Rodrigo 
 
 Tercer.- Designar al senyor Enric Térmes López, Cap del 
Departament de Relacions Ciutadanes, com a Secretari del Consell Municipal 
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de Cooperació i Solidaritat Internacional de Cornellà de Llobregat, amb les 
funcions atribuïdes a aquest per l’article 13 del seu Reglament Orgànic. 
 
 Quart.- Comunicar aquests nomenaments al Departament de 
Relacions Ciutadanes d’aquest Ajuntament, així com a les persones 
interessades, als efectes escaients. 
 
 Cinquè.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució 
en la propera sessió que es convoqui, en compliment del que es preveu a 
l’article 22 del ROM, en concordança amb l'article 38 del Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals.” 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.12.- Decret núm. 5959/07 de data 17 d’octubre. 
 
 “Vista la necessitat de cobrir la baixa per incapacitat temporal de 
l’empleada d’aquest Ajuntament, senyora Montserrat Vives Guarro, als efectes 
de garantir el normal funcionament de l’Escola Bressol La Trepa. 
 
 Atès que per atendre l’esmentada incidència la senyora Teresa Haro 
Martínez, Cuinera de suport a temps parcial de l’Escola Bressol La Baldufa ha 
accedit a ampliar la seva jornada de treball per cobrir part de la jornada de 
treball de la senyora Montserrat Vives Guarro que queden desateses  com a 
conseqüència de la seva incapacitat temporal. 
 
 Atesa la necessitat de cobrir la resta de la jornada de treball de 
l’especialitat de Cuinera de l’Escola Bressol La Trepa, per poder garantir el bon 
funcionament del servei. 
 
 Atès que cap candidata inclosa en les diferents convocatòries per 
cobrir temporalment absències o vacants de cuiners/es amb la titulació 
requerida, de les Escoles Bressol Municipals ha acceptat l’oferta de treball. 
 
  Atès que la senyora Dolores Rodríguez Moreno té els 
coneixements i les aptituds necessàries per la realització de les esmentades 
tasques.  
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 03 423C0 1310000 de Personal laboral eventual / Escoles 
Bressol. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com els articles 12 i 15.1 c) de l’Estatut 
dels Treballadors i l’article 4t. del Reial Decret 2720/1998. 
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 Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 
retroactivitat dels actes favorables als interessats. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m'han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l'Alcaldia d'aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07, de 18 de juny de 2007  
 

HE RESOLT   
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder contractar 
interinament i a temps parcial una Cuinera per a l’Escola Bressol La Trepa. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat a temps 
parcial de la senyora Dolores Rodríguez Moreno en qualitat de Cuinera, perquè 
substitueixi en part de la jornada de treball a la senyora Montserrat Vives 
Guarro, amb efectes 10 d’octubre de 2007 i fins la seva reincorporació, i en tot 
cas fins a la fi del present curs escolar 2007/2008,  o s’hagi de resoldre per 
qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al 
Servei de les Entitats Locals, aplicables a aquesta modalitat contractual. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball de 
Cuinera, de l’Escola Bressol La Trepa, establint-li les retribucions i la resta de 
condicions de treball establertes en el pacte de condicions de treball del 
personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i dels seus Organismes 
Autònoms, d’acord amb la seva jornada de treball. 
 
 Quart.- Abonar el concepte productivitat d’octubre regularitzat 
d’acord al criteri establert al Decret d’Alcaldia núm. 243/07, de data 25 de 
gener de 2007 que regula el prorrateig de la paga d’octubre amb efectes del dia 
d’inici del contracte / nomenament i fins a la finalització del mateix. 
 
 Cinquè.- Comunicar la present resolució a la interessada, a la seva 
Cap, al Departament de Recursos Humans i al Comitè d’Empresa. 
 
 Sisè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Setè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució a la data 10 
d’octubre de 2007 en aplicació de l’article 57.3  de la Llei 30/92.” 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.13.- Decret núm. 6060/07  de data 19 d’octubre.   
 
 “Atès que per acord plenari de 31 d’octubre de 1996 aquest 
Ajuntament va aprovar la constitució del Consell Municipal de l’Esport de 
Cornellà de Llobregat, com a òrgan sectorial de participació de caràcter 
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permanent i competències de caire informatiu però no resolutiu, i com a 
instrument de participació ciutadana en aquelles qüestions referides a la 
problemàtica esportiva de la ciutat. 
 
 Atès que un cop celebrades les Eleccions Locals convocades 
mitjançant Reial Decret 444/2007, de 3 d’abril , i constituït el nou Ajuntament 
el passat dia  16 de juny, es fa necessari procedir, en compliment de l'article 5 
del Reglament Orgànic del Consell Municipal de l’Esport, a la renovació dels 
membres del Ple del Consell i de la Comissió Permanent. 
 
 Atès que segons disposen els articles 7 i 11, respectivament, de 
l'esmentat Reglament Orgànic, els membres del Ple del Consell representatius  
del Grups Polítics municipals i de les entitats esportives, i els de la seva 
Comissió Permanent, representada per  persones elegides d’entre els membres 
del plenari i per personalitats de reconegut prestigi en el món de l’esport de 
Cornellà, seran nomenats per l'Alcalde, mitjançant l'oportú decret,  a proposta 
dels seus Portaveus o dels representants legals de les esmentades Entitats. 
  
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, i a la vista de les propostes efectuades pels diferents 
Grups Polítics Municipals i per les Entitats ciutadanes afectades 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Designar als membres que, junt amb aquesta Alcaldia, 
com a president nat del Consell Municipal de l’Esport, integraran el Ple 
d’aquest, d’acord amb el detall següent: 
 
1. VICE-PRESIDENT 
 
Regidor Senyor José Manuel Parrado Cascajosa 
 
2. VOCALS 
 
2.1. Per part dels Grups Polítics Municipals: 
 
• Per part del Partit dels Socialistes de Catalunya/Progrés Municipals (PSC-

PM)                                       
 Titular:  Senyor José Luis Martínez Seijo   
 
• Per part del Partit Popular (PP)   
 Titular:  Senyor José Miguel de Yzaguirre Morer    
 
• Per part d’Iniciativa per Catalunya Verds/Entesa pel Progrés Municipal 

(ICV-EPM 
Titular:  Senyor Arnau Funes Romero 
Suplent:  Senyor Tomás Díaz Montesinos 
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• Per part de Convergència i Unió (CiU) 
Titular:  Senyor Enric Tulón Rodríguez   
Suplent:  Senyora Carolina Pera Vega   

 
• Per part de d’Esquerra Republicana de Catalunya/Acord Municipal 

(Esquerra-AM) 
 Titular:   Senyora Montserrat Coma Vinyes   
 
• Per part d’Esquerra Unida i Alternativa 
 Titular:  Senyor  Sergio Gómez Márquez    
 
2.2. Per part de les Entitats Ciutadanes: 
 
• Club Esportiu Cornellà 
 Titular: Senyor Luis Pemán Bona 
 
• Club Natació Cornellà 
 Titular: Senyor Josep Lluís Galé Mateo 
 
• Associació Esportiva Juventud Riera Cornellà 
 Titular: Senyor David Fenes Lombardía 
 
• Club Deportivo Fontsanta-Fatjó 
 Titular: Senyor Joaquin Morales Castillo 
 
• Rugby  Club Cornellà 
 Titular: Senyor Xavier Caparrós Bausa 
 
• Unió Excursionista de Catalunya de Cornellà 
 Titular: Senyor Octavi Celma Ruiz 
 
• Club de Voleibol de Cornellà 
 Titular: Senyora Sílvia Palma Albiac 
 
• C.D. Almeda 
 Titular: Senyor Tomás Moreno Sánchez 
 
• Club Basquetbol Cornellà 
 Titular: Senyor José Rey Moreno 
 
• Club Handbol Rapid Cornellà 
 Titular: Servando Jiménez Ibáñez 
 
• Basquet Femení Cornellà 
 Titular: Senyor José Antonio López Luis 
 
• Club d’Escacs Cornellà 
 Titular: Senyor Pere Parés Valls 
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• Unión Deportiva Cornellà (U.D. CORNELLA) 
 Titular: Senyor José Gálvez Alcaide 
 
• Esport Ciclista Cornellà 
 Titular: Senyor Jordi Portet Fontsere 
 
• Club Cornellà Fútbol Sala 
 Titular: Senyor José Ramón Páez Morillas 
 
• Club Petanca Cornellà 
 Titular: Senyor José Cano Martínez 
 
• Club Petanca Bozanza 
 Titular: Senyor Pedro Bueno Valenzuela 
 
• Unificació Esportiva Sant Ildefons 
 Titular: Senyor Francisco Duran Guerrero 
 
• Club Cocos Esport i Cultura 
 Titular: Senyor Manuel Caro Expósito 
 
• Federació Catalana de Tennis 
 Titular: Senyor Daniel Laga Abizanda 
 
• Pedal Club Cornellà 
 Titular: Senyor Manuel Parra Valenciano 
 
• Club d’Atletisme Can Mercader 
 Titular: Senyor Agustí Flores Aguilar 
 
• Associació de Clubs de Petanca de Cornellà 
 Titular: Senyor Manuel Quesada Garrigós 
 
• Associació de Pesca Carpa i Daurada de Sant Ildefons de Cornellà de      
      Llobregat 
 Titular: Senyor Juan Martín Tejedor 
 
• Club Agility Cornellà 
 Titular: Senyora Belén Contreras Muñoz 
 
• Club Deportivo SHINGI-KAI Cornellà 
 Titular: Senyor Miguel Fernández Vázquez 
 
• Club d’Escacs Peón Doblado 
 Titular: Senyor Daniel García Llargués 
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 Segon.- Designar als membres que, junt amb el President, formaran 
la Comissió Permanent del Consell Municipal de l’Esport de Cornellà de 
Llobregat. 
 
 
1. D’entre els membres del Plenari: 
 
• Senyor José Manuel Parrado Cascajosa 
• Senyor Lluís Galé Mateo 
• Senyor Joaquin Morales Castillo 
• Senyor Xavier Caparrós Bausa 
• Senyora Sílvia Palma Albiac 
• Senyor José Rey Moreno 
• Senyor Servando Jiménez Ibáñez 
• Senyor José Gálvez Alcaide 
• Senyor Francisco Duran Guerrero 
 
 
2. D’entre personalitats de reconegut prestigi del món esportiu de la 

ciutat: 
 
• Senyor Matías Polo Palau 
• Senyor Reyes Estévez López 
• Senyor Miguel López Sánchez 
 
 Tercer.- Designar al senyor Salvador Valls Cuello, Tècnic d’Esports  
com a Secretari del Consell Municipal de l’Esport de Cornellà de Llobregat, 
amb les funcions atribuïdes a aquest per l’article 13 del seu Reglament 
Orgànic. 
 
 Quart.- Comunicar aquests nomenaments al Departament 
d’Esports d’aquest Ajuntament, així com a les persones interessades, als 
efectes escaients. 
 
 Cinquè.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució 
en la propera sessió que es convoqui, en compliment del que es preveu a 
l’article 22 del ROM, en concordança amb l'article 38 del Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals.” 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.14.- Decret núm. 6061/07 de data 19 d’octubre. 
 
 “Atès que per acord plenari de 24 de juliol de 1997, aquest 
Ajuntament va aprovar la constitució del Consell Comunitari per a la defensa 
dels drets i de la promoció de la qualitat de vida dels infants i adolescents  de 
Cornellà de Llobregat, com a òrgan sectorial de participació de caràcter 
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permanent i competències de caire informatiu però no resolutiu, com a 
instrument de participació ciutadana en aquelles qüestions referides a la 
problemàtica d’aquest sector a la ciutat. 
 
 Atès que un cop celebrades les Eleccions Locals convocades 
mitjançant Reial Decret 444/2007, de 3 d’abril, i constituït el nou Ajuntament 
el passat dia  16 de juny de 2007, es fa necessari procedir, en compliment de 
l'article 5 del Reglament Orgànic del Consell Comunitari per a la defensa dels 
drets i de la promoció de la qualitat de vida dels infants i adolescents, a la 
renovació dels membres del Ple del Consell. 
 
 Atès que segons disposa l’article 7 de l'esmentat Reglament Orgànic, 
els membres del Ple del Consell seran nomenats per l'Alcalde, mitjançant 
l'oportú decret,  a proposta de les Entitats ciutadanes i dels Grups Polítics 
Municipals, manifestada a través dels seus representants i portaveus. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, i a la vista de les propostes efectuades pels diferents 
Grups Polítics municipals i per les Entitats ciutadanes afectades 
 

HA  RESOLT 
 
 Primer.- Designar als membres que, junt amb aquesta Alcaldia com 
a President nat del Consell Comunitari de la Infància i l’adolescència, de 
Cornellà de Llobregat, integren el Ple d’aquest, d’acord amb el detall següent: 
 
 
1. VICE-PRESIDENTA 
 
Regidora Senyora Rocío García Pérez 
 
2. VOCALS 
 
2.1. Per part dels Grups Polítics Municipals: 
 
• Per part del Partit dels Socialistes de Catalunya/Progrés Municipals (PSC-

PM)     
  Titular:  Senyora Patrícia Polo Navarro  
 
• Per part del Partit Popular (PP) 

Titular: Senyor Darío Castro González   
Suplent: Senyora Isabel Pérez Espinosa   

 
• Per part d’Iniciativa per Catalunya Verds/Entesa pel Progrés Municipal 

(ICV-EPM 
Titular: Senyora Anna Caminals Lecha   
Suplent: Senyora Gemma Funes Romero   
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• Per part de Convergència i Unió (CiU) 
Titular: Senyor Joan Bautista Gavaldà Moran   
Suplent: Senyora Carolina Perea Vega   

 
• Per part de d’Esquerra Republicana de Catalunya/Acord Municipal 

(Esquerra-AM) 
 Titular:  Senyor Josep Villón García    
 
• Per part d’Esquerra Unida i Alternativa 
 Titular: Senyora Sandra Carmona Vidal    
 
2.2. Per part de les Entitats Ciutadanes: 
 
• Associació Club Sant Feliu – Sant Ildefons 
 Titular:  Senyora Antonia López Barba 
 
• Federació d’Associacions de Veïns 
 Titular:  Senyora Concepción Velarde Cidoncha 
 
• CEIJ MOWGLI de Cornellà 

Titular:  Senyora Cristina Herrando 
Suplent: Senyora Joana Torres Collado 

 
• Federació d’Associacions de Pares d’Alumnes de Cornellà 
 Titular:  Senyora Angela Capablo Gómez 
 
 Segon.- Designar a la senyora Teresa Romagosa López, Tècnica 
Auxiliar de l’Institut Municipal d’Educació, com a Secretària del Consell 
Comunitari de la Infància i l’adolescència de Cornellà de Llobregat, amb les 
funcions atribuïdes a aquest per l’article 11 del seu Reglament Orgànic. 
 
 Tercer.- Comunicar aquests nomenaments al Departament 
d’Educació, així com a les persones interessades, als efectes escaients. 
 
 Quart.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució, en 
la propera sessió ordinària que es convoqui, en compliment amb del que 
preveu l'article 22 del ROM, en concordança amb l’article 38, del Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals.” 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.15.- Decret núm. 6062/07 de data 19 d’octubre. 
 
 “Atès que per acord plenari de 31 d’octubre de 1996, aquest 
Ajuntament va aprovar la constitució del Consell Municipal de la Cultura de 
Cornellà de Llobregat, com a òrgan sectorial de participació de caràcter 
permanent, i competències de caire informatiu però no resolutiu, i com a 
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instrument de participació ciutadana en aquelles qüestions referides a la 
problemàtica cultural de la ciutat. 
 
 Atès que un cop celebrades les Eleccions Locals convocades 
mitjançant Reial Decret 444/2007, de 3 d’abril,  i constituït el nou Ajuntament 
el passat dia 16 de juny, es fa necessari procedir, en compliment de l'article 5 
del Reglament Orgànic del Consell Municipal de la Cultura, a la renovació dels 
membres del Ple del Consell i de la Comissió Permanent. 
 
 Atès que segons disposen els articles 7 i 11 respectivament, de 
l'esmentat Reglament Orgànic, els membres del Ple del Consell representatius  
dels Grups Polítics municipals i de les entitats culturals, i els de la seva 
Comissió Permanent, que estarà representada per un nombre determinat de 
membres del plenari i per personalitats de reconegut prestigi en el món de la 
cultura de Cornellà, seran nomenats per l'Alcalde, mitjançant l'oportú decret,  
a proposta  dels seus Portaveus o dels representants legals de les esmentades 
Entitats. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides i a la vista de les propostes efectuades pels diferents 
Grups Polítics Municipals i per les Entitats ciutadanes afectades 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Designar als membres que, junt amb aquesta Alcaldia, 
com a president nat del Consell Municipal de la Cultura, integraran el Ple 
d’aquest, d’acord amb el detall següent: 
 
 
1. VICE-PRESIDENTA 
 
Regidora  Senyora Rocío García Pérez  
 
2. VOCALS 
 
1.1. Per part dels Grups Polítics Municipals: 
 
• Per part del Partit dels Socialistes de Catalunya/Progrés Municipals (PSC-

PM)      
 Titular:   Senyora Nelia Martínez Gallardo    
 
• Per part  del Partit Popular (PP) 
 Titular: Senyor Darío Castro González   
 
• Per part d’Iniciativa per Catalunya Verds/Entesa pel Progrés Municipal 

(ICV-EPM 
Titular: Senyor Aitor Doñate Izquierdo  
Suplent: Senyor Martí Miquel Méndez 
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• Per part de Convergència i Unió (CiU) 

Titular: Senyora Mònica Badia Cortada   
Suplent: Senyora Iolanda Galvadà Moran   

 
• Per part de d’Esquerra Republicana de Catalunya/Acord Municipal 

(Esquerra-AM) 
 Titular:  Senyora Mercè Illa Bernad    
 
• Per part d’Esquerra Unida i Alternativa 

Titular: Senyor Alberto González Pérez    
Suplent: Senyor Raul González Pérez   

 
1.2. Per part de les Entitats Ciutadanes: 
 
• Club d’Amics del Ferrocarril-Cornellà 
 Titular:  Senyor Josep M. Gelabert Campos 
 
• Asociación de Vecinos La Miranda de Cornellà 
 Titular: Senyor José Lora Pérez 
 
• Amics de la Sardana de Cornellà 
 Titular: Senyora Pilar Pons Lax 
 
• Asociación Ornitológica “La Cadernera” de Cornellà 
 Titular: Senyor Salvador Rodríguez Hernández 
 
• Asociación Cultural Galega Rosalia de Castro 
 Titular: Senyor Ricardo Pérez Anta 
 
• Peña Atlético Minas de Cornellà 
 Titular: Senyor Guillermo Quesada Herrero 
 
• Coral Nova de Cornellà 
 Titular:  Senyora Maria Pérez Sallent 
 
• Peña Cultural Andaluza y Flamenco Recreativa los Aficionaos 
 Titular:  Senyor Jordi Verdugo Ortega 
 
• Hermandad de Nuestra Señora del Rocío de Cornellà de Llobregat 
 Titular:  Senyora Margarita Cerdán Sánchez 
 
• Unió Excursionista de Catalunya de Cornellà 
 Titular: Senyor Octavi Celma Ruiz 
 
• Cornellart, Traços, Arts Plàstiques, Difusió  
 Titular: Senyora Pilar Gómez de Miguel 
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• Asociación Andaluza Hijos de Almáchar 
 Titular: Senyor Manuel Alcántara Ruiz 
 
• Federación de Asociaciones de Vecinos de Cornellà 
 Titular: Senyora Concepción Velarde Cidoncha 
 
• Els Diables de Cornellà 
 Titular: Senyor Salvador Montell Puigarnau 
 
• Societat d’Ocellaires Cornellà de Llobregat 
 Titular: Senyor Jacinto Martínez Conde 
 
• Associació de Veïns del Casc Antic de Cornellà de Llobregat 
 Titular: Senyor José Ara Revilla 
 
• Orfeó Catalònia 
 Titular: Senyor Eugeni Tamarit Oro 
 
• Patronat Cultural i Recreatiu 
 Titular: Senyor Joan Romagosa López 
 
• Agrupació Sardanista de Cornellà 
 Titular: Senyor Eduard Anguera Just 
 
• Asociación de Vecinos Barrio Riera de Cornellà 
 Titular: Senyor José Crespín Gómez 
 
• Asociación de Vecinos del Barrrio de Gabarras 
 Titular: Senyor Emilio Rodriguez Ros 
 
• Associació Cultural d’Amigues de la Moda 
 Titular: Senyora Julia Relancio Borao 
 
• Asociación Cultural Recreativa Peña Dominó San Ildefonso 
 Titular: Senyora Rosa López Villegas 
 
• Castellers de Cornellà 
 Titular: Senyora Isabel Marquina Trasobares 
 
• Foment de Cultura Popular de Cornellà 
 Titular: Senyor Francesc Fermin Andreu 
 
• Amics de la Música de Cornellà 
 Titular: Senyor Joan R. Ripoll Grau 
 
• Associació Cultural Teatre de Cornellà 
 Titular: Senyora Carme Domínguez Delgado 
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• Asociación Cultural Extremeña San Isidro Labrador 
 Titular: Senyora Esperanza Megías Román 
 
• Centre d’Estudis Comarcals Baix Llobregat 
 Titular:  Senyor Joan Fernández Trabal 
 
• Cor Jove Zetzània 
 Titular: Senyora Anna García Llanta 
 
• Hermandad de la Coronada en Cataluña 
 Titular: Senyor Francisco Serrano Pérez 
 
• Coordinadora de Entidades Barrio Gavarra-Lindavista 
 Titular: Senyor Manuel López López 
 
• Comissió Ciutadana per a la Normalització Lingüística de Cornellà 
 Titular: Senyor Joan Vicente Ortuño 
 
• Casa Cultural y Recreativa Castilla-La Mancha 
 Titular: Senyora Montserrat García de la Osada 
 
 Segon.- Designar als membres que, junt amb el President, formaran 
la Comissió Permanent del Consell Municipal de Cultura de Cornellà de 
Llobregat. 
 
2 D’entre els membres del Plenari: 
 
• Senyora Pilar Pons Lax 
• Senyor Jordi Verdugo Ortega 
• Senyor Salvador Montell Puigarnau 
• Senyor Eugeni Tamarit Oró 
• Senyor Joan Romagosa López 
• Senyora Isabel Marquina Trasobares 
• Senyora Anna García Llanta 
• Senyor Joan Fernández Trabal 
 
 
3 D’entre personalitats de reconegut prestigi del món cultural de la 

ciutat: 
 
• Senyor Laureà Palmer Joan 
• Senyor Jordi Rocosa Girbau 
• Senyor Evaristo Benítez Ortiz 
• Senyora Julia Ruiz Antequera (Julia Bel) 
• Senyor Lluís Torrents Campillo 
• Senyora Carol Rodríguez Colás  
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 Tercer.- Designar al senyor Ramon Montserrat Martínez, Cap del 
Departament Tècnic de Cultura, com a Secretari del Consell Municipal de la 
Cultura de Cornellà de Llobregat, amb les funcions atribuïdes a aquest per 
l’article 13 del seu Reglament Orgànic. 
 
 Quart.- Comunicar aquests nomenaments al Departament de 
Cultura d’aquest Ajuntament, així com a les persones interessades, als efectes 
escaients. 
  
 Cinquè.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució 
en la primera sessió que es convoqui, en compliment del que es disposa a 
l’article 22 del ROM, en concordança amb l'article 38, del Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals.” 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 

MOCIONS DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 

 En aquest moment s’incorpora a la sessió la Regidora del Grup 
Municipal d'ICV-EPM, senyora Elisa Corral Lozano. 
 

 

 3.- Pressa de possessió del càrrec de Regidora de la senyora 
Elisa Corral Lozano. 
 
 MOCIÓ 
 

“Vista la credencial de Regidora expedida per la Junta Electoral 
Central a favor de la senyora Elisa Corral Lozano, inclosa en la llista del Partit 
d’Iniciativa per Catalunya Verds-Esquerra Unida i Alternativa-Entesa pel 
Progrés Municipal (ICV-EUiA-EPM), en les Eleccions Municipals que varen 
tenir lloc el dia 27 de maig de 2007. 

 
Atès que en la sessió plenària que va tenir lloc el dia 27 de setembre 

últim, es va adoptar l’acord de prendre coneixement de la renúncia voluntària 
a la seva condició de Regidora d’aquest Ajuntament, efectuada per la senyora 
M. Carmen Romero López, i es va declarar vacant el seu escó de Regidora 
Municipal. 

 
Per tot això, aquesta Alcaldia, en conformitat amb el que disposa 

l’article 108.6 de la Llei Orgànica del Règim Electoral General, proposa al Ple 
de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
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ACORDS 
 

Primer.- Donar possessió del càrrec de Regidora d’aquest 
Ajuntament, a la senyora Elisa Corral Lozano, a la vista de la credencial 
expedida per la Junta Electoral Central, prèvia prestació, per part de 
l’interessat, del jurament o promesa d’aquest, en conformitat amb la fórmula 
establerta per l’article 1 del Reial Decret 707/1979, de 5 d’abril. 

 
Segon.- Comunicar aquest acord a la Subdelegació del Govern a 

Barcelona, al Departament de Governació i Administracions Públiques de la 
Generalitat de Catalunya i a la Junta Electoral Central, als efectes escaients.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
  
 Tot seguit, la Secretària General, senyora Carmen Alonso Higuera, 
després de comprovar la inexistència de causes d’incompatibilitat, i de deixar 
constància del compliment per part de la senyora Elisa Corral Lozano, de la 
seva obligació de formular les declaracions exigides per l’article 75.5 de la Llei 
7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local,  procedeix a la 
lectura de la fórmula que a continuació s’expressa: 
 
 "Jureu o prometeu per la vostra consciència i honor, complir 
fidelment les obligacions del càrrec de Regidora de l'Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, amb lleialtat al Rei i respectar i fer respectar la Constitució i 
l'Estatut d'Autonomia de Catalunya?." 
 
 Contestant a continuació la senyora  Elisa Corral Lozano: 
 
 “Sí, ho prometo, per imperatiu legal.”  
 
 Seguidament el senyor Alcalde dóna la benvinguda a la Regidora del 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyora Elisa Corral Lozano. 
 
 Novament pren la paraula la Regidora del Grup Municipal d'ICV-
EPM, senyora Elisa Corral Lozano, i manifesta el següent: 
 
 “Bona tarda a tothom, senyor Alcalde i companys i companyes, vull 
manifestar públicament la satisfacció que sento al tornar a formar part 
d’aquest Consistori,  i l’orgull de poder compartir amb tots vosaltres la defensa 
dels interessos de la nostra ciutat de Cornellà i de tots els seus veïns i veïnes. 
 
 Ho faré amb molta il·lusió, empenta i dedicació, perquè la gent 
d’ICV-EPM considerem que, més que mai, Cornellà ens necessita i necessita la 
nostra aportació des de fora del Govern Municipal i des de la proximitat amb 
la ciutadania, tal i com hem vingut fent en aquests darrers anys. 
 
 En el Ple anterior acomiadàvem a la Maria Carmen Romero, a la 
qual vull agrair públicament, en el meu nom i en el nom del Grup Municipal 
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d’Iniciativa, aquests anys de treball, dedicació i perseverança en els afers 
públics de la nostra ciutat de Cornellà. Com ja s’ha dit l’Ajuntament perd una 
mestra que guanyen els seus alumnes. Moltes gràcies Carmen. 
 
 Fa sis anys que vaig començar a caminar políticament al seu costat, 
i com bona mare, avia i docent que ella és, em va acompanyar -i ho continua 
fent- per aquest turbulent però apassionant món, no només de la política sinó 
de la cosa pública. 
 
 Amb ella he après què vol dir proximitat als ciutadans i ciutadanes i 
com la ideologia més elevada té el seu reflex en la pràctica quotidiana, però 
sobre totes les coses, ella sempre ens ha mostrat la part més humana de totes 
les qüestions, fins i tot la part humana de la Comissió d’Hisenda, que és 
bastant difícil. Ella ha posat negre sobre blanc als temes medi ambientals de 
Cornellà de Llobregat i de la seva part del riu. I sempre i en tot amb ulls de 
dona, que han fet que molts veïns/es la tinguessin com a referent del 
feminisme tradicional, però també de l’actual. 
 
 Tal i com us deia abans, farem tot el que estigui a les nostres mans 
per donar resposta a la confiança que la ciutadania ha dipositat en nosaltres. 
Abans al Govern i ara a l’oposició continuarem treballant per articular una 
alternativa d’esquerres plural, una alternativa d’esquerres verda, roja i violeta 
que faci possible transformar en positiu la nostra ciutat i millorar les 
condicions de vida de la seva gent, aportant el nostre gra de sorra pel que fa a 
la dignitat i a la felicitat de les persones. Com deia Carlos Fuentes, escriptor 
mexicà, “solo se acerca a la verdad quien no trata de imponer su verdad”. 
Gràcies.”  
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano, per donar-li la benvinguda i 
manifestar que, espero que, tal i com havíem començat a fer amb la Maria 
Carmen -encara que no hem tingut gaire temps per seguir treballant, encara 
que en altres àmbits ho podrem fer sens dubte- podem fer moltes coses juntes 
per a aquesta ciutat. 
 
 A continuació intervé el  Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyor Nèstor Artís i Villena,  per donar-li la benvinguda. Hem treballat junts  
amb el Govern durant uns anys i ara toca una altra tessitura, però suposo que 
continuarem entendre’ns bé.   
 
 Tot seguit pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Ma. Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que, és obvi que 
nosaltres li donem la benvinguda i per això no hi havia demanat la paraula, 
però ja que ho han fet els altres grups, doncs que quedi constància, 
benvinguda de nou al Consistori. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que, tal com he dit al principi, benvinguda.  
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 A partir d’aquest moment s’incorpora a la votació la senyora Elisa 
Corral Lozano. 
  
 
 
 4.- Designar el representant d'aquest Ajuntament al Consell 
Territorial de la Propietat Immobiliària de Barcelona (àmbit Metropolità). 
 
 MOCIÓ 

 
“L’Ordre PHA 2386/2007, de 26 de juliol, del Ministeri d'Economia i 

Hisenda, determina l’àmbit territorial dels Consells Territorials de la Propietat 
Immobiliària de Madrid i Barcelona, i estableix el procediment de designació 
de representants locals en diversos òrgans col·legiats, en execució de les 
previsions contingudes al Reial Decret 417/2006, de 23 d’abril, pel qual es 
desenvolupa el Text Refós de la Llei del Cadastre Immobiliari. 

 
Atès que realitzat el procediment d’elecció dels representants 

municipals previst en l’article 2.3 de l’esmentada Ordre, segons comunicació 
rebuda del Secretari del Consell Territorial de la Propietat Immobiliària de 
Madrid i Barcelona aquest Ajuntament ha resultat escollit per ocupar una de 
les vocalies, el que fa necessari designar a la persona que, en representació 
d’aquest, formi part de l’esmentat Consell. 

 
 Per tot això, aquesta Alcaldia proposa al Ple l'adopció dels següents 

 
ACORDS 

 
Primer.- Designar representant d'aquest Ajuntament al Consell 

Territorial de la Propietat Immobiliària de Barcelona (àmbit Metropolità), als 
Regidors següents: 

 
 Titular:  Senyor Sergio Fernández Mesa 

Tinent d’Alcalde i Regidor delegat d’Economia i Societat 
 

 Suplent:  Senyora Montserrat Pérez Lancho 
  Tinenta d’Alcalde i Regidora delegada d’Administració Pública i 

Interior 
 

Segon.- Comunicar aquest acord als Regidors afectats, així com al 
Consell Territorial de la Propietat Immobiliària de Barcelona (àmbit 
metropolità), a través del seu Secretari, mitjançant certificació acreditativa 
d'aquest, fent-li constar que el representant suplent designat per aquest 
Ajuntament podrà substituir al titular amb plenitud de drets, en els casos 
d'absència d'aquest, sense necessitat de previ i especial apoderament. 

 
Tercer.- Aquest acord deixa sense efecte qualsevol altre anterior 

relacionat amb la designació de representat municipal en el Consell Territorial 
de la Propietat Immobiliària de Barcelona (àmbit metropolità).” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, es fa una 
explicació de la Moció, manifestant que, tal com vaig explicar en la Junta de 
Portaveus es fa mitjançant una votació dels municipis que convoca el Consell 
Territorial. La proposta ha estat que sigui representant de l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat el Tinent d’Alcalde d’Economia i Societat, el senyor 
Sergio Fernández, i com a suplent, la senyora Montserrat Pérez. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’ADMINISTRACIÓ 
PÚBLICA I INTERIOR  
 
 5.- Aprovar inicialment el Reglament d’ús i normativa interna 
de les instal·lacions destinades al Servei Públic Local de la Deixalleria i 
Deixalleria de Barri a Cornellà de Llobregat. 
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 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient instruït per la creació del servei públic de les 
instal·lacions de  la  Deixalleria i Deixalleria de Barri  a Cornellà de Llobregat. 
 
  Vist que els ens locals tenen plena potestat per crear, modificar i 
suprimir els serveis de la seva competència, d’acord amb la legislació vigent 
 
 Vist que la implantació de serveis locals ve regulat en el Reglament 
d’Obres i Serveis en els articles 158 i següents. 
 
 Vist que conforme a l’article 159 del Reglament d’Obres i Serveis, 
estableix que la creació d’un servei s’ha d’instrumentar mitjançant una  
memòria justificativa  i un reglament que n’estableixi el règim jurídic de la 
prestació, documents tots ells que consten en el present expedient. 
 
 Atès a que el present expedient s’ha de sotmetre a informació 
pública pel termini de trenta dies, mitjançant anuncis que s’insereixen en el 
Butlletí Oficial de la Província, el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i 
al tauler d’anuncis de la corporació. 
 
 Vistos els informes del Departament de Contractació-Patrimoni i   la 
Secretaria General.  
 
 Per tot això,  la Ponent de la Comissió Informativa d’Administració 
Pública i Interior,  proposa a  Ple de l’ Ajuntament l’ adopció dels següents   
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment el Reglament d’ús i normativa interna 
de les instal·lacions destinades al Servei Públic Local de la Deixalleria i 
Deixalleria de Barri a Cornellà de Llobregat. 
  
 Segon.- Exposar el present expedient amb tots els documents que 
els composen, incloent el Reglament d’ús i normativa interna de les 
instal·lacions, a informació pública per termini de trenta dies, mitjançant 
anuncis que s’insereixin en el Butlletí Oficial de la Província, Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya i al tauler d’anuncis de la Corporació. 
 
 Tercer.- Comunicar el present acord al Departament de  Via 
Pública i la Intervenció Municipal.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Montserrat Pérez Lancho, Presidenta-
Delegada de la Comissió Informativa d’Administració Pública i Interior, es fa 
una explicació del dictamen manifestant que aquest Reglament bàsicament 



42 

regula l’objecte del servei, l’abast i competències d’aquest Ajuntament, les 
normes d’accés, els tipus de residus que s’han de dipositar, i com s’han de 
dipositar. Alhora regula també la forma de gestió del servei i les obligacions del 
gestor, així com el procediment sancionador. 
 
 Voldria destacar que s’ha fet una gran feina en el redactat del 
contingut d’aquest Reglament, juntament amb els Departaments de Medi 
Ambient i Espai Públic i, a data d’avui, ha donat com a resultat un dels 
Reglaments més complerts que se n’aproven.   
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 6.- Donar suport a la proposta del Consell de la Dona de la 
nostra ciutat, referent a proposar al Ministeri de Justícia la reforma de 
l’article 153 del Codi Penal.   
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 DICTAMEN 
 

 “Atès que des de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, es va 
plantejar l'any 2000, a totes les institucions del municipi implicades en el 
tema de maltractaments, crear una comissió permanent que es reunís vàries 
vegades a l’any per tal de treballar de forma conjunta i coordinada aquesta 
problemàtica, establint així un protocol d’actuació impulsat pel Consell 
Municipal de la Dona.  
 

 Atès que l’estudi del GRAVP (Grup de Recerca i Anàlisi sobre la 
Violència Psíquica), que des de l’any 2002 es porta a terme a l’Ajuntament de 
Cornellà a través del Consell Municipal de la Dona, ha estat treballant en tres 
àrees: jurídica, social i de la salut. 
 

 Atès que  la Comissió Jurídica del GRAVP, ha fet un anàlisi sobre la 
legislació vigent i el tractament de la violència psíquica per part dels Tribunals 
de Justícia.  
 

 Atès que la llei 14/99 de 9 de juny va introduir importants 
modificacions a fi de millorar la protecció de les dones maltractades però es va 
optar per la fórmula jurídica de mixtificar dins d’una mateixa norma ambdues 
formes de violència, establint així una simetria descriptiva del tipus penal de 
caire alternatiu que, sens dubte, ha acabat menystenint l’una (psíquica) 
davant de l’altra (física).  
 

 Atès que aquesta opció legislativa, va ser reforçada per les 
modificacions introduïdes per la llei orgànica 11/03 de 29 de setembre, però 
que no ha assolit tampoc els objectius i que la jurisprudència dels tribunals 
continua exigint –per tal de considerar complerts els elements objectius del 
tipus penal- una intervenció mèdica (prova pericial) demostrativa de l’abast del 
dany psicològic irreversible ocasionat per l’autor, en clau de connexitat, és a 
dir, segueix exigint que concorrin els paràmetres propis dels delictes de 
resultat, quan les característiques d’aquesta classe de violència fan evident 
que escau acceptar la seva configuració jurídica com a delicte de “simple 
activitat”. 
 

 Atès que des de la llei orgànica 1/04 de 28 de setembre, el 
maltractament psicològic dintre de l’àmbit de la parella  continua quedant fora 
de la tutela penal; des de la Comissió Jurídica es va proposar la possibilitat de 
fer una proposta per a la reforma de l’article 153 del Codi Penal, per tal de que 
existís un tipus penal autònom per a la violència psíquica i que aquesta 
pogués ser tinguda en compte en la fase d’instrucció per tal de que pogués 
arribar a judici. 
 

 Atès que des del Consell Municipal de la Dona, òrgan que regeix les 
Comissions del GRAVP, es va pensar en la possibilitat d’elevar aquesta 
proposta en nom de tots els partits polítics que volguessin donar-li suport, al 
ministeri de justícia per tal de que es tingués en compte a la futura reforma 
del codi penal en la que s’està treballant actualment. 
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 Atès que el dia 19 de juliol de 2007 va tenir lloc la reunió amb els 

diferents partits polítics integrats al Consell Municipal de la Dona per aprovar 
la proposta de la reforma del article abans esmentat, i que exceptuant 
l’abstenció del Partit Popular, la resta de grups van donar la seva conformitat . 
 

 La Presidenta de la Comissió Informativa d’Administració Pública i 
Interior a proposta de la Regidora de Polítiques d’Igualtat i d’Integració, 
proposa l’adopció dels següents   
 

ACORDS 
 
 Primer.- Proposar al Ministeri de Justícia la següent reforma del 
text Normatiu. Nova redacció de l’actual article 153 del Codi Penal que va ser 
modificat per l’Art. 37 LO 1-04.  
 

• Es suprimeix la paraula del actual redactat Art. 153. 1 “menoscabo 
psíquico”.    

 
• Es proposa un nou apartat 3. 

  
“el que por cualquier medio o procedimiento, abusando de su 
situación de dominio causare a la persona con quien se halle unido 
por alguna de las relaciones definidas en el art. 173.2 de este 
Código, un daño psíquico evaluable , aún cuando no sea tributario 
de ser calificado como secuela permanente, será castigado con la 
pena de  prisión de 6 meses a 1 año , judicialmente substituible – 
pevia audiencia de la víctima-  por trabajos en beneficio de la 
comunidad atendidas las circunstancias objetivas del hecho y 
personales del autor, y en todo caso privación del derecho a la 
tenencia y porte de armas a un año y un día a tres años, así como, 
cuando el Juez o Tribunal lo estime adecuado al interés del menor o 
incapaz, inhabilitación para el ejercicio de la patria potestad, tutela, 
curatela, guarda o acogimiento hasta cinco años.” 

 
• El apartat 3 passa a ser el núm. 4 introduint el nou apartat  
     “ Las penas previstas en los apartados 1, 2 y 3 ....”. 
 
• El apartat 4 passa a ser el núm. 5. 

 
 Segon.- Notificar el present acord al Ministeri de Justícia, pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Emilia Briones Matamales, Regidora 
Delegada de l’Àrea de Polítiques d’Igualtat i d’Integració es fa una explicació 
del dictamen, manifestant que, el Consell de la Dona ha fet una anàlisi sobre 
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la legislació vigent i el tractament de la violència psíquica per part dels 
Tribunals de Justícia. Després d’analitzar les diferents lleis fan aquesta 
proposta per tal  què existís un tipus penal autònom per a la violència 
psíquica i aquesta pogués ser tinguda en compte en la fase d’instrucció per tal 
que pogués arribar a judici. 
 
 El dia 19 de juliol de 2007 els diferents partits polítics integrants 
del Consell Municipal de la Dona, es van reunir per proposar la proposta de la 
reforma d’aquest article. Exceptuant l’abstenció del Partit Popular, la resta de 
grups van donar la seva conformitat. 
 
 A continuació intervé la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Ma. Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que s’abstindran ja 
que també ho hem fet en el Consell de la Dona.  
 
 Encara que tots els partits compartim l’esforç de la lluita contra la 
violència i els maltractes -prova d’això és la Llei 1/2004 de mesures de 
protecció integral contra la violència de gènere, votada positivament per tots 
els grups parlamentaris- no compartim com a partit, altres reformes que s’han 
fet que sembla que no estan solucionant el problema de la violència de gènere, 
si ens atenem a les dades i al nombre de morts que mes rere mes augmenta. 
 
 Des del Partit Popular de Cornellà de Llobregat, pensem que no cal 
dir quin és el nostre sentiment envers els mals tractes i tampoc quina ha estat 
i serà la nostra trajectòria de treball des dels àmbits en suport de qui ho 
pateixi, que en la seva gran majoria són dones, però no hem d’oblidar ni volem 
oblidar els infants, joves i gent gran que, a dia d’avui, pateixen també aqueixa 
lacra que la societat actual no és capaç d’eradicar, doncs bé al contrari, cada 
dia la violència està més en les llars, en els establiments públics i per 
descomptat en els carrers, com hem pogut comprovar últimament.      
 
 Això ens hauria de fer reflexionar què és el que estem fent 
malament. Entenem que de totes les formes de violència, la més difícil de 
provar, de denunciar i, per tant, de poder jutjar és el maltractament 
psicològic, quelcom per altra banda, tan menyspreable com el maltractament 
físic que destrueix la personalitat i l’autoestima sense que ningú se n’adoni. 
Fins i tot, moltes vegades, ni la pròpia víctima entén que està sent maltractada 
i pensa que és una cosa que mereix per no sotmetre’s a la voluntat del mal 
tractador. 
 
 Finalment dir que en el nostre Reglament Orgànic Municipal estan 
especificades les nostres competències, i espero i desitjo que no ens convertim 
en el legislador i que aquesta proposta no serveixi de precedent, atès que les 
nostres competències són d’àmbit municipal i és en altres estaments, on tots 
estem representats, on es proposen i s’aproven les lleis. 
 
 Novament pren la paraula la senyora Emilia Briones Matamales, 
Regidora Delegada de l’Àrea de Polítiques d’Igualtat i d’Integració, per 
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manifestar que aquesta és una proposta institucional i que la vam debatre en 
el Consell de la Dona. Res més. 
 
 Acte seguit intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que, hem de recordar que aquest Ajuntament fa molts anys que 
participa en un grup de recerca i anàlisi de la violència psíquica, és més, fa 
uns dos anys, vaig estar en la signatura -com a Ajuntament- amb altres 
institucions importants d’aquest país per treballar en quelcom -jo comparteixo 
el que ha dit la Isabel Espinosa-, que és la dificultat d’establir paràmetres per 
esbrinar de quina forma és la violència psíquica. Però crec que sí que hi ha 
una cosa que podem fer -evidentment nosaltres no fem lleis ni les canviem-  i 
és que podem fer reflexions i aportacions des del punt de vista que ens hem 
d’implicar com a administració, no només mitjançant el Consell de la Dona 
sinó com a propi Ajuntament, amb un grup ampli de professionals de la 
justícia, des de l’àmbit judicial fins l’àmbit de la psiquiatria i dels àmbits dels 
advocats, una mica per intentar fer una proposta. 
 
 Crec que el que estem fent aquesta tarda és un camí, que no està en 
contra ni de totes les lleis que s’han fet en aquest país, ni està a favor de cap 
situació, sinó que crec que “toca”, d’alguna forma, amb la gent que porta molt 
temps implicada en treballar de forma conscient i inquieta sobre diversos 
aspectes que afecten a la vida de les dones que estan en aquesta situació, fer 
una proposta que -evidentment ja ho vaig reconèixer- té les seves dificultats, 
però bé, crec que per a això també estem. Davant les nostres responsabilitats i 
dels nostres compromisos poder fer propostes que siguin una mica valentes 
per ajudar a treballar i a determinar que una part d’allò que és la violència 
psíquica, existeix -això és evident- i la dificultat està en establir paràmetres, 
però crec que això ja no ens toca a nosaltres.   
 
 Novament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Ma. Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que, vaig deixar part 
de la meva intervenció perquè, evidentment, pensava que hi hauria un dret a 
rèplica i hi ha una cosa que sí que m’agradaria deixar clara. 
 
 Entenem perfectament, ja que treballem conjuntament amb el 
Consell de la Dona i, per tant, l’únic que nosaltres volem és deixar constància 
del que pensem, a més, a l’igual que hi ha un paràgraf del Defensor del Poble 
que vaig estar llegint que diu que és a l’àmbit de les relacions familiars i en 
l’educatiu on s’aprenen conductes violentes, i són aquells que en la seva 
infància van viure situacions d’atacs físics o psíquics, els més propensos a 
adaptar aqueix model de comportament per donar “rienda suelta” a la seva 
frustració personal. 
 
 Nosaltres compartim l’esperit d’aquesta proposta que és en 
l’educació dels nostres joves on s’ha d’incidir de forma decidida. S’ha de 
controlar si s’està fent en termes d’igualtat i contra la violència conscienciant 
a pares i fomentant aquests valors en professors i educadors. 
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 Quant a la modificació que ens ocupa avui aquí, a nosaltres ens 
preocupa -a l’igual que el redactat anterior- i no ens queda clar com els jutges 
podran avaluar el dany psíquic causat a la víctima. Solament ens queda clar 
les penes que s’imposaran i ens preocupa que això provoqui situacions de més 
violència de l’agressor contra la víctima quan surti, perquè tots sabem que no 
hi ha suficient dotació econòmica per fer complir l’actual llei de protecció 
integral i, per tant, no hi ha suficients jutjats ni suficients agents de l’ordre 
per fer complir les innumerables ordres d’allunyament que es vulneren 
sistemàticament. Aquesta és l’única condició que a nosaltres ens ha mogut el 
donar el vot d’abstenció, i ho volia deixar clar.     
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
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PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’ECONOMIA I SOCIETAT 
 
 7.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits núm. 22/2007 
del Pressupost de l’Ajuntament, per crèdit extraordinari i suplement de 
crèdit finançats amb càrrec al Romanent de Tresoreria i baixes per 
anul·lació de despeses. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta de modificació de crèdit per suplement de crèdit 
amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses del Departament de Via 
Pública, motivada per poder atendre les necessitats de diferents partides fins a 
final d’exercici, per un import de 34.507,72 euros. 
 
 Vistes les sol·licituds de modificació de crèdit per crèdit 
extraordinari i suplement de crèdit a càrrec del Romanent de Tresoreria del 
Departament de Contractació, motivades per la sol·licitud de Registre i Patent 
de quatre denominacions d’activitats de caràcter cultural que es celebren en 
aquesta ciutat; per garantir el subministrament de material d’oficina a les 
dependències municipals, i per fer front a les despeses del manteniment del 
segon semestre del 2006 de l’edifici de propietat municipal del C/Mn. Jacint 
Verdaguer, 16-18,  per un import total de 6.836,56 euros. 
 
 Vista la proposta de modificació de crèdit del Departament de 
Secretaria, per crèdit extraordinari amb càrrec a baixes per anul·lació de 
despeses, motivada per fer front a les despeses del subministrament d’aigua, 
per import de 1.000 euros. 
 
 Vistes les sol·licituds de modificació de crèdit per crèdit 
extraordinari i suplement de crèdit a càrrec del Romanent de Tresoreria i 
baixes per anul·lació de despeses del Departament d’Urbanisme, motivades 
per fer front a les despeses previstes del “Projecte de reforma i ampliació del 
Casal d’Avis a l’antiga estació del Carrilet al barri d’Almeda”; i a les sentencies 
fermes de diverses expropiacions i interessos de demora, per un import total 
de 328.207,98 euros. 
 
 Vista la necessitat de suplementar la partida de C.P.S./Recaptació  
per fer front a les Taxes sobre els ingressos recaptats en la gestió del 
cobrament de les multes, de l’Organisme Autònom de Gestió Tributària, per 
un import de 114.122,79 euros. 
 
 Vista la proposta de modificació de crèdits per suplement de crèdit 
amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses del Departament de Salut 
Pública, Consum i Benestar Social, motivada per poder dur a terme diferents 
serveis que s’han de cobrir a les partides de gent gran, adults i infància, per 
un import de 42.091,11 euros. 
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 Atès el que disposa l’article 177 del Real Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals,  i els articles 35, 36 i 37 del R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2007. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea d’Economia i Societat, de conformitat amb el 
que estableix l’article 16.1.a) de les Bases d’Execució del Pressupost per a 
l’any 2007, i vist el dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al 
Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 
22/2007 per crèdit extraordinari i suplement de crèdit amb càrrec a baixes 
per anul·lació de despeses i romanent de tresoreria que es proposa, segons el 
següent detall i resum per capítols: 
 
 

CREDIT EXTRAORDINARI AMB CARREC A BAIXES PER ANUL.LACIÓ DE DESPESES 

ESTAT DE DESPESES     

  Consignació Consignació

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final

24.121D0.2260202 EDICIO ORDENANCES MUNICIPALS 1.368,00 0,00 1.000,00 368,00

24.121D0.2260501 DESPESES DIVERSES/SECRETARIA 0,00 1.000,00 0,00 1.000,00

 TOTAL DESPESES   1.000,00 1.000,00 

      
 
 
 
      

CREDIT EXTRAORDINARI AMB CARREC AL ROMANENT DE TRESORERIA 

ESTAT DE DESPESES     

  Consignació Consignació

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final

26.451A0.2260000 REGISTRE DE PATENTS I MARQUES 0,00 2.500,00 0,00 2.500,00

51.432A1.2270600 ASSISTENCIA TECNICA 0,00 12.000,00 0,00 12.000,00

 TOTAL DESPESES   14.500,00 0,00 

      

ESTAT D'INGRESSOS     

  Previsió Previsió

Concepte Descripció Actual Altes Baixes Final

71.87000 ROMANENT TRESORERIA/CREDIT EXTRAORDINARI 3.890.420,48 14.500,00 0,00 3.904.920,48

 TOTAL INGRESSOS   14.500,00 0,00 
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SUPLEMENT DE CREDIT AMB CARREC AL ROMANENT DE TRESORERIA 

ESTAT DE DESPESES     

  Consignació Consignació

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final

26.121E1.2200002 MAT. OFICINA NO INVENT./COMPRES 28.000,00 4.000,00 0,00 32.000,00

26.451A0.2120000 CONSERVACIÓ IMMOBLES AREA CULTURA 3.756,00 336,56 0,00 4.092,56

51.432B0.6000000 ADQUISICIÓ TERRENYS 227.839,57 288.368,25 0,00 516.207,82

71.611A3.2270800 C.P.S./RECAPTACIO (A) 408.184,78 114.122,79 0,00 522.307,57

72.611A3.3420000 INTERESSOS DE DEMORA 12.020,00 27.839,73 0,00 39.859,73

 TOTAL DESPESES   434.667,33 0,00 

      

ESTAT D'INGRESSOS     

  Previsió Previsió

Concepte Descripció Actual Altes Baixes Final

71.87001 ROMANENT TRESORERIA/SUPLEMENT DE CREDIT 2.794.272,34 434.667,33 0,00 3.228.939,67

 TOTAL INGRESSOS   434.667,33 0,00 

      

      

SUPLEMENT DE CREDIT AMB CARREC A BAIXES PER ANUL.LACIÓ DE DESPESES 

ESTAT DE DESPESES     

  Consignació Consignació

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final

13.413C0.2270600 RECOLLIDA D'ANIMALS 53.800,00 14.000,00 0,00 67.800,00

13.431B0.2120001 ESCOMESES 33.270,00 5.000,00 0,00 38.270,00

13.432C0.2030000 LLOGUER GRUPS ELECTROGENS 82.533,00 10.507,72 0,00 93.040,72

13.432C0.6110413 ADEQÜACIÓ ESPAIS CIVISME 99.075,00 0,00 29.507,72 69.567,28

13.432D0.2100005 REP. INSTAL.LACIÓ REG PER ASPERSIO 48.960,00 5.000,00 0,00 53.960,00

13.432E0.6240001 ADQ. VEHICLES/ MANTENIMENT 30.000,00 0,00 5.000,00 25.000,00

32.315P2.2270600 TREBALLS TÈCNICS/GENT GRAN 136.723,00 9.091,11 0,00 145.814,11

32.315P2.2270602 TREBALLS TÈCNICS ATENCIÓ DOMICILIÀRIA 622.263,10 0,00 42.091,11 580.171,99

32.315P2.4800000 AJUTS/GENT GRAN 13.124,66 3.000,00 0,00 16.124,66

32.315P2.4800002 AJUTS GENT GRAN/ ALLOTJAMENT ALTERNATIU 31.212,00 15.000,00 0,00 46.212,00

32.315P3.4800000 AJUTS/INFÀNCIA ADOLESCÈNCIA 114.201,52 5.000,00 0,00 119.201,52

32.315P5.4800000 AJUTS/ADULTS 75.555,77 10.000,00 0,00 85.555,77

51.322C0.6320102 REFORMA EDIFICI TREBALL 140.000,00 0,00 140.000,00 0,00

51.431A0.6320118 REFORMES EDIFICIS MUNICIPALS 304.075,19 140.000,00 0,00 444.075,19

 TOTAL DESPESES   216.598,83 216.598,83 
 
 

RESUM PER CAPÍTOLS 
 
 
ESTAT DE DESPESES 

                              Altes                    Baixes 
Cap. II.- Compra béns i serveis 177.558,18 43.091,11 
Cap. III.- Despeses financeres 27.839,73 0,00 
Cap. IV.- Transferències corrents 33.000,00 0,00 
Cap. VI.- Inversions reals                  428.368,25             174.507,72 
                TOTAL 666.766,16 217.598,83 
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ESTAT D’INGRESSOS 
                                Altes                    Baixes 

Cap. VIII.- Actius financers           449.167,33                   0,00 
                TOTAL 449.167,33 0,00 
 
 
 Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 169 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la 
Comissió Informativa d’Economia i Societat, es fa una explicació del dictamen, 
manifestant que, això ja es va explicar en la Comissió Informativa d’Economia 
i Societat i vàrem passar l’acord i hem de dir que les partides més importants 
per les quals es fa la modificació és per fer front al projecte de reforma  i a 
l’ampliació del Casal d’Avis de l’antiga estació del Carrilet del barri d’Almeda i 
també per fer front a les taxes sobre els ingressos que s’han recaptat en la 
gestió del cobrament de les multes de l’Organisme Autònom de Gestió 
Tributària, perquè hi ha hagut més multes i, per tant, aquestes taxes 
augmenten i també hem d’augmentar aquesta partida. 
 
 A continuació intervé el Regidor del Grup Municipal d'ICV-EPM, 
senyor  Arnau Funes Romero, per manifestar que, creu recordar que també hi 
havia una modificació d’una partida de l’Àrea de Serveis Socials.  
 
 En definitiva, nosaltres donarem suport a la modificació, tot i que 
ens hauríeu de deixar que us diguem que -com ja vam plantejar al seu 
moment quan s’elaborava el pressupost- el pressupost d’algun departament 
no s’ajustava a la despesa real que necessitava i, per tant, aquí s’evidencia que 
quan ho vam plantejar, teníem raó i que hi ha algun departament d’aquest 
Ajuntament que li correspon un increment pressupostari que no vau fer a 
l’aprovació del pressupost. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Regidor del Grup Municipal del PP, 
senyor José Miguel de Yzaguirre Morer, per manifestar que s’abstindran. 
 
 Novament intervé el senyor Sergio Fernández, per manifestar que,  
en relació a això de Serveis Socials, dir que vam explicar totes, o gairebé una 
per una, en la Comissió Informativa, i que en el cas de Serveis Socials no ho 
he explicat perquè són partides que baixen i que es donen d’alta, o sigui, que 
no hi ha cap entrada o romanent de tresoreria, són partides que es deixen de 
fer i coses que es fan amb una altra partida, amb la qual cosa és 
absolutament neutre la modificació de crèdit. I si la veus en aquest cas, 
perquè és suplement de crèdit amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses, 
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parlem de 216.598,83 euros, que són altes per un costat i baixes per un altre. 
Òbviament canvien les partides perquè unes baixen i altres són altes. 
 
 De nou pren la paraula el senyor Arnau Funes per manifestar que, 
haig d’interpretar que,  quan un seguit de programes es deixen de fer per anar 
a parar a la partida d’ajuts, la partida d’ajuts era deficitària i, en tot cas, si es 
deixen de fer activitats per anar a partides d’ajuts encara és més preocupant. 
  
 En definitiva, és igual, insistir que el nostre vot serà favorable i no 
correspon donar-li més voltes, però, en tot cas, ja veurem quan s’elabori el 
pressupost, perquè quan es fan modificacions de crèdit en l’exercici de l’any 
pressupostari correspon en tot cas en el plantejament del següent pressupost 
veure si aquelles partides decauen, es mantenen o s’ajusten, per tant, 
considero que serà un debat que afrontarem en el seu moment. 
 
 Novament intervé el senyor Sergio Fernández Mesa, President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Economia i Societat, per manifestar que 
vol fer un paral·lelisme perquè això va sortint Ple rere Ple. Per exemple, si a 
casa teva tens un problema familiar, doncs tens més despesa en telèfon, 
gastes més telèfon, per tant, si hi ha més necessitats en aquesta partida, 
òbviament, s’ha d’ampliar perquè les necessitats s’han de cobrir, i crec que per 
a futures intervencions, hauria de quedar clar, senzillament són més 
necessitats que s’han de cobrir, perquè si no ho fem, encara ens direu que no 
cobrim les necessitats de la ciutadania.   
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que, creu que ha quedat clar i no continuarem el 
debat. Les partides de despesa social mai són deficitàries, en tot cas són 
insuficients. Això és així, perquè qualsevol pressupost, el que aprovarem ara 
per l’any 2008, serà insuficient, sempre, això que no càpiga cap dubte, no 
escoltaràs a ningú d’aquest govern dir que les partides que destinen a despesa 
social són suficients.    
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 8.- Autoritzar a la Societat Municipal Empresa Municipal de 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, S.A. (EMDUCSA) per concertar una 
operació de crèdit amb garantia hipotecària per un import de 5.885.760 
euros amb la Caixa d’Estalvis de Catalunya, per finançar la promoció 
d’habitatges al Sector Destraleta (Promoció B-3). 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist la sol·licitud formulada pel Gerent d’administració i finances 
(Registre General d’Entrada número 34638 de 5 d’octubre de 2007), 
d’autorització d’una operació de crèdit amb garantia hipotecària per un import 
de 5.885.760,00 euros amb destinació al finançament del 80% del preu de 
venda dels immobles integrants de la promoció d’ habitatges al Sector 
Destraleta (Promoció B-3), corresponents al grup d’habitatges de preu lliure, 
fins l’atorgament de la Qualificació Provisional d’Habitatge Protegit per part de 
la Direcció General d’Habitatge de la Generalitat de Catalunya i que passaran 
a règim concertat i donarà lloc a la novació del contracte de préstec. 
 
 Vista la documentació aportada per EMDUCSA, en la qual es posa 
de manifest que la concertació d’aquest préstec es proposa a la mateixa entitat 
i en les mateixes condicions que el que va autoritzar el Ple municipal en data 
29 de juny de 2006, tal com ho preveien els Plecs de clàusules particulars 
(clàusula primera) que van regir la seva adjudicació. 
 
 Atès que, segons disposa l’article 54 del Text refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat per RD Legislatiu 2/2004, de 5 de 
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març, correspon al Ple de l’Ajuntament previ informe de la Intervenció General, 
l’autorització per a la concertació de préstecs per les Societats Mercantils 
Locals. 
 
 Atès l’informe emès per la Intervenció General. 
 
 El Ponent de l’Àrea d’Economia i Societat, vist el dictamen favorable 
de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels 
següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Autoritzar a la Societat Municipal “Empresa Municipal de 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, S.A.” (Emducsa) per concertar una 
operació de crèdit, amb garantia hipotecària, amb la Caixa D’estalvis de 
Catalunya, amb les condicions financeres següents, i d’acord amb la minuta 
de contracte que figura a l’expedient: 
 
 CONDICIONS BÀSIQUES 
 

a) Import garantit: 80% del preu de venda dels immobles, això és 
5.885.760 euros, segons valoració provisional en règim de preu 
lliure, mentre no s’obtingui la Qualificació Provisional d’Habitatge 
protegit. 

b) Termini de carència: 3 anys  
c) Termini d’amortització: 25 anys (pels habitatges de protecció oficial) 

i 30 anys (pels habitatges de preu lliure). 
 
CONDICIONS AL PROMOTOR (EMDUCSA) 
 

a) Tipus d’interès: variable (EURIBOR anual + 0%) 
b) Tipus d’interès de demora: el vigent + 10 punts 
c) Sense comissions ni despeses. 

 
CONDICIONS ALS COMPRADORS (habitatges de règim concertat) 
 

a) En general seran les legalment establertes pels crèdits hipotecaris 
d’accés a l’habitatge de preu protegit. 

b) Sense comissions de subrogació 
c) Comissió d’amortització anticipada: 0% 

 
CONDICIONS ALS COMPRADORS (habitatges de preu lliure) 

 
a) Sense comissions de subrogació. 
b) Tipus d’interès: 1r. any  EURIBOR anual +0,45%,  
 resta d’anys EURIBOR anual +0,50% 
c) Tipus d’interès de demora: el vigent + 10 punts 
d) Comissions d’amortització anticipada: parcial 0%, total 1%. 
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 Segon.- Requerir a EMDUCSA perquè trameti còpia de l’escriptura 
de formalització d’aquest contracte de préstec amb garantia hipotecària, un 
cop s’hagi formalitzat.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la 
Comissió Informativa d’Economia i Societat, es fa una explicació del dictamen, 
manifestant que ja es va aprovar la primera garantia hipotecària al Ple de juny 
de 2006, després s’ha fet per a la B-2 i ara fem la B-3. Són amb les mateixes 
condicions que es van aprovar en el plec de condicions que es va fer al seu dia 
i que va resultar adjudicatària la Caixa d’Estalvis de Catalunya. Les 
condicions també les teniu a l’acord i també es va explicar en la Comissió 
Informativa. 
  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
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 9.- Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança 
General de Gestió, Recaptació i Inspecció de les Ordenances Fiscals, per a 
l’exercici de 2008. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la necessitat d’adequar a la legislació vigent així com 
estructurar el contingut de l’Ordenança Fiscal General de Gestió, Recaptació i 
Inspecció pel proper exercici de 2008 
 
 Vist, així mateix que cal actualitzar i adequar les Ordenances 
Fiscals per 2008, tant en el seu contingut econòmic, normatiu, i a la legislació 
vigent. 
 
 Vist que l’Ordenança Fiscal número 16 regula la Taxa per les 
ocupacions del subsòl, el sòl i la volada de la via pública, enguany es regula la 
taxa per la utilització privativa o aprofitaments especials constituïts en el sòl, 
subsòl o volada de les vies públiques municipals per les empreses 
explotadores de serveis de subministraments que resultin d’interès general o 
afectin a la generalitat o a una part important del veïnat, en el sentit d’incloure 
les empreses que presten serveis de telefonia mòbil i les empreses i entitats, 
públiques o privades que presten serveis, o explotin una xarxa de comunicació 
electrònica en el mercat conforme al previst als articles 6 i concordants de la 
Llei 32/2003, de 3 de novembre General de Telecomunicacions 
 
 Vist l’informe emès pel cap de Gestió Tributària en el sentit de què 
les taxes número 25 i 22 tarifes A) i E) s’han de regular com a preu públic ja 
que han deixat de complir amb els requisits per ser considerades taxes. 
 
               Atès el que s’ha dit en el punt anterior, procedeix derogar 
íntegrament la Taxa número 25 i les tarifes A) i E) de la Taxa número 22 
esmentades. 
 
 Atès el que disposa l’article 178.1 del Decret Legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de Règim Local 
de Catalunya, en concordança amb el 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases de règim local, referent al procediment a  seguir en 
l’aprovació de les Ordenances, així com l’article 17 del Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de les 
Hisendes Locals, relatius a l’ordenació de tributs per les Corporacions Locals,  
 
 Per tot això, com a President de la Comissió d’Economia i Societat, 
proposo al Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Derogar l’Ordenança General de Gestió, Recaptació i 
Inspecció de l’exercici 2007. 
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 Segon.-  Derogar  íntegrament la Taxa número 25 i les tarifes A) i E) 
de la Taxa número 22 de les Ordenances Fiscals de 2007. 
 
 Tercer.- Aprovar provisionalment l’Ordenança General de Gestió, 
Recaptació i Inspecció per l’exercici de 2008, de conformitat amb l’annex 1 del 
present acord. 
 
 Quart.- Aprovar provisionalment les modificacions de les 
Ordenances Fiscals que tot seguit s’indiquen, les quals han de regir a l’exercici 
de 2008, de conformitat amb l’annex núm. 2 del present acord: 
 
Número Tribut 
1 Impost sobre béns immobles. 
2 Impost sobre activitats econòmiques. 
3 Impost sobre vehicles de tracció mecànica. 
4      Impost sobre l’increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana 
5 Impost sobre construccions, instal·lacions i obres. 
6 Taxa per expedició de documents administratius. 
7 Taxa per la utilització de l’escut del municipi. 
8 Taxa per serveis urbanístics. 
9  Taxa per la intervenció administrativa en les activitats i     

instal·lacions. 
10 Taxa per recollida de residus comercials i/o industrials i d’altres  
 serveis mediambientals. 
11 Taxa de cementiri municipal. 
12 Taxa per la retirada de vehicles abandonats o estacionats  
 defectuosament o abusivament a la via pública 
13          Taxa per serveis especials per espectacles o transports. 
14 Taxa per la utilització i prestació de serveis a Can Mercader 
15   Taxa per l’ocupació de terrenys d’us públic amb mercaderies,  

materials de construcció, runa, tanques, puntals, estintols, bastides i 
altres instal·lacions anàlogues. 

16   Taxa per les ocupacions del subsòl, el sòl i la volada de la via pública. 
17   Taxa per les entrades de vehicles en propietats particulars, les  

 reserves  de la via pública permanents i reserves temporals (càrrega i  
 descàrrega). 

18 Taxa per l’estacionament de vehicles de tracció mecànica en les vies  
 públiques municipals. 
19 Taxa   per  l’ ocupació   de   terrenys  d’ us  públic  per   a activitats 
 lucratives. 
20 Taxa per l’aprofitament i serveis dels mercats municipals. 
21 Taxa pels serveis d’inspecció sanitària en general, de consum i les 

d’anàlisis químiques, bacteriològiques de salubritat pública i 
ambiental  relativa a la tinença de gossos i qualssevulla altres de 
naturalesa semblant. 

22   Taxa   per  la  prestació   de   serveis   i  utilització   d’instal·lacions   
 Municipals. 
27  Contribucions especials. 
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28 Taxa per la utilització d’infrastructures instal·lacions en el subsòl de 
la via pública de titularitat municipal i l’ocupació de la via pública 
amb armaris de serveis. 

 
 Quart.- Exposar l’acord precedent al Tauler d’Anuncis d’aquest 
Ajuntament, durant trenta dies, comptats a partir de l’endemà de la publicació 
del corresponent anunci en el Butlletí Oficial de la Província i en un Diari de 
gran difusió de la província. 
 
 Dins d’aquest termini els interessats podran examinar l’expedient i 
presentar les reclamacions i suggeriments que estimin oportuns. 
 
 Cinquè.- Disposar que, en el supòsit que no es presenti cap 
reclamació en l’esmentat termini d’exposició pública, els acords adoptats 
d’aprovació provisional s’entenguin com a definitius. 
 
 Sisè.- Disposar, així mateix, que els acords definitius, incloent  els 
provisionals elevats automàticament a aquesta categoria, i el text íntegre de 
les modificacions es publiquin en el Butlletí Oficial de la Província i que 
posteriorment entrin en vigor el dia 1 de gener del 2008.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la 
Comissió Informativa d’Economia i Societat es fa una explicació del dictamen, 
manifestant que, ens trobem davant d’un dels acords amb més rellevància que 
podem portar a aquest Ple, ja que del que fem referència -en aquest cas- és a 
la capacitat de generar ingressos que hem de tenir en el futur, per finançar les 
activitats de l’Ajuntament de la nostra ciutat.  
 
 Aquest any, però, té una particularitat que crec que tots tenim 
clara, i aquesta particularitat només es dóna cada quatre anys i és que ens 
trobem en un inici de mandat. La feina d’aquest any no és tan sols d’aprovar 
unes variacions en els tributs, en les taxes o preus públics, sinó que el que 
s’acostuma a fer -i de fet és el que fem dintre dels possibles- és dibuixar un 
escenari del que serà tot el mandat -estem parlant del 2007-2011- per tal 
d’evitar les sorpreses que podem considerar innecessàries en allò que és la 
transferència de la càrrega fiscal. Explicat d’altra manera, el que intentem fer 
és evitar l’augment desproporcionat del volum d’impostos a la ciutat, en 
relació a les estimacions que hores d’ara tenim del que serà el volum de 
despeses.  
 
 La tendència que fins ara ha seguit aquest Ajuntament és mantenir 
un equilibri davant l’ingrés fix, que són les ordenances i els ingressos que es 
deriven d’impostos com IBI, vehicles, IAE, plus vàlua, construccions, preus 
públics, taxes, etc., és a dir, del que podem enumerar el conglomerat 
d’ingressos que financen les activitats de despesa, de fet, dels serveis que es 
presten des de l’Ajuntament de la ciutat. 
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 Com a punt de partida ens trobem amb la inflació, l’IPC, que no 
deixa de ser un impost invisible, però que a fi de comptes i en certa manera, 
tots paguem. Hores d’ara, ens trobem amb un  IPC interanual amb dades de 
setembre del 2,7 i aquesta dada és per a l’Estat espanyol i amb dos o tres 
dècimes més si parlem de Catalunya, allò que seria l’IPC català.  
 
 A nosaltres el que ens interessa -en aquest cas- és l’escenari que 
ens trobarem l’any vinent, és a dir, com tancarà l’IPC a finals d’any. 
Provablement l’IPC a l’Estat espanyol tancarà sobre el 3% i també amb un 
diferencial si continua en aquest cas, i també si mirem en els anys anteriors 
de dos o tres dècimes més a Catalunya. Òbviament, això a ningú se li escapa 
que no són dades tancades sinó que són estimacions, però que òbviament -i 
així ho diuen els estudis que es fan en aquest aspecte- tenen un grau de 
probabilitat molt elevat.  
 
 Tampoc hem de perdre de vista els tipus d’interès que tots coneixem 
i també patim, que a curt termini encara estan en pujada i que, per tant, ens 
afectarà en allò que ha de respectar al pagament del deute. Així doncs, 
aquests dos elements que graven notablement allò que és la càrrega de 
pagaments que es fan, o sigui, el pagament d’interessos per deute que 
finances amb les inversions i, per altra banda, la inflació, que són els preus 
que ens augmenten cada any els contractes que hem de fer front per a la 
prestació de serveis, -per posar alguns exemples que tots sabeu, el tema de 
recollida d’escombraries, d’enllumenat, el clavegueram o jardineria-. Així 
doncs, com la inflació és perjudicial en aquelles parts que composen l’índex de 
preus que afecten a la despesa municipal, mantenim la política realitzada en 
els últims anys de combinar una certa contenció fiscal amb una important 
ambició de ciutat.  
 
 Per això, la proposta que portem avui a aquest Ple en quant a 
ordenances i també quan parlarem del pressupost de l’any que ve, és una 
adequació d’ingressos que pràcticament coincidirà amb el nivell de 
manteniment del poder adquisitiu de les partides d’ingrés de l’Ajuntament. 
Proposem un increment general del 3,3%, estimació que -com he dit abans- és 
el que pot ser l’IPC a Catalunya a final d’any i que, per altra banda, és el 
percentatge que la Llei de Pressupostos aplica al deflactor del PIB que, com  
sabeu, és un índex de preus al consum, de fet, un IPC que està basat en els 
preus de producció.  
 
 En el cas de l’impost de béns immobles, que va ser objecte de 
revisió cadastral, en la part de decisió que correspon a l’Ajuntament, 
continuem amb la tendència de baixar el coeficient municipal. Com sabeu, la 
quota -el que s’acaba al final pagant- és multiplicar el valor cadastral pel 
coeficient municipal, que de fet és la independència o és el grau d’autonomia 
que té aquest Ajuntament.  
 
 En aquest cas, la Llei de Pressupostos augmenta el valor cadastral 
un 2%, això ve per llei, és fix i nosaltres no podem fer-hi res. Nosaltres amb el 
grau d’autonomia que tenim baixem el coeficient del  0,65  al   0,587, és a dir, 
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estem baixant el coeficient seguint la tendència dels últims anys i el baixem 
amb un 2,97%.  
 
 A banda de tot això, i com a modificacions en quant al contingut de 
les ordenances per l’any vinent, s’ha fet un important esforç per adequar la 
primera part, és a dir, l’Ordenança General de Gestió, Recaptació i Inspecció, 
els preceptes jurídics i econòmics que es deriven dels diferents apartats i 
disposicions, tant de la Llei d’Hisendes Locals com de la Llei General 
Tributària, i això s’ha fet bàsicament en el sentit de modernitzar i de 
reestructurar aquestes Ordenances.  
 
 Quant a algunes ordenances, -en aquest cas parla de la 22 i la 25- 
passen del concepte de taxa a preu públic, ja que són serveis de prestació 
obligatòria per part de l’Ajuntament.  
 
 També -com vam explicar a la Comissió Informativa- hi ha una 
modificació en quant a la utilització del domini públic, en allò que es refereix a 
l’ús del vol per part de les companyies de telefonia mòbil, qüestió crec, que va 
quedar relativament detallada a les dues Comissions Informatives que hem 
realitzat, dintre de la profunditat i de la complicació que té. 
 
 Per acabar i resumint, el que fem és un esforç de contenció fiscal, 
tenint en compte que l’augment proposat serà igual o molt similar al 
tancament de l’IPC anual català. Actualitzem els valors, per més endavant 
quan parlem del pressupost -que serà la part que dedicarem més a la despesa 
i a la resta d’ingressos que podríem dir “no municipals”- fer un esforç de gestió 
per compatibilitzar aquesta contenció fiscal amb la ambició de ciutat de la 
qual abans parlava, i aquesta no és altra que donar millors serveis i fer millor 
la nostra ciutat de Cornellà de Llobregat.           
 
 A continuació intervé la Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyora Enriqueta Pardo Lanuza, per manifestar que vota a favor de la 
proposta, ja que crec que respecta l’IPC. Nosaltres som defensors de què es 
paguin impostos sempre que no siguin abusius i sempre que això signifiqui 
una millora en serveis per a la ciutat, cosa que quan discutirem els 
pressupostos quedarà clara. 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano, per manifestar que, un cop 
revisat el material que se’ns ha lliurat en diferents trameses -la qual cosa ha 
dificultat una mica la tasca per a aquesta Portaveu ja que era de per sí 
complicada, ho admeto- he de dir que el treball tècnicament és correcte, i un 
cop dit això, sí que des d’ERC creiem que hi ha punts millorables i en aquest 
sentit i amb la voluntat constructiva que creiem que ha de tenir l’oposició 
municipal, presentarem al·legacions i ara ens abstindrem. 
 
 Les nostres al·legacions -amb les quals ara tampoc aprofundiré 
perquè avui no és el tema que ens ocupa- estaran dirigides a alleugerir la 
pressió impositiva en alguns sectors, tenint en compte les àrees que presenten 
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més problemes actualment i que necessiten una cura especial per part de 
l’Ajuntament, com són les polítiques destinades als joves, l’habitatge, les 
famílies i el medi ambient.  
 
 Vull afegir també que des de fa anys, el nostre Grup Municipal en 
les darreres legislatures, de manera reiterada, ha vingut demanant una 
campanya d’informació contundent per tal que la ciutadania conegui a què 
van destinats els seus impostos, no només quins impostos han de pagar i com 
els han de pagar sinó què es fa amb els seus impostos. Aquesta campanya 
s’hauria de fer cada any, no només en el supòsit que hi hagi un augment 
d’algun tribut determinat, sinó com informació al contribuent que té drets i 
deures, el deure de pagar uns impostos que repercuteixen en millores al 
municipi i també el dret a conèixer a quines actuacions concretes aniran 
destinats aquests impostos.  
 
 Hem de forjar ciutadans responsables i això s’aconsegueix amb la 
màxima informació, trencant tòpics i fent que els ciutadans sàpiguen a què es 
destinen aquests diners que aporten a les arques municipals.  Amb l’inici 
d’una nova legislatura han canviat algunes cares, han canviat els 
responsables de diferents àrees. Hi ha uns responsables al capdavant de l’àrea 
econòmica de l’Ajuntament, però els mètodes en aquest sentit de poca 
participació de la ciutadania, continuen sent els mateixos. 
 
 De la mateixa manera considerem que a l’hora d’aprovar les 
ordenances, seria important -per avaluar amb bon criteri- conèixer a quines 
inversions i a què es destinaran aquests impostos. Els pressupostos es 
votaran el mes que ve, però estem segurs que ja estan preparats i, per tant, 
seria de gran ajut per als representants de les diferents formacions polítiques 
d’aquest plenari a l’hora d’aprovar unes ordenances, saber a què es destinaran 
aquests ingressos. La nostra proposta en aquest sentit aniria en la línia de 
poder avaluar conjuntament ordenances i pressupostos, tal i com ja es fa en 
altres consistoris de la comarca, per tant, pels diferents motius expressats i 
sobretot tenint en compte que presentarem al·legacions, -que esperem seran 
tingudes en compte- el nostre posicionament provisional és d’abstenir-nos.       
 
  Acte seguit intervé el  Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor 
Nèstor Artís i Villena, per manifestar que el Tinent d’Alcalde d’Economia i 
Societat ha explicat molt bé quina és la posició del Govern, que també és la 
nostra, o sigui que cap problema. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d'ICV-
EPM, senyor  Arnau Funes Romero, per manifestar que vol agrair la feina del 
Tinent d’Alcalde i del seu equip en l’accés a la informació i en el treball de les 
ordenances, quant a facilitar tota la documentació necessària per als diferents 
grups i, en especial, la deferència que ha tingut aquest mes amb aquest Grup 
-temporalment unipersonal- i les facilitats que se’ns ha donat per poder 
accedir a la informació. 
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 Em sembla que el debat d’avui és com es recapta, però també el 
debat del proper mes o del següent mes serà en què es gasta, per tant, penso 
que és per aquí per on aniran els trets i per aquí situarem la nostra posició, 
que, en tot cas, quedarà molt més definida, quan el Govern Municipal 
decideixi en què s’ha de gastar allò que recapta.  
 
 En qualsevol cas, hem de ser justos i hem de reconèixer que hi ha 
una discriminació històrica dels ajuntaments en quant al seu finançament, 
que esperem que aquesta discriminació històrica vagi millorant i esperem que, 
en tot cas, amb l’ horitzó de l’aplicació de l’Estatut de Catalunya aquest dèficit 
endèmic pugui anar resituant-se i, per tant, es pugui anar resolent. No vull 
citar articles de l’Estatut, però amb l’aplicació de l’Estatut segurament podrem 
anar millorant algunes coses. En definitiva, nosaltres considerem que cal 
garantir un mínim de recaptació per poder assegurar un percentatge de 
despesa i a l’hora també procurar no exprimir al contribuent. 
 
 Ens sembla que ja és hora que anem més enllà. Nosaltres ens hem 
situat en anteriors plens que calia anar cap a un tipus de polítiques que 
afavorissin una altra despesa energètica, un altre gravàmen sobre algun 
problema social que té la ciutat i, en definitiva, pensem que podríem haver 
anat més enllà en diferents temes, especialment en bonificacions específiques 
a l’IBI. Podríem haver estudiat algun tipus de recàrrega cap els immobles d’ús 
residencial que estan desocupats, podríem haver anat a algun tipus de 
bonificació cap els habitatges que puguin instal·lar algun tipus d’aprofitament 
tèrmic o d’energia solar, etc. Creiem que podríem haver anat una mica més 
enllà en algun tipus de plantejament en relació a la bonificació a empreses que 
estableixen plans de transport dels seus empleats, creiem que en temes de 
l’impost de vehicles podria haver anat més enllà o en temes de construcció 
amb bonificacions del tipus d’aprofitament tèrmic i solar per autoconsum o 
alguna altra situació. 
 
 En definitiva, creiem que hauríem d’haver anat molt més enllà i que 
tenim quatre anys per anar molt més enllà en el plantejament de les polítiques 
impositives i fiscals de la ciutat, per intentar marcar també un tipus de canvi 
en les conductes dels ciutadans i els empresaris, que permeti tenir una ciutat 
més justa socialment i més sostenible. 
 
 La nostra posició serà d’abstenció en la línia d’anar valorant com 
evoluciona i en la línia de poder posar-nos d’acord amb aquest tipus de coses 
durant els quatre anys que durarà aquest mandat.       
  
 A continuació intervé el Regidors del Grup Municipal del PP, senyor 
José Miguel de Yzaguirre Morer, per manifestar que el seu Grup encara no sap 
què farà en el Ple de pressupost, però començarem parlant de la proposta 
d’ordenances fiscals 2008.  
 
 Recordem que avui s’aproven de manera provisional, per la qual 
cosa hi ha un termini per poder presentar al·legacions, i en base al debat o 
acceptació o no de les al·legacions que presentarem, el nostre vot podria 
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canviar. Però en principi, nosaltres votarem en contra de la proposta, no vull 
allargar-me molt perquè la veritat és que, el “totxo” que suposa les Ordenances 
en qualsevol ciutat de l’entorn metropolità és important i podríem estar 
parlant molt, per la qual cosa em centraré en alguns aspectes, en les figures 
fiscals més importants, en aquelles figures que representen gran part dels 
ingressos de l’Ajuntament.  
 
 Començo parlant de les taxes. Ens sembla adequat el fet d’una 
pujada del 3,3%, és una proposta raonable, donat que és el rati que s’aplicarà 
en l’elaboració dels Pressupostos Generals de l’Estat, però haig de fer la meva 
observació ja que és un rati a mes d’agost de 2007 (interanual) i la projecció a 
desembre pot variar, ja que tots els gabinets d’estudis han coincidit en 
assenyalar que aproximadament es pot situar en el 2,8% i el Ministre 
d’Economia també admet que pot ser inferior al 3,3%. 
 
 Respecte a l’IBI, la informació rebuda pel Tinent d’Alcalde, senyor 
Sergio Fernández Mesa, referent a què en l’exercici 2008 l’IBI de Cornellà de 
Llobregat, el seu increment seria negatiu, haig de dir que és així en l’IBI urbà  
–0,018 punts un –2,975% i en l’IBI industrial comerços i oficines –0,019 punts 
un –2,878%, però en l’IBI rústic s’ha incrementat de 0,015 punts un 3,409%. 
Hem de destacar que la pressió fiscal de l’IBI a Cornellà de Llobregat és del 
54,06% de mitjana, i vull fer constar que és un dels índexs més baixos de 
l’entorn Metropolità, ja que apliquen un coeficient de 2 i en aquest Ajuntament 
és d’una mitjana de l’1,03. 
 
 Respecte a l’Impost de vehicles de tracció mecànica, s’aplica el 
coeficient màxim permès per la llei, el que representa una pressió fiscal del 
100%, que posa de manifest la seva política impositiva en aquest tipus 
d’impost. 
 
 Sobre l’IAE, continuem a la banda alta de la pressió fiscal. Si 
analitzem els coeficients, l’IAE de la primera categoria està en un coeficient de 
3,8 el màxim autoritzat per la llei,  el que significa una pressió fiscal del 100%. 
 
 Plus vàlues, seguim en la mateixa tònica de pressió fiscal, un 
92,58% de mitjana de tots els trams, un altre exemple de moderació fiscal. 
 
 Analitzant el conjunt de les taxes d’aquest Ajuntament, s’aplica 
correctament l’increment del 3,3%. 
 
 No em vull allargar més en aquesta intervenció, he parlat de les 
figures més importants, presentarem al·legacions, i, si és procedent, no 
tindrem cap problema en canviar el sentit del nostre vot, però de moment 
votarem en contra. 
 
 Novament pren la paraula el senyor Sergio Fernández Mesa, 
President-Delegat de la Comissió Informativa d’Economia i Societat, per 
manifestar que, pensem que per a construir ciutat són necessaris els 
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impostos, per tant, la primera premissa és aquesta, la necessarietat de tenir 
impostos.  
 
 També vull dir que sempre ho hem fet, i així ho continuarem fent de 
manera compatible, amb allò que és la pressió fiscal segons el nivell de la 
ciutadania que conforma la nostra ciutat. Nosaltres el que fem és seguir una 
línia basada en la coherència i en el rigor que fem servir any rere any en la 
gestió pressupostària.  
 
 No he sentit que ningú digui que en molts casos estem molt per sota 
del cost del servei amb el que estem cobrant, i això jo sí que ho dic perquè crec 
que és necessari que tots ho sapiguem. No puc, des de la responsabilitat 
política que em toca i que toca a l’Equip de Govern, fer trapezisme en la 
incoherència com potser es pot fer des d’altres llocs. 
 
 Dins del pressupost de despeses que aprovarem al seu moment, -al 
mes de novembre- hi hauran partides que pujaran molt més de l’IPC, molt més 
d’aquest 3,3% i són partides que són universals i de servei obligatori per part 
d’aquest Ajuntament, amb la qual cosa no podem deixar la nostra 
responsabilitat. Els impostos són necessaris i la utilitat que tenen, i crec que 
per això treballem tots des dels llocs on estem, perquè aquells que tenen 
menys, puguin millorar el seu benestar i que la societat els ajudi a progressar.  
 
 A vegades s’ha dit de la gestió dels impostos d’aquesta ciutat que 
s’han de gestionar millor, o de manera més eficient, però escolteu, no només 
s’han de fer les valoracions en base al que diem avui i amb la història que 
tenim d’aquest Ajuntament, a l’igual no es poden fer les intervencions parlant 
només de la pressió fiscal directa que reben els ciutadans, sinó que també 
s’han de tenir en compte els recursos dels quals tots ens beneficiem i que, per 
la gestió d’aquest Ajuntament, aconseguim que any rere any siguin d’un nivell 
important, amb un percentatge molt important, i aquí potser en podem parlar 
amb més informació. 
 
 Referent a allò que ha dit la Portaveu del Grup Municipal d’ERC-
AM, senyora Iolanda Llambrich, sobre els diferents lliuraments de 
documentació, ho hem estat explicant en la Comissió Informativa 
extraordinària,  es va donar tota la filosofia i així ho vam explicar. Vam tenir 
una setmana per mirar-nos aquesta filosofia i el dimecres dia 17 quan vam fer 
la Comissió Informativa ordinària, es van lliurar tots els números i recordo 
que vaig comentar que -“salvo error u omisión”- això eren els números que 
teníem. Després, el dilluns us vam passar unes correccions, perquè no 
s’havien aplicat bé els percentatges, però eren correccions numèriques, ni de 
filosofia ni de res que fos important. Presenteu al·legacions, òbviament esteu 
en el vostre dret. 
 
 Deia el filòsof presocràtic  Parménides que “todo fluye y nada 
permanece”, aleshores bé, després de molts anys votant a favor de les 
Ordenances amb la mateixa filosofia i amb el mateix sentit que avui hem 
presentat -i agraint també la intervenció del senyor Arnau Funes, pel que fa 
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als “piropos” adreçats a l’Àrea i a aquest Tinent d’Alcalde -que l’únic que fa és 
fer la seva feina- doncs heu canviat el sentit del vot. Però com deia: “todo fluye 
y nada permanece”. Escolteu, parleu de bonificacions i crec que vosaltres 
sabeu totes les bonificacions que tenim en béns immobles, en impost 
d’activitats econòmiques,  en vehicles de tracció mecànica, en plus vàlues, en 
impost sobre construccions, en inspecció sanitària i gossos. Bonificacions que 
unes venen per llei i altres són les mateixes Ordenances Fiscals, que les 
proposen. Òbviament un pot proposar unes bonificacions, altres unes altres i 
estar o no estar d’acord, això també és la política, amb la qual cosa podem 
parlar amb temps. Hem tingut dues setmanes per parlar, i no he rebut cap 
trucada. No hem pogut fer més del que hem fet, i potser per anys posteriors 
podríem parlar amb més temps, per veure si es pot canviar, si es poden fer 
més bonificacions o no, amb la qual cosa aquesta Tinença d’Alcaldia estarà 
oberta –al menys- per discutir i per parlar. 
 
 Quant a la intervenció del Regidor del Grup Municipal del PP, 
senyor Yzaguirre, una part perfecte, perquè al final ens acaba dient que en 
pressió fiscal estem per sota de la mitjana, i amb les dades que tinc així és 
comparant amb els ajuntaments del Prat, l’Hospitalet, Sant Boi, Sant Joan i 
Sant Feliu, -que són ajuntaments que estan a les nostres rodalies- que  podem 
parlar de diferents impostos, però que no ho farem ara, ni tampoc parlarem de 
coeficients ni de percentatges perquè no toca, això toca en la Comissió 
Informativa i també en aquelles reunions que no hem fet, perquè m’imagino 
que heu pensat que no eren necessàries perquè ja teníeu tota la informació i, 
per tant, no calia veurem a mi o a l’Interventor ni a ningú altre perquè ja ho 
enteníeu tot perfectament.  
 
 Només dir una altra cosa i és que has parlat que l’IBI rústic 
augmenta, i sí que és així. Em sembla que has dit un 0,15 però resulta que a 
nivell d’ingressos són 1.800 euros anuals, aleshores no és el “chocolate del 
loro” però bé, és cert que augmenta, i tots els altres baixen en aquest cas. 
 
 A continuació intervé novament el Regidor del Grup Municipal 
d'ICV-EPM, senyor  Arnau Funes Romero, per manifestar que la línia d'aquest 
grup municipal -tal com es va plantejar en la sessió d'investidura o en la 
campanya electoral- és fer una Cornellà més justa, social i medi 
ambientalment parlant. La voluntat d'aquest Grup Municipal en cap moment 
és entorpir innecessàriament la feina de l'Equip de Govern i la voluntat bàsica 
per a nosaltres és intentar arribar a acords que siguin positius per a la ciutat, 
per tant, -ja ho he dit en la meva intervenció- tenim quatre anys per intentar 
situar alguns elements que creiem que la lògica modernitat a la ciutat també 
està reclamant, per tant, per aquí va la nostra posició. 
 
 Novament pren la paraula el Regidor del Grup Municipal del PP, 
senyor José Miguel de Yzaguirre Morer, per manifestar que, haig de donar les 
gràcies perquè tota la informació que m’han facilitat, me l’han facilitat en 
temps i d'una forma correcta. Vull dir que no m'ha impossibilitat fer la meva 
labor i, sens dubte, haig de donar les gràcies perquè sempre que he trucat per 
a preguntar dades me les han donat correctament per part del Tinent 
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d'Alcalde. Haig d'agrair la facilitat a l'oposició per la fluïdesa, la transparència i 
les dades rebudes, però tot i això, haig de fer vàries anotacions a la teva 
intervenció.  
 
 Si tu dius que les dades de l'IBI són les que són, evidentment 
l'oposició les comprovarà, encara que puc assegurar que m'ho he mirat en 
profunditat i l'anàlisi que es fa és seriós, perquè el Partit Popular fa una 
oposició seriosa i rigorosa -si més no, en aquest ajuntament-. Vull comentar  
que si tu dius en la intervenció de la Comissió Informativa, que baixa tot l'IBI, 
el coeficient de la base liquidable, no?, doncs no és cert, perquè tu ja has 
reconegut que hi ha un que no baixa, -t'ho he comentat-, i encara que sigui el 
0,1%, aquí falta.  
 
 Estem parlant d'un tema molt seriós que afecta a la majoria dels 
ciutadans propietaris de Cornellà de Llobregat. Vosaltres esteu rebaixant 
aquest coeficient, encara que sigui mínimament, perquè sabeu que a la 
rebotiga hi ha quelcom més important i és que l'any 2005 es va fer la reforma 
del cadastre que, evidentment, de la reforma del cadastre, amb els valors 
actuals de mercat i com està la situació en aquesta població, ha estat molt 
important l'increment i el que es fa és prendre un acord votat favorablement 
per tots els grups en el que es prorrategi durant deu anys aquest increment 
perquè l'impacte fiscal sigui el mínim possible.  
 
 Sabeu perfectament que hi ha moltes famílies en aquest municipi 
que són famílies obreres, famílies amb uns recursos limitats, una gran 
població que té un sou mileurista i molts jubilats que tenen unes pensions 
petites, i que el ser propietaris del seu habitatge els hi representa, si més no, 
aqueixa paga extraordinària del mes de juliol,  que se l'han de gastar 
exclusivament en pagar l'IBI. Això és una realitat, i perquè vosaltres sou 
conscients d'això i nosaltres també ho som, es prorrateja. Quan arribi el rebut 
de l'IBI l'any pròxim, els contribuents de Cornellà  veuran que aqueixa fal·làcia 
de què s’ha rebaixat el coeficient -i que som molt bons perquè ho fem 
fenomenal i els baixem els impostos-, doncs veuran que l'impost ha pujat un 
10% -perquè serà el que pujarà- i no ho entendran. Aleshores parlem 
clarament, si es baixa el coeficient mínimament l'impacte és mínim però la 
repercussió real en la renda disponible de les persones que viuen a Cornellà 
de Llobregat, serà substancialment al voltant del 10%, no dic cap cosa que no 
sigui veritat.  
 
 En el tema de l'IBI estem en l'1% de mitjana o 1,1%, i  fins al 2% 
tenim un llarg recorregut on vostès encara poden pujar més els impostos, i 
quan no els hi surtin els números, diran, bé, l'any que bé potser haurem de 
pujar el coeficient i d'aquesta manera possiblement recaptarem més, però la 
finalitat no és aquesta, la finalitat al cap i a la fi és que en la majoria dels 
impostos -no parlo de taxes- en els quals tenim capacitat per poder elevar el 
tipus impositiu per poder cobrar més, és que ja no podem més. A on?, no 
podem més en l'impost sobre vehicles de tracció mecànica, perquè estem en el 
màxim del coeficient del que marca la llei, més ja no ens podem allargar 
perquè estem al màxim.  
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 En l'Ordenança de plus vàlues que és una ordenança que també 
dóna molt de sí, però és que a vostès només els hi queden sis punts 
percentuals per a arribar al màxim, és a dir, la limitació de creixement en la 
recaptació via impostos en l'Ajuntament de Cornellà està pràcticament 
esgotat, exceptuant l'IBI, és clar!, perquè si ho fem, la gent sortirà al carrer 
com els que estan ara mateix davant l'Ajuntament, per causes totalment 
contràries. Sí contràries perquè són els okupes, imagina't! la contradicció que 
hi ha entre l'IBI del propietari i de l’okupa que ocupa la casa que és del 
propietari. Bé, és una cosa important. 
 
 Realment la pressió fiscal directa afecta a totes les persones que hi 
viuen en aquest municipi i, sens dubte, quan vostè s'omple la boca -
positivament no ho vull fer amb acritud- dient que és l'Ajuntament de l'entorn 
que té la pressió fiscal més baixa, doncs serà a l'IBI -que és el que he dit en la 
meva intervenció-, perquè a la resta d'impostos estan a l'altura dels seus 
companys que apliquen les mateixes polítiques de pressió fiscal al màxim, 
quan potser per als temps que venen, el que hauríem de fer és rebaixar un 
poquet els impostos perquè els comerciants i les persones que viuen en 
aquesta ciutat puguin desenvolupar i tenir oberts els negocis perquè potser en 
un futur podem trobar-nos amb molts problemes econòmics, i els problemes 
econòmics deriven en problemes socials. 
 
 En aquest moment en què les persones que són propietàries 
d'habitatges i que aqueix rebut de l'IBI els hi perjudica tant, imagineu 
vosaltres la hipoteca que ha de pagar cada mes que encara els perjudica molt 
més, perquè els han pujat els tipus d'interès, és a dir, les "virguerias" que fan 
els ciutadans de Cornellà per arribar a final de mes són de tal magnitud, com 
els de gairebé tot l'entorn metropolità, perquè són treballadors i són persones 
que evidentment no tenen un poder adquisitiu alt. És per fer pensar,  
 
 És a dir, no ens vanagloriem de què som els que tenim menys, i 
preocupem-nos com els nostres ciutadans poden alleugerir la seva càrrega 
fiscal i que l'Ajuntament, a banda de fer tots aquests serveis -que evidentment 
s'han de fer- segons com, ho hem d'aconseguir a través d'altres 
administracions supramunicipals que ens subvencionin d'una forma 
determinada. També hi ha un munt d'ingressos en aquest Ajuntament que 
venen via altres tipus d'impostos, tipus IVA, tabac, alcohol, amb els quals 
nosaltres podem millorar els nostres pressupostos i podem gastar 
adequadament allò que realment s'ingressa.  
 
 També tenim des del Partit Popular, una tesi molt concreta que és 
la següent: aprimem la despesa de l'Ajuntament, la despesa més important 
que és la de l'estructura o racionalitzem al  màxim aquestos recursos que 
tenim per invertir, perquè siguin el més eficaços possible. 
     
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que, el tema està suficientment debatut però, en tot 
cas, només fer unes consideracions i és que aquest any, per raons òbvies, no 
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ha estat possible però l'any pròxim vindran les ordenances  i el pressupost a 
una aprovació conjunta. És obvi que aquest any era impossible perquè la 
majoria de regidors són nous i havia que donar-los l'oportunitat d'entrar en 
matèria per poder fer les propostes pertinents, però l'any pròxim les 
ordenances i el pressupost s'aprovaran de forma conjunta. 
 
 En segon lloc, valdria la pena fer un exercici -jo ho he fet- que és 
quant suposa el que estem aprovant avui sobre l'ingrés consolidat, i aleshores 
veurem que no suposa tant allò que estem abordant avui aquí, rellevant ho és 
perquè afecta evidentment a les persones i a les butxaques dels ciutadans de 
Cornellà, però sobre l'ingrés consolidat no és tan important ni tan rellevant. 
Valdria la pena que es fes aquest esforç, ja que són quatre números i queda 
bastant patent que la gestió municipal que es fa per tirar cap endavant el 
projecte d'aquesta ciutat, prové d'altres polítiques i d'altres decisions. 
 
 En tercer lloc, a mi, si més no, mai m'ha escoltat ningú dir que jo 
abaixo els impostos, m'he passat tota la campanya electoral, -malgrat el meu 
equip i la gent del meu entorn- dient que pujaria els impostos, per tant, ningú 
m'escoltarà dir que abaixaré els impostos, sobretot perquè estem en una etapa 
-que ho he comentat amb tots els grups i els portaveus- d'un creixement 
important de serveis i d'equipaments per davant de tots els IPC previsibles i 
que es puguin preveure en els pròxims anys, i  aprimar la despesa en aquesta 
ciutat en capítols de personal sembla una broma quan representa el 35-37% 
de la despesa corrent de l'Ajuntament.  
 
 Ens plantegem moltes coses i és obvi, ja que crec que tothom té dret 
a ambicionar moltes coses, però aquestes coses es paguen amb diners, i no 
veig a ningú que ens plantegi serveis voluntaris, serveis que no costin 
recursos. No els hi veig. Tots volem fer coses, i agrairia i estaria bé, que en la 
discussió del pressupost diguessin quantes coses hauríem de deixar de fer. 
Aquest seria un bon exercici, que al govern municipal ens ajudaria, perquè 
podríem fer tantes coses que ens “sortiríem de mare” de tot el que voldríem 
abordar i fer, això és així.  
 
 Per tant, teniu en compte que quan estem parlant d'una ciutat com 
Cornellà, de les ordenances fiscals que estem aprovant, i parlem de les 
polítiques de bonificació com si això modifiqués valors i conductes, perdoneu-
me, però això és un error. Això no modifica res, li va bé a qui es beneficia 
d'elles, per a la seva economia personal i particular, però en cap cas incentiva 
discussions i debats més importants que estiguin relacionats amb els temes 
de medi ambient o amb els temes dels joves o amb el tema dels pisos, és a dir, 
en cap cas això podria ajudar, ho dic per la dimensió de la que estem parlant. 
En tot cas, sí que ajuda a les economies personals i per això nosaltres, en la 
mesura que ens va permetre la nova Llei d'Hisendes Locals, hem anat 
incorporant noves bonificacions, encara que abans ja les fèiem d'altra manera, 
sense necessitat de la llei i, per tant, crec que hem d’anar en aqueix sentit. 
 
 També hem d'anar a un altre concepte del preu públic, és a dir, crec 
que la gent ha de pagar més pels serveis que prestem, ja que si nosaltres 
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volem anar a una tarificació social, allò que és clar és que, d'alguna forma, 
això el que no podrà ser és que ho abonin les persones que no utilitzen els 
serveis que nosaltres volem ampliar perquè ho utilitzi més gent. I s'haurà de 
fer una reflexió que ja he demanat a l'Àrea econòmica que la comenci a fer i 
que es parli tranquil·lament, perquè hi ha temps, per plantejar-nos aqueixa 
nova tarificació social que jo comparteixo, però el que també comparteixo és 
que d'alguna forma hauria de ser refinanciada des dels propis recursos que 
generen les ordenances de preus públics. A l'igual que hem ajustat algunes 
ordenances en els temes de taxes i que és evident que nosaltres estem al límit 
en molts coeficients dels impostos que gestionem, perquè clar, el problema és 
que gestionem més diners de despesa dels que preveuen i ens dóna capacitat 
financiera la pròpia llei.  
 
 Aleshores, en aquest exercici que toca fer, fonamentalment del pes 
específic que tenen sobre l'ingrés consolidat del que estem avui tractant, 
veureu que tampoc és un increment que sigui no raonable, pot ser discutible, 
totes les decisions poden ser discutibles, però no oblidem que la ciutat 
s'encareix en la mesura que cada dia obrim nous serveis. Això és així, a l'igual 
que quan en una família un adquireix més serveis i més recursos i fa més 
coses que feia el dia d'abans, ningú li disminueix la seva despesa ni ningú diu 
que amb menys ingressos pot fer més coses. Qui vulgui vendre això als 
ciutadans de Cornellà doncs que ho vengui, jo no s'ho penso vendre, no ho 
vaig fer durant la campanya electoral i tampoc ho faré ara.  
 
 És veritat que podem ajustar coses. És el que hem fet amb l'IBI en 
la mesura que tenim un instrument que ens pot permetre ajustar l'impacte -
que comparteixo amb tu- sobre les economies familiars, sobre tot amb 
economies familiars, en alguns casos, molt febles, el que hem fet és ajustar-ho 
mitjançant allò que és la gestió del coeficient. Crec que podríem estar en una 
situació de mirar cap a un altre costat i deixar que el coeficient fos el mateix 
durant aquests deu anys, però el que hem fet -en lloc de mirar cap un altre 
costat- és atendre cap a aqueixa possibilitat de millorar, i l'impacte, que 
evidentment no és de baixar els impostos, faltaria més! sinó que és de pujar-
los perquè pugen els preus i pugen els salaris i pugen totes les coses que fem 
en la ciutat respecte a la gent.  
 
 Jo us agraeixo el to, us agraeixo les posicions que heu defensat 
cadascun dels grups municipals, ja que crec que és una forma de construir i 
de contribuir de forma tranquil·la i reflexionada a millorar les obligacions que 
tenim cadascun. Tan se val el que es va fer ahir, allò que és important és el 
avui, i cadascú avui té una diferent responsabilitat i ara estem en una situació 
diferent, i a partir d'aqueix reconeixement i d'aqueix respecte, crec que és com 
ens podrem entendre. 
 
 Per acabar, les comparatives amb altres municipis mai m'han 
agradat, ja que aquesta ciutat és aquesta ciutat, i aquesta ciutat té les seves 
despeses, té les seves realitats i el que facin els veïns d'un costat o d'un altre, 
ells sabran, algunes coses seran millors i altres pitjors, però aquí hem de 
treballar la nostra realitat i comparar-nos amb la nostra. I com ha dit l’Arnau i 
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també ha dit l’Yzaguirre, jo comparteixo que d'alguna forma en aquest nou 
mandat -que obrim tots els ajuntaments, no només el de Cornellà- hem 
d'ajudar, hem d'intentar, hem de forçar un nou creixement de la distribució i 
el repartiment  de la despesa pública, i que sigui, evidentment, increment de 
la despesa pública, perquè es reconeguin les nostres despeses corrents no 
perquè ens traspassin serveis i aqueix traspàs de servei digui: “miri vostè, i 
augmenta la seva gestió de la despesa”. No, no, escolti, és que jo faig moltes 
coses que no hauria de fer i necessito generar polítiques d'ingressos per no 
acabar fent una pressió fiscal intensa sobre la ciutadania que ho necessita. 
Aqueix és el camí que hem obert, és en el que en aquests moments estem 
insistint amb totes les seves dificultats que a ningú se li escapen.           
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
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PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'ACCIÓ TERRITORIAL I 
HABITATGE  
 
 
 10.- Aprovar provisionalment el Pla de millora urbana a l’àmbit 
nord de la “modificació del Pla General Metropolità de 1976, a l’àmbit 
discontinu format pel PA6 i PA2 entre la carretera d’Esplugues i la cruïlla 
de l’avinguda Sant Ildefons amb l’avinguda de la Línia Elèctrica”. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient de Pla de millora urbana a l’àmbit nord de la 
“Modificació del Pla General Metropolità de 1976 a l’àmbit discontinu format 
pel PA6 i PA2 entre la carretera d’Esplugues i la cruïlla de l’avinguda Sant 
Ildefons amb l’avinguda de la Línia Elèctrica”, de Cornellà de Llobregat, 
redactat pels serveis tècnics de l’Empresa Municipal Desenvolupament Urbà 
de Cornellà, Societat Anònima.  
 
 Vist l'acord de la Junta de Govern Local de data 25 de juliol de 
2007, en virtut del qual s’aprova novament de forma inicial l’esmentat Pla de 
millora urbana, i s’acorda la seva publicació mitjançant edictes en el Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona número 195 de data 15 d’agost de 2007, i 
en el diari “El Periódico de Catalunya” de data 3 d’agost de 2007, sense que 
durant aquest termini s’hagi presentat cap al·legació ni suggeriment.  
 
 Atès el que estableixen els articles 74 en relació a la formulació de 
figures de planejament urbanístic, article 78 en relació a l’aprovació definitiva 
per part de la Comissió Territorial d’Urbanisme de la Generalitat de Catalunya, 
article 83 en relació a la seva tramitació i article 94 en relació a la modificació 
de les figures de planejament urbanístic; del Decret Legislatiu 1/2005, de 26 
de juliol, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei d’Urbanisme de Catalunya, 
així com l’article 107 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el 
Reglament de la Llei d’urbanisme. 
 
 Vist l’informe de la cap administrativa d’Urbanisme de data 9 
d’octubre de 2007. 
  
 Vistos els articles 22 i 47.2 II) de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, i els articles 52.2.c) i 114.3.k) del  Decret Legislatiu 2/2003,  de 
28 d'abril, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local 
de Catalunya, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la Corporació 
Local. 
 
 Per tot això el President de la Comissió Informativa d’Acció 
Territorial i Habitatge, proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents  
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ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar provisionalment el Pla de millora urbana a l’àmbit 
nord de la “Modificació del Pla General Metropolità de 1976 a l’àmbit 
discontinu format pel PA6 i PA2 entre la carretera d’Esplugues i la cruïlla de 
l’avinguda Sant Ildefons amb l’avinguda de la Línia Elèctrica”, de Cornellà de 
Llobregat, redactat pels serveis tècnics de l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima 
 
 Segon.- Notificar el present acord a la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Barcelona, i transmetre-li, al mateix temps, l’esmentat Pla 
Especial, per a la seva aprovació definitiva 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a l’empresa municipal EMDUCSA 
pel seu coneixement i efectes.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Martínez Flor, President-Delegat de la 
Comissió Informativa d’Acció Territorial i Habitatge, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que voldria fer un aclariment perquè, fins i tot, els 
membres de la Comissió Informativa i jo mateix, a vegades, quan parlem del 
PA2-PA6 embolica una mica, perquè l'àmbit de tot el Pla parla de l'avinguda de 
la Línia Elèctrica però és l'àmbit nord, i del que estem parlant és d’un tros que 
hi ha entre la carretera d'Esplugues i Sabina Mitjavila, darrera d’Allen Roc, 
que és on va l'empresa Emte que ara està en Esplugues i canvia la ubicació de 
les seves oficines a Cornellà,  i és el Pla de millora urbana d'aquest tros. És la 
segona vegada que ve al Ple i el que fem és aprofitar que hi pugui haver unes 
oficines. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
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Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 
  11.- Aprovar provisionalment la Modificació puntual del Pla 
General Metropolità de 1976, a l’àmbit de la Masia de Can Fatjó. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient de Modificació puntual del Pla General Metropolità 
de 1976 a l’àmbit de la Masia de Can Fatjó, de Cornellà de Llobregat,  
promogut pels propietaris que representen més del 50% de les finques 
privades de l’àmbit, redactat per l’arquitecte Lluís Codony. 
  
 Vist l'acord del Ple de data 26 de juliol de 2007, en virtut del qual 
s’aprova inicialment l’esmentada Modificació del Pla General Metropolità de 
1976, i s’acorda  la seva publicació mitjançant inserció d’edictes en el Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona numero 195 de data 15-8-2007, en el diari 
“El Periódico de Catalunya” del dia 9-8-2007, al diari de “La Vanguardia” del 
dia 9-8-2007, i al tauler d’anuncis municipals entre el dia 9 d’agost al 10 de 
setembre de 2007. 
 
 Vist que s’han notificat a tots els interessats a l’expedient, al seu 
domicili, exclòs el senyor Jaume Carbonell Mestres que per a resultar 
infructuosa es realitza mitjançant inserció d’edicte de notificació el Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona número 223 de data 17 de setembre de 
2007, i al tauler d’anuncis municipal entre el 10 de setembre al 10 d’octubre 
de 2007. 
 
 Vist que durant els terminis d’exposició, no s’ha presentat cap 
al·legació ni suggeriment.  
 
 Vist l’informe de la cap administrativa d’Urbanisme de data 11 
d’octubre de 2007, obrant a l’expedient. 
 
 Atès el que estableixen els articles 74 en relació a la formulació de 
figures de planejament urbanístic, article 78 en relació a l’aprovació definitiva 
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per part de la Comissió Territorial d’Urbanisme de la Generalitat de Catalunya, 
article 83 en relació a la seva tramitació i article 94 en relació a la modificació 
de les figures de planejament urbanístic; del Decret Legislatiu 1/2005, de 26 
de juliol, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei d’Urbanisme de Catalunya, 
així com l’article 107 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el 
Reglament de la Llei d’urbanisme. 
 
 Vistos els articles 22 i 47.2 II) de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, i els articles 52.2.c) i 114.3.k) del  Decret Legislatiu 2/2003,  de 
28 d'abril, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local 
de Catalunya, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la Corporació 
Local. 
 
 Per tot això el President de la Comissió Informativa d’Acció 
Territorial i Habitatge, proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar provisionalment la Modificació puntual del Pla 
General Metropolità de 1976 a l’àmbit de la Masia de Can Fatjó, de Cornellà de 
Llobregat, promogut pels propietaris que representen més del 50% de les 
finques privades de l’àmbit, redactat per l’arquitecte Lluís Codony.. 
 
 Segon.- Notificar el present acord a la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Barcelona, i transmetre-li, al mateix temps, l’esmentada 
Modificació puntual del Pla General Metropolità 1976, per a la seva aprovació 
definitiva. 
  
 Tercer.- Notificar el present a tots els interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Martínez Flor, President-Delegat de la 
Comissió Informativa d’Acció Territorial i Habitatge, es fa una explicació del 
dictamen manifestant que és la tercera vegada que ve al Ple. Tots sabeu que a 
Fatjó hi ha una Masia que s’anomena Can Fatjó. Hi ha un carrer que la tallava 
pel mig i aquesta masia va entrar dins d'allò que era el Pla de Patrimoni, i el 
que s'ha fet és canviar el planejament perquè la masia quedi en una rotonda 
on queda la masia ubicada més un tros de zona verda i el carrer aquell que la 
talla pel mig el que fa és envoltar la masia per respectar-la. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 
 12.- Aprovar inicialment la Modificació puntual del Pla General 
Metropolità de 1976, a l’entorn de l’avinguda de la República Argentina. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient de Modificació Puntual del Pla General Metropolità 
de 1976 a l’entorn de l’Avinguda República Argentina de Cornellà de Llobregat, 
redactat per l’arquitecte Ricard Antoni Casademont i Altimira de l’Empresa 
Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima. 
 
 Vist l’acord del Ple de data 21 de desembre de 2006, d’exposar al 
públic, en aplicació  de l’article 8 del Decret Legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, 
pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei d’Urbanisme de Catalunya, el projecte 
de Modificació Puntual del Pla General Metropolità de 1976 a l’entorn de 
l’Avinguda República Argentina de Cornellà de Llobregat, redactat per 
l’arquitecte Ricard Antoni Casademont i Altimira de l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima;  així com la seva 
publicació mitjançant inserció d’edicte en el Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona número 19 de data 22-1-2007, a el Periódico de data 15 de gener de 
2007, i la notificació efectuada als Ajuntament del Prat de Llobregat, 
l’Hospitalet de Llobregat, Sant Boi de Llobregat, Sant Joan Despí i Esplugues 
de Llobregat, sense que s’hagin presentat al·legacions.  
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 Vist l’ informe de la cap tècnic d’Urbanisme de data 8 d’octubre de 
2007, on s’informa favorablement la seva tramitació i es conclou que l’objectiu 
general de la modificació és, per un costat, establir una estructura general 
d’espais lliures i eixos cívics, ordenant l’espai públic amb criteris de connexió 
amb l’entorn i els espais de dotacions i per garantir la implantació de nous 
aparcaments que resolguin el dèficit existent a aquesta part de la ciutat, 
compatibilitzant, a més, l’ús d’aparcament privat al subsòl que resoldrà els 
costos de millora del nou eix viari. L’expedient modifica la qualificació 
d’aquells sòls qualificats de zona 18 que són necessaris per a estructurar la 
ciutat, d’acord amb les operacions de millora del barri de Sant Ildefons a 
realitzar en el marc general de la llei de barris, els qual passaran a tenir la 
qualificació de sistema viari (clau 5) i via cívica (clau 5b) i sistema d’espais 
lliures: uns en els que es fixa la compatibilitat del subsòl en règim privatiu 
d’aparcament (6b*) i un altre en què només s’admet l’aparcament en règim 
públic (6b). A més es delimita un polígon d’actuació urbanística (PAU) que 
abasta la plaça del Sol i l’avinguda de la República Argentina des de Cornellà 
Modern fins a Mossèn Andreu, que permet la qualificació d’espai lliure amb ús 
privatiu del subsòl de la plaça del Sol, d’acord a l’establert a l’article 34 del 
Reglament del Text Refós de la Llei d’Urbanisme. Els espais qualificats com a  
6* tenen les mateixes condicions i paràmetrers que la zona 6 amb l’excepció 
que l’ús d’aparcament del subsòl podrà tenir caràcter privat. Aquesta 
modificació incrementa considerablement: la reserva d’espais lliures passant 
dels 2.100m2 vigents als 10.330 m2 de la proposta, reduint els sòls qualificats 
de zona 18 als ocupats per l’edificació i els espais de caràcter públic que 
l’envolten (12.362 m2).   
 
 Vist l’informe de la Cap Administrativa d’Urbanisme, de data 15 
d’octubre de 2007 en sentit favorable i obrant a l’expedient.  
   
 Vist l’article 23.1.a) i 34.2 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel 
qual s’aprova el reglament de la Llei d’Urbanisme;  i articles 74, 83 i 94 del 
Decret Legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, pel que s’aprova el text refós de la 
Llei d’Urbanisme de Catalunya.  
 
 Atès el que disposa el Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, 
en els seus articles 52.2, sobre les competències atribuïdes al Ple, i 114.3 en 
relació a l’adopció d’acords que requereixen el vot favorable de la majoria 
absoluta del número legal dels membres de la Corporació. 
 
 Per tot això el President de la Comissió Informativa d’Acció 
Territorial i Habitatge,  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 
                              ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment la Modificació Puntual del Pla General 
Metropolità de 1976 a l’entorn de l’Avinguda República Argentina de Cornellà 
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de Llobregat, redactat per l’arquitecte Ricard Antoni Casademont i Altimira de 
l’Empresa Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima. 
 
 Segon.- Sotmetre el present acord a informació pública,  mitjançant 
la inserció d’edictes al  Butlletí Oficial de la Província, en dos dels diaris de 
premsa periòdica de més divulgació del municipi, i al tauler d’anuncis 
municipal, per un termini d’un mes, així com  concedir audiència a les 
persones interessades amb citació personal. La documentació integrant de 
l’expedient administratiu es podrà consultar de dilluns a divendres laborables, 
en horari de 9’30 a 13’30 hores, a les dependències d’Urbanisme de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, al carrer Racó d’Enric Mora i Gosch, 
s/n (Edifici de la Rectoria). 08940. Cornellà de Llobregat. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a tots els interessats, als 
Ajuntaments del Prat de Llobregat, de l’Hospitalet de Llobregat, de Sant Boi de 
Llobregat, Sant Joan Despí i Esplugues de Llobregat, així com a l’Empresa 
Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima.” 
  
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Martínez Flor, President-Delegat de la 
Comissió Informativa d’Acció Territorial i Habitatge, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que el nom és una mica estrany perquè estem parlant 
de l'aparcament de la plaça del Sol que, en aquest moment, la part de subsòl 
és zona verda i el que es fa és que  -com ara es pot dividir el sòl del subsòl- la 
part de subsòl es declara d'equipament. Aleshores s'agafen els 18 que hi ha 
per tota la República Argentina i es concentren en la plaça del Sol i la 
qualificació del subsòl de la plaça passa als trossos aquests que ara són zona 
verda en la República Argentina, per aconseguir que el pàrquing es pugui 
vendre i l'entrada del pàrquing privat que hi ha al costat pugui passar pel 
pàrquing públic. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
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Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 
 13.- Exposar al públic la Modificació del Pla General Metropolità 
de 1976, als àmbits del CEIP d’Almeda i entorn dels Ferrocarrils Catalans. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient de Modificació del Pla General Metropolità 1976 als 
àmbits del CEIP d’Almeda i entorn dels Ferrocarrils Catalans, de Cornellà de 
Llobregat, redactat per l’arquitecte Ricard Casademont i Altimira. 
 
 Vist l’informe tècnic de data 10 d’octubre de 2007 al qual s’informa 
que l’objectiu de l’expedient de modificació del PGM als àmbits del CEIP 
Almeda i entorn del Ferrocarrils Catalans, és per un costat ampliar la 
superfície de la peça qualificada de 7bm2, de manera que permeti la 
implantació de les pistes i zones d’esbarjo de l’equipament docent en zona 
qualificada com a  7b, i per altra ampliar la reserva de sistemes d’espais 
lliures sobre el passeig dels Ferrocarrils Catalans. Per tant l’expedient de 
modificació proposa qualificar com equipaments 1.420 m2 de l’àmbit del 
carrer Silici, i 2.988 m2 de l’entorn dels Ferrocarrils com a Zona Verda.  
L’expedient de modificació del PGM-76 als àmbits del CEIP Almeda i entorn 
dels Ferrocarrils Catalans, al terme municipal de Cornellà de Llobregat,  
redactat per l’arquitecte Ricard Casademont i Altimira, d’acord al Pla General 
Metropolità, al Reglament del TRLUC  i al Decret Legislatiu 1/2005, de 26 de 
juliol, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei d’Urbanisme, té el grau de 
concreció suficient per procedir a la seva exposició pública per tal de garantir 
la participació ciutadana, en compliment de l’article 8 del TRLUC, concordant 
amb l’article 21 del Reglament. En compliment de l’article 83.7 del Decret 
1/2005, s’ha de concedir audiència als ajuntaments limítrofes. 
 
 Atesos els articles l’article 8 i 83.7 del Decret 1/2005, de 26 de 
juliol, pel qual s’aprova el text refós de la Llei d’Urbanisme de Catalunya, i 
article 106 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el 
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Reglament de la Llei d’Urbanisme, referents a la publicitat i participació en els 
processos de planejament i de gestió urbanística  i l’audiència als ajuntaments 
limítrofes. 
 
 Vist l’informe de la Cap Administrativa d’Urbanisme de data  15 
d’octubre de 2007. 
 
 Atès el que disposa el Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, 
en els seus articles 52.2, sobre les competències atribuïdes al Ple, i 114.3 en 
relació a l’adopció d’acords que requereixen el vot favorable de la majoria 
absoluta del número legal dels membres de la Corporació. 
 
 Per tot això el President de la Comissió Informativa d’Acció 
Territorial i Habitatge, proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 
     ACORDS  
 
       Primer.- Sotmetre a informació pública, el projecte de Modificació 
del PGM-76 als àmbits del CEIP d’Almeda i entorn dels Ferrocarrils Catalans, 
de Cornellà de Llobregat, redactat per l’arquitecte Ricard Casademont i 
Altimira. 
 
 Segon.- Publicar el present acord, mitjançant inserció d’Edicte en el 
Butlletí Oficial de la Província, en un dels diaris de major difusió de la 
província, així com a la web munipal, per un període de trenta dies, als efectes 
que durant aquest termini puguin formular-se suggeriments i, en el seu cas, 
d’altres alternatives de planejament, per Corporacions, Associacions i 
particulars. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord als Ajuntaments de Sant Joan 
Despí, de El Prat de Llobregat, de  l’Hospitalet de Llobregat, de Sant Boi de 
Llobregat, i d’Esplugues de Llobregat, com ajuntaments limítrofs, al senyor 
Ricard Casademont i Altimira, i a tots els interessats pel seu coneixement i 
efectes.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Martínez Flor, President-Delegat de la 
Comissió Informativa d’Acció Territorial i Habitatge, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que, en aquest cas és la nova escola d'Almeda. La 
Generalitat ens ha demanat que, pel que fa al tema dels patis -que en principi 
no eren equipament perquè a sota està el dipòsit de laminació- haurien de ser 
d’equipament, i el que fem és desafectar aquesta zona, posar-la com a 
equipaments traient l'equipament d'una altra zona de la ciutat i, per tant, 
qualificar tot l'espai que li cedim a la Generalitat com a equipament, perquè 
pugui estar tant l'edifici com els patis qualificats d'equipaments i poder-los 
cedir el conjunt. 
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 A continuació pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d'ICV-
EPM, senyor Arnau Funes Romero, per manifestar que, entenem que estem 
parlant d'una exposició al públic i, per tant, segurament no s'hauria de 
sotmetre a debat però, en tot cas, sí que ens felicitem que vagi avançant el 
més àgil possible la construcció del nou CEIP. Estem visualitzant que la 
ubicació final on acabarà el CEIP no és la millor per a una escola, però aquest 
Grup tampoc té voluntat d'endarrerir-ho, per tant, ja ho hem situat en 
diferents espais, estem davant d'un error històric de planificació, -no d'aquest 
mandat, segurament de l'anterior, o de l'anterior, de quan es van començar a 
fer els desenvolupaments d'aquella zona- però en definitiva, estem d'acord i 
donarem suport a tots els punts del nou CEIP d'Almeda, amb aquesta lògica 
de què és urgent i necessari que s'elabori, perquè hem de reconèixer que tots 
plegats -alguns amb un percentatge de responsabilitat i altres amb un 
percentatge de responsabilitat més alt- hem comès un error de planificació en 
aquest barri. 
 
 Novament intervé el senyor Antonio Martínez per manifestar que, en 
principi, no estic d'acord amb que hi hagi un error de planificació en el barri. 
El lloc que hi ha per a l'escola són 9.000 metres quadrats de l'actual i en 
aquesta escola hi cabria -i ha sigut la proposta de l'Ajuntament- l'ampliació de 
l'escola com fer un pis a sobre, això podria ser,  perquè l'edifici està preparat i 
es pot fer, no només la planta baixa sinó dos pisos, i a aquest Equip de Govern 
no li sembla cap bestialitat fer una escola de dos pisos. El lloc no és l'adient?, 
el barri té les mides que té i està envoltat de zona industrial, això és una 
realitat, per tant, això del lloc és una opinió que jo no comparteixo. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
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Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 
 14.- Aprovar l’esborrany d’addenda del Conveni de col·laboració 
subscrit en data 30 de gener de 2006, amb la Mancomunitat de Municipis 
de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, per al finançament de l’execució 
del projecte de millora de vialitat de l’avinguda del Parc. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el Conveni de col·laboració amb la Mancomunitat de Municipis 
de l’Àrea Metropolitana de Barcelona (MMAMB) per al finançament de 
l’execució del projecte de millora de vialitat de l’Avinguda del Parc, subscrit en 
data 30 de gener de 2006, en compliment de l’acord del Ple de l’Ajuntament de 
data 26 de gener de 2006. 
 
 Atès que a la clàusula tercera, lletra d) s’establia una aportació de 
138.434,86 euros amb càrrec al pressupost de l’Ajuntament per a l’exercici 
2007. 
 
 Atès que la clàusula quarta preveia que el finançament de 
511.923,92 euros a càrrec de la MMAMB amb fons procedents de l’assignació 
econòmica que el CAME 2004-2007 feia per a l’Ajuntament, tenia el caràcter 
de xifra màxima subjecta a la liquidació de les actuacions en curs finançades 
amb aquesta assignació. 
 
 Atès que un cop liquidades aquestes actuacions en curs la xifra 
definitiva assignada al projecte objecte del Conveni s’ha reduït fins a 
199.152,06 euros. 
 
 Atès que, segons l’esmentada clàusula quarta, aquesta reducció 
s’ha de compensar amb una major aportació de l’Ajuntament, prèvia la 
subscripció d’una addenda al Conveni. 
 
 Atès que la clàusula setena del Conveni imposava a l’Ajuntament 
l’obligació d’aportar a la MMAMB els fons necessaris per a la completa 
execució de l’obra, un cop deduïda l’aportació fixa de la MMAMB i que en cas 
que el cost de l’obra fos superior, com a conseqüència de modificacions de 
contracte, obres complementàries, etc.,  aquesta diferència seria a càrrec de 
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l’Ajuntament, per a la qual cosa s’hauria de subscriure una addenda al 
Conveni. 
 
 Atès que el cost total de l’actuació objecte del Conveni ha estat de 
2.734.169,32 euros, en lloc dels 2.340.187,43 euros previstos inicialment. 
 
 El President de la Comissió Informativa d’Acció Territorial i 
Habitatge, proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
  

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar l’esborrany d’addenda al Conveni de col·laboració 
subscrit en data 30 de gener de 2006 amb la Mancomunitat de Municipis de 
l’Àrea Metropolitana de Barcelona per al finançament de l’execució del projecte 
de millora de vialitat de l’Avinguda del Parc. 
 
 Segon.- Facultar l’Alcalde d’aquesta Corporació, senyor Antonio 
Balmón Arévalo, per a la signatura d’aquesta addenda. 
 
 Tercer.- Autoritzar i comprometre la despesa de 706.753,75 euros 
amb aplicació a la partida pressupostària 75.432B0.7630003 del vigent 
pressupost. 
 
 Quart.- Trametre el present acord i còpia de l’addenda a la Direcció 
General d’Administració Local del Departament de Governació i Administració 
Pública de la Generalitat de Catalunya, de conformitat amb l’article 309.1 del 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals (Decret 179/1995, de 
13 de juny). 
 
 Cinquè.- Notificar el present acord a la MMAMB per al seu 
coneixement i efectes.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del senyor Antonio Martínez Flor, President-Delegat de la 
Comissió Informativa d’Acció Territorial i Habitatge, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que, en el Ple anterior va venir una ampliació de 
l'import de les obres de l'avinguda del Parc. Com en allò que és el conveni hi 
havia una quantitat, el que fem ara és aprovar l'addenda per augmentar 
aquesta quantitat a la quantitat real que és la que va aprovar el Ple el mes 
anterior. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 

ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que,  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-los d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 117 del Reglament Orgànic Municipal, 
i es passa a tractar els assumptes següents: 
 
 
ÀREA D’ADMINISTRACIÓ PÚBLICA I INTERIOR 
 
  
 1.- Estimar la sol·licitud presentada per EMDUCSA en relació a 
la venda directa de la finca de propietat municipal de superfície 3.000 
metres quadrats, situada a l’avinguda Salvador Allende, s/núm, 
autoritzant l’ajornament del pagament de l’import de venda. 
 
 MOCIÓ 
  
 “Vist l’acord adoptat pel Ple Municipal en sessió celebrada el dia 29 
de juny de 2006, pel qual s’aprovava iniciar l’expedient previ de venda  d’una 
finca de tres mil metres quadrats, de propietat municipal, situada a l’Avinguda 
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Salvador Allende, s/n, a favor de l’Empresa Municipal de Desenvolupament 
Urbà de Cornellà, S.A. (EMDUCSA), per destinar-la a la construcció 
d’habitatge públic. 
 
 Vist l’acord adoptat pel Ple Municipal en sessió celebrada el dia 26 
d’octubre de 2006, pel qual s’aprovava definitivament “Procedir a la venda 
directa de la finca de propietat municipal, que a continuació es descriu a favor 
de l’Empresa de Desenvolupament Urbà de Cornellà. S.A. (EMDUCSA, de 
superfície 3000 m2: 
 

“Porció de terreny de 3000 m2 de superfície, amb els llinde 
següents: al nord amb l’edifici de l’INEM i la zona verda ubicada a la 
cantonada de l’Avinguda Salvador Allende amb l’avinguda de la 
República Argentina, al sud amb un passatge de vianants limítrofa 
amb edificis d’habitatges, a l’est amb l’Avinguda de Salvador 
Allende, i a l’oest amb el pati del col·legi públic Torre de la 
Miranda”” 

 
 El preu de la venda s’establia en 8.117.912.- euros que correspon: 
                Valoració..... 6.998.200.- euros 
 IVA 16%.......1.119.712.- euros 
 
 Vista la instància presentada per EMDUCSA el dia 18 d’octubre de 
2007,  en la que exposa que atesa la quantitat de projectes en marxa que està 
desenvolupant l’empresa EMDUCSA i que atesa la situació de Tresoreria de 
l’empresa, sol·licitem un ajornament del pagament de l’esmentada quantitat 
fins a un termini màxim de tres anys,  data en la que ja estarà acabada i 
lliurada la promoció d’habitatges, segons la planificació establerta de la 
mateixa. 
 
 Atès que si la modificació es fa de mutu acord no existeix cap 
impediment, sempre que es mantingui l’import de la venda inicial. 
 
 Vist l’informe de tresoreria en el que s’estableix que de conformitat a 
l’article 17 de la Llei 47/2003, de 26 de novembre General Pressupostària per 
la demora en el pagament es meritaran els interessos que resultin de 
l’aplicació per cada any de l’interès legal dels diners, fixat en la Llei de 
Pressupostos Generals de l’Estat per a cada exercici. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que legalment 
té conferides, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Estimar  la sol·licitud proposada per EMDUCSA  en relació 
a la venda directa de la finca de propietat municipal, que a continuació es 
descriu a favor de l’Empresa de Desenvolupament Urbà de Cornellà. S.A. 
(EMDUCSA, de superfície 3000 m2: 
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“Porció de terreny de 3000 m2 de superfície, amb els llinde 
següents: al nord amb l’edifici de l’INEM i la zona verda ubicada a la 
cantonada de l’Avinguda Salvador Allende amb l’avinguda de la 
República Argentina, al sud amb un passatge de vianants limítrofa 
amb edificis d’habitatges, a l’est amb l’Avinguda de Salvador 
Allende, i a l’oest amb el pati del col·legi públic Torre de la Miranda” 

 
 Segon.- Autoritzar l’ajornament del pagament de l’import acordat 
per la venda de l’esmentada finca, fins a un màxim de tres anys, aplicant per 
aquesta demora en el pagament els interessos que resultin de l’aplicació per 
cada any de l’interès legal dels diners, fixant en la Llei de Pressupostos 
Generals de l’Estat per a cada exercici. 
 
 Tercer.- Comunicar el present acord a l’Empresa Municipal  de 
Desenvolupament  Urbà  de Cornellà, S.A. (EMDUCSA), al Departament 
d’Urbanisme i Habitatge  i la Intervenció municipal.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  de la senyora Montserrat Pérez Lancho, Regidora-Delegada 
de l’Àrea d’Administració Pública i Interior, es fa una explicació de la Moció, 
manifestant que, el preu de venda és de 8.117.912,- euros, IVA inclós, i se 
sol·licita aquest ajornament fins a un termini màxim de 3 anys, que és el 
període previst per al lliurament de la promoció d'habitatge. Això es demana 
per evitar tensions a la tresoreria de l'empresa municipal. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d'ICV-
EPM, senyor  Arnau Funes Romero, per manifestar que, estem d'acord amb el 
punt, però, fora bo que ens expliquéssiu per què hem arribat com a punt 
d'urgència, ja que entenem que vam tenir una Comissió Informativa fa poc. 
 
 Novament intervé la senyora Montserrat Pérez Lancho, Regidora-
Delegada de l’Àrea d’Administració Pública i Interior, per manifestar que és per 
poder començar les obres i quan vam celebrar la Comissió Informativa encara 
no teníem tota la documentació. 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyora Ma. Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que, nosaltres ens 
abstindrem i també compartim amb l’Arnau que és un punt que no estimem 
que sigui oportú portar-lo d'urgència. 
 
 Finalment intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que, això no té misteri, és un acord que aprovem, hem de posar en 
marxa allò que hem compromès que són els 120 pisos que ja estan en marxa i 
que s'han d'escripturar. Com sabeu, han anat passant pel Ple diferents 
operacions perquè EMDUCSA pugui abordar sense tensions 385 habitatges, 
que posem en marxa i el que es fa és ajornar un pagament.  
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 No estem parlant d'un privat, estem parlant d'aquest Casa, és a dir, 
que tots els que hi som ara aquí som els mateixos de la Junta d'Emducsa, una 
altra cosa seria que fos de fora, però estem parlant entre nosaltres com 
reordenem les coses, res més. Ho dic perquè no té cap misteri ni història, puc 
entendre que us abstingueu, però que quedi clar que el que estem aprovant és 
això. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 2.- Aprovar inicialment la cessió gratuïta a favor de la Fundació 
Privada per a l’Atenció a Persones Dependents, d’un terreny de propietat 
municipal de 3.909 m2. així com de la futura construcció de la 
Residència de la Gent Gran a l’esmentat terreny.   
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 MOCIÓ 
 
 “Vista la següent proposta de cessió gratuïta: Proposta presentada 
pel Departament d’Acció Social. 
 
 Entitat:  “Fundació Privada per a l’Atenció a Persones Dependents”  
 
 Descripció del bé objecte de cessió: Terreny de 3.909 m2. sobre 
aquesta finca mitjançant acord de Ple de 23 de febrer de 2006 l’Ajuntament de 
Cornellà va efectuar una permuta estan prevista en compensació a 
l’Ajuntament la construcció de les obres d’estructura de la Residència de la 
Tercera Edat Verdaguer, valorades segons informe municipal en 2.929.832.- i 
amb un termini màxim de realització de com a màxim fins a 31 de desembre 
de 2009, que s’incorporen als elements objecte de cessió. 
 
 També s’incorpora a la cessió la futura construcció de la Residència 
de la Gent Gran que mitjançant acord de Ple de 27 d’octubre de 2005 de 
l’Ajuntament de Cornellà s’executarà directament diversos projectes específics 
que conformen el Projecte d’Intervenció Integral al barri de Sant Ildefons, a 
través de l’empresa Municipal de Desenvolupament Urbà de Cornellà, S.A., i 
conforme al projecte aprovat inicialment per acord del Plec Municipal, en 
sessió celebrada el dia 23 de febrer de 2006, havent-se aprovat definitivament 
el projecte en data 21 d’abril de 2006. 
 
 Els llindars de la parcel·la objecte de cessió son: al nord amb el 
solar on està construïda l’Església del Pilar; al nord-est amb els testers dels 
edificis del carrer Durà; al sud-est amb el carrer Salvador Allende i al sud-oest 
amb l’interbloc del carrer Dolçamara. 
 
 Destinació del bé cedit:  “Residència  per a la Gent Gran  i atenció a 
persones dependents.” 
 
 Vist l’article 49 i següents del Reglament de Patrimoni dels Ens 
locals, en el que es regula la cessió gratuïta de béns patrimonials per part dels 
Ens locals. 
 
 Vist que l’expedient consta la justificació i documentació dels 
requeriments establerts a l’article 49. 2 de l’esmentat Reglament i que 
bàsicament són: 
 

a) la finalitat de la cessió es fa en benefici de la població de l’ens local. 
b) La justificació que la finalitat de la cessió no es pot assolir 

mantenint l’ens local el domini o el condomini dels béns, no 
constituint sobre aquest cap dret real. 

c) La certificació del secretari de la Corporació en la qual consta que 
els béns figuren a l’inventari aprovat per l’ens locals amb 
l’esmentada qualificació jurídica. 
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d) El dictamen subscrit per un tècnic que acrediti que els béns no 
estan compresos en cap pla d’ordenació, reforma o adaptació que 
els faci necessaris a l’ens local. 

 
 Vist l’informe del Cap del Departament de Contractació i Patrimoni. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents  
 
      ACORDS 
  
 Primer.- Aprovar inicialment la següent cessió gratuïta : 
 
 Entitat:  “Fundació Privada per a l’Atenció a Persones Dependents”  
 
 Descripció del bé objecte de cessió: Terreny de 3.909 m2. sobre 
aquesta finca mitjançant acord de Ple de 23 de febrer de 2006 l’Ajuntament de 
Cornellà va efectuar una permuta estan prevista en compensació a 
l’Ajuntament la construcció de les obres d’estructura de la Residència de la 
Tercera Edat Verdaguer, valorades segons informe municipal en 2.929.832.- i 
amb un termini màxim de realització de com a màxim fins a 31 de desembre 
de 2009, que s’incorporen als elements objecte de cessió. 
 
 També s’incorpora a la cessió la futura construcció de la Residència 
de la Gent Gran que mitjançant acord de Ple de 27 d’octubre de 2005 de 
l’Ajuntament de Cornellà s’executarà directament diversos projectes específics 
que conformen el Projecte d’Intervenció Integral al barri de Sant Ildefons, a 
través de l’empresa Municipal de Desenvolupament Urbà de Cornellà, S.A., i 
conforme al projecte aprovat inicialment per acord del Plec Municipal, en 
sessió celebrada el dia 23 de febrer de 2006, havent-se aprovat definitivament 
el projecte en data 21 d’abril de 2006 
 
 Els llindars de la parcel·la objecte de cessió són: al nord amb el 
solar on està construïda l’Església del Pilar; al nord-est amb els testers dels 
edificis del carrer Durà; al sud-est amb el carrer Salvador Allende i al sud-oest 
amb l’interbloc del carrer Dolçamara. 
 
 Entitat: “ Fundació Privada per a l’Atenció a  Persones Dependents” 
 
 Finalitat de la cessió: Residència per a la Gent Gran i atenció per a 
persones dependents”. 
 
 Segon.-  Les característiques de la cessió són les següents: 
 
 Entitat: “Fundació Privada per a l’Atenció a  Persones Dependents 
 
 Finalitat de la cessió: Prestació pel servei de residència per a la gent 
gran i atenció per a persones dependents. 
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 Els fins per als quals s’atorga la cessió s’han de mantenir de forma 
perpètua i  permanent. En el supòsit de què el bé cedit no es destini a l’ús 
previst, o es modifiqui la titularitat de la cessió sense l’autorització expressa de 
l’Ajuntament, revertirà automàticament de Ple dret al Patrimoni de l’Ens Local 
cedent, d’acord amb les condicions de l’article  50.1 del Decret 336/1988 de 
17 d’octubre del Reglament de Patrimoni. 
 
 Tercer.- Facultar a l’Alcalde Antonio Balmón Arévalo,  per a la firma 
de quants documents públics i privats fossin necessaris per a l’execució del 
present acord. 
 
 Quart.- Sotmetre el present acord a exposició pública, mitjançant la 
seva inserció durant el termini de trenta dies al tauler Municipal d’anuncis 
d’aquest Ajuntament, per tal de qui es consideri interessat, pugui efectuar 
al·legacions, així com  a la publicació  al  Butlletí Oficial de la Província 
 
 Cinquè.- Donar compte de l’expedient íntegre al Departament de 
Governació i Administracions Públiques de la Generalitat conforme estableix 
l’article 49 3. del Reglament de Patrimoni dels Ens Local. 
 
 Sisè.- Notificar el present acord a la Generalitat de Catalunya a 
efectes de comunicar la retirada de l’actuació 71 (Residència de la Gent Gran) 
del Projecte integral de Sant Ildefons com una de les possibles intervencions 
que poden tenir cofinançament per FEDER. 
 
 Setè.- Comunicar el present acord a la Fundació Privada per a 
l’Atenció a Persones Dependents; als Departaments de Salut Pública, Consum, 
Benestar Social i Educació; Gestió Tributària;  Urbanisme i Habitatge; Edificis 
Públics  i  la  Intervenció Municipal, i al Departament Responsable de la Llei 
de Barris de la Generalitat de Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Montserrat Pérez Lancho, Regidora-Delegada 
de l’Àrea d’Administració Pública i Interior, es fa una explicació de la moció, 
manifestant que, aquesta és una proposta del Departament d'Acció Social, que 
fa referència a la Residència de la tercera edat “Verdaguer”. Les obres estan 
valorades en 2.929.832,- euros, amb un termini màxim de realització de fins el 
31 de desembre de 2009. Aquesta obra forma part del projecte d'intervenció 
integral del barri Sant Ildefons a través d'Emducsa i la finalitat de la cessió és 
la prestació del servei de Residència per a la gent gran i l'atenció a les 
persones dependents. 
 
 A continuació intervé  el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, 
per manifestar que, vol aclarir una cosa i és que, no sé si ho he sentit 
malament, però 2.929.832,- euros només són obres d'estructura no de 
construcció de la residència. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 1.- Moció del Grup Polític Municipal del PP, referida a realitzar 
una campanya de comunicació als contribuents sobre les seves 
obligacions fiscals.  
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que amb la reforma de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals es va modernitzar el sistema tributari local elevant la capacitat 
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normativa dels ajuntaments i possibilitant que des del propi municipi participi 
en polítiques familiars, socials, econòmiques, d’ocupació o ecològiques. 
 
 Atès que aquesta major capacitat normativa municipal respecte als 
tributs locals possibilita l’aplicació de més i majors bonificacions respecte a 
diferents tributs. 
 
 Atès que els tributs municipals suposen una part molt important 
dels ingressos pressupostats anualment. 
 
 Atès que l’Impost sobre Béns Immobles, l’Impost sobre Vehicles de 
Tracció Mecànica i les Taxes sobre Gestió de Residus Municipals i de Guals 
són els tributs que en el seu conjunt afecten a una major part de 
contribuents. 
 
 Atès que l’Ajuntament ha de facilitar al màxim a tots els 
contribuents que disposin de tota la informació relativa a les seves obligacions 
de pagament dels tributs i taxes locals així com també de les exempcions i 
bonificacions que resultin d’aplicació, es proposa a l’Ajuntament en Ple 
l’adopció del següent 
 

ACORD 
 
 Remetre, durant el mes de gener de cada any, una comunicació 
detallada a tots els contribuents amb la relació dels següents Impostos i Taxes 
que els afectin: 
 

• Impost sobre Béns Immobles, Impost sobre Vehicles de Tracció 
Mecànica, Taxa sobre Gestió de Residus  Municipals i Taxa de 
Guals. 

• A més de tota la informació respecte cada tribut referent a la 
quota a pagar, aplicació de bonificacions, terminis de 
pagament, forma de pagament (possibilitat de domiciliació en el 
seu cas), així com sobre els Beneficis Fiscals que preveuen les 
Ordenances Fiscals Municipals d’aplicació.”   

 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora Ma. 
Isabel Espinosa Fernández, es fa una explicació de la moció, manifestant que, 
aquesta Moció la va presentar el nostre Grup en l'anterior mandat i avui no 
seré original i diré el mateix que vaig dir aleshores, i és que les nostres 
mocions no seran grans ni grandiloqüents declaracions d'intencions, són 
senzilles aportacions per facilitar la vida diària de les persones, i dintre 
d'aquesta senzillesa, els interessos ciutadans abans que els políticament 
rendables. 
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 Per tant, hem tingut unes converses amb el Portaveu Socialista que 
ens ha proposat unes esmenes les quals hem acceptat, ja que entenem que 
són del tot raonables i també entenem que el Govern Municipal hagi d'estudiar 
els costos, perquè és quelcom evident, perquè no es pot canviar un sistema 
d'un dia per a un altre i s'ha de fer abans un estudi amb les despeses, el 
contrari seria irresponsable, per tant, acceptem aqueixa puntualització, ja que 
el que és important és que al final tots tinguem clar que al contribuent se li 
facilitarà la burocràcia, se li donarà més informació sobre les seves obligacions 
i, a més, sobre les subvencions o les facilitats a les que pugui acollir-se. 
 
 Quant a la segona esmena de l'exposició en el "Cornellà Informa", 
també ens sembla adequada, atès que el "Cornellà Informa" en sí mateix és la 
seva funció, o sigui, la mateixa paraula ho diu, tot el que succeeixi en aquest 
Ajuntament de l'índole que sigui ha d'estar exposat a la ciutadania, per això 
està aquesta revista, per tant, acceptem en principi les esmenes que se'ns ha 
fet i esperem que prosperi aquesta Moció. 
 
 A continuació pren la paraula la regidora del Grup Municipal 
d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza, per manifestar que, vota a favor 
pensant que tot allò que millori la informació envers al ciutadà és un avanç. 
 
 Seguidament intervé  la Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, 
senyora Iolanda Llambrich i Serrano, per manifestar que el nostre vot també 
serà afirmatiu, però també haig de dir que hagués agraït que se m'haguessin 
fet arribar les esmenes per saber exactament què és el què acabaríem votant 
al final i no ha estat així. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d'ICV-
EPM, senyor  Arnau Funes Romero, per manifestar que, lògicament donarem 
suport a la moció, encara que anàvem amb una lògica d'aconseguir "fer la 
pinça" –avui Isabel-,  però veiem que t'has posat d'acord, per la qual cosa, en 
principi, el nostre vot és favorable, entenent que tot el que sigui incrementar la 
transparència en la gestió municipal ens sembla bé. Estàvem una mica amb 
l'expectativa de la teva explicació de motius, per acabar de perfilar el nostre 
vot, amb l'idea de què s’acabés explicant una mica millor, i interpreto que la 
informació que ens dóna la modificació pot ser raonable, per tant estaríem a 
favor.          
 
 Novament intervé la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora 
Ma. Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que, amb la finalitat 
d'alleugerir el Ple he obviat explicar el que és la Moció, perquè tots els grups 
teniu la còpia de la inicial i, a més -com he dit- és una moció que en el mandat 
anterior va venir al Ple i només és per facilitar a la ciutadania una relació del 
que ha de pagar a final de l'any i també de les bonificacions i de les 
exempcions fiscals, ja que si els demanem que paguin també han de tenir 
aqueixa informació. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que una mica és el que parlàvem en el tema de les 
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Ordenances Fiscals, que és la necessitat de millorar la nostra gestió, ens farem 
càrrec per l'Àrea d'Economia i Societat en el tema de la tarifació social -com he 
comentat abans-, i en el tema del fraccionament, i aquí el que es concreta és 
que al "Cornellà Informa" sortirà una separata que parlarà de totes les taxes i 
impostos i també parlarà de les bonificacions i del calendari del contribuent.    
 
 Després d’això la Moció queda redactada en els termes següents: 
 
 “Atès que en la reforma de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals 
es va modernitzar el sistema tributari local modificant la capacitat recaptadora 
dels Ajuntaments i possibilitant que des del propi municipi es puguin portar a 
terme de forma limitada bonificacions fiscals per contribuir a polítiques 
familiars, socials, econòmiques, d’ocupació o ecològiques. 
 
 Atès que aquesta major capacitat normativa municipal respecte als 
tributs locals possibilita l’aplicació de bonificacions respecte a diferents 
tributs. 
 
 Atès que els tributs municipals suposen una part relativa sobre el 
conjunt dels ingressos consolidats pressupostats anualment. 
 
 Atès que l’Impost sobre Béns Immobles, l’Impost sobre Vehicles de 
Tracció Mecànica i les Taxes sobre Gestió de Residus Municipals i de Guals 
són els tributs que en el seu conjunt afecten a una major part de 
contribuents. 
 
 Atès que l’Ajuntament ha de facilitar als contribuents que disposin 
de tota la informació relativa a les seves obligacions de pagament dels tributs i 
taxes locals així com també de les exempcions i bonificacions que resultin 
d’aplicació. 
 
 Per tot això, el Grup Municipal del PP proposa al Ple Municipal 
l’adopció dels següent 
 

ACORDS 
 
 Estudiar per part dels serveis econòmics de l’Ajuntament, la 
possibilitat de fer una comunicació detallada, a tots els contribuents, dels 
Impostos i Taxes que els afectin, així com el seu fraccionament. 
 
 A la revista d’informació municipal el “Cornellà Informa” s’explicarà 
tota la informació de cada tribut referent a la quota a pagar, aplicació de 
bonificacions, terminis de pagament, forma de pagament (possibilitat de 
domiciliació en el seu cas). Així com sobre els beneficis fiscals que preveu les 
Ordenances Fiscals Municipals d’aplicació.” 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 2.- Informació de l’Alcaldia sobre estadística de violència de 
gènere. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que des de l’últim Ple de setembre han estat set les 
dones mortes per violència masclista la qual cosa fa que durant l'any 2007, 
són 79 dones, 3 menors i 3 víctimes indirectes. 
 
 
 
 3.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que hi ha dues preguntes presentades pel Grup 
Municipal d’ERC-AM, les quals han estat contestades per escrit. 
 
 La primera pregunta diu el següent: 



95 

 
 “Tenint en consideració que per segon cop, i després de l’experiència 
pilot de l’estiu del 2006, s’ha dut a terme aquest estiu la campanya “Cornellà 
pel civisme” i tenint en consideració que ja ha transcorregut un mes des de la 
finalització d’aquesta campanya, el nostre Grup municipal formula les 
següents qüestions: 
 

• Quin cost, tant material com en recursos humans, ha suposat 
aquesta campanya? 

• S’ha fet o s’està fent algun informe amb les dades que han recollit 
els agents cívics? 

• Està previst continuar amb aquesta campanya durant l’any 2008? 
De manera continuada, o en quin període de l’any?.” 

 
 
 La resposta a les presents preguntes han estat elaborades per la 
Regidora Delegada de l’Àrea de Polítiques d’Igualtat i d’Integració, senyora 
Emilia Briones Matamales, on diu el següent: 
 
 “En resposta a les qüestions que consten en la pregunta que el seu 
grup ha presentat en aquest Ajuntament per la sessió plenària del mes 
d’octubre, en relació a la campanya “Cornellà pel Civisme”, tinc que 
manifestar-li el següent: 
  
 1.- El cost de l’esmentada campanya ha estat el següent: 
 

a) En recursos materials educatius: 5.071,87 Euros. 
a. Guies per reciclar 
b. Fulls informatius varis 
c. Cendrers de butxaca 
d. Cucurutxos 

b) En recursos material esportius: 2.700,00 Euros. 
a. Pilotes de diferents disciplines esportives 
b. Pitrals 
c. Xiulets 
d. Varis 

c) En recursos humans per dinamització esportiva i control 
instal·lacions: 42.537,00 Euros. 
a. Coordinació dels dinamitzadors 
b. Contractació dels conserges-dinamitzadors 

d) En recursos humans per la divulgació de comportaments cívics: 
24.863,84 Euros. 
a. Contractació de 8 Educadors/res Cívics/ques 
 

 2.- Una vegada acabada la campanya s’ha elaborat un informe-
memòria on està recollit l’avaluació de la campanya, en la que hi han 
participat els diferents responsables dels Departaments implicats en la 
mateixa (Educació, Organització i Programes, Esports, Guàrdia Urbana, Salut 
Pública, Medi Ambient) i les persones participants en el projecte. 
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Setmanalment durant la seva realització ha hagut sessions de seguiment de la 
campanya i diàriament a l'inici de l'activitat ha hagut una sessió de 
planificació del treball a dur a terme pel que fa referència al treball dels 
Educadors Cívics. 
 
 3.- En principi i en funció de la valoració que s’ha fet, està previst 
que per l’any 2008 es torni a repetir l’experiència  durant el  període de juny a 
setembre.” 
 
 
 La segona pregunta presentada pel Grup Municipal d’ERC-AM, diu 
el següent: 
 
 “Tenint en consideració que des de l’equip de govern en diverses 
ocasions s’ha parlat de la pràctica de l’esport com una eina educativa en el 
lleure de gran importància i rellevància, tenint en compte que un dels espais 
on es porta a terme la pràctica de l’esport a Cornellà està en obres, el nostre 
Grup Municipal formula les següents qüestions: 
 

• Tenim entès per consultes que ens han fet arribar els veïns que les 
obres del Camp de futbol de Fontsanta s’han allargat més del 
previst inicialment, si és així per quan estava prevista la finalització 
de les obres? Quan estaran acabades? 

• En el cas que s’hagi superat el període d’acabament de les obres 
previst inicialment, quina ha estat la causa d’aquesta demora?.” 

 
 
 La present pregunta ha estat contestada pel Regidor Delegat de 
l’Àrea d’Acció Territorial i Habitatge, senyor Antonio Martínez Flor, on diu el 
següent: 
 
 “La data de finalització de les obres estava prevista pel mes 
d’octubre, es poden endarrerir màxim 15 dies a causa de les pluges.” 
 
  A continuació pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano, per manifestar que, només 
volia demanar que, a partir d’ara -si és possible- en tots els actes que 
s'organitzin a la ciutat hi hagi una informació amb una mica més d'antelació 
als portaveus de les diferents formacions polítiques, perquè a vegades ens 
assabentem d'actes  -fins i tot compten amb la presència de representants del 
Govern de la Generalitat- amb unes poques hores d'antelació, amb la dificultat 
que suposa conciliar agendes o fins i tot ens assabentem per altres 
organismes, que no són el propi Ajuntament.  
 
 Sé de la complicació de quadrar les agendes de tothom, però si 
tenim una previsió, ho podem fer i, a més a més, encara que s'exigeixi per part 
nostra -que seria una possible fórmula- la confirmació de l'assistència als 
actes, un cop confirmada sí que fora bo observar unes mínimes regles de 
protocol, perquè sinó -i fent un acudit que segurament serà molt dolent- a 
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vegades, l'assistència a un acte al principi és una mica el joc de les cadires, a 
veure on seus, aquesta queda buida, aquesta està plena, aquest vindrà, 
aquest no, i de cara a la ciutadania també, a vegades, dóna una imatge una 
mica histriònica de tot plegat i refermo que, encara que se'ns exigeixi per part 
nostre el compliment i la confirmació de l'assistència, estaria bé poder-ho fer 
d'aquesta manera. 
 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d'ICV-
EPM, senyor Arnau Funes Romero, per manifestar que voldria fer una 
pregunta, encara que no sé si és un prec però, en definitiva, acceptaré 
qualsevol de les dues opcions.  
 
 En la línia que hem anat aprovant en aquest Ple i que hi ha hagut 
dos punts que confirmen que hi hauran dues actuacions molt properes en la 
Ronda de Dalt i en concret en la baixada de la Ronda de Dalt, quan sortim de 
Sant Ildefons el tram de la sortida 14 a la 15, jo sol·licitaria o pregaria que els 
responsables, el regidor o la regidora competent en la matèria, fes alguna 
gestió per intentar plantejar als responsables de la Ronda de Dalt, l'increment 
de les pantalles d'aïllament acústic de la sortida 14 a la 15. Crec que tant en 
la promoció d'habitatges de Sant Ildefons -que estem tramitant- com de la 
futura escola d'Almeda, un increment de les pantalles d'aïllament acústic fora 
bo que s'estudiés i que algú del govern intentés fer alguna gestió en aquest 
sentit. 
 
 A continuació intervé la Regidora del Grup Municipal d'ICV-EPM, 
senyora Elisa Corral Lozano, per manifestar que, en el passat Ple del dia 27 de 
setembre, l'Alcalde va expressar amb claredat que ell -i jo vaig entendre que 
també el seu partit perquè parlava en primera persona del plural- no creien en 
la participació ciutadana i entenem que, per tant, el seu compromís amb la 
ciutadania no passa ben bé per comptar amb els ciutadans/es. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per preguntar si és un prec o una pregunta, manifestant la senyora 
Elisa Corral que és un prec. Doncs aleshores fes el prec, -manifesta el senyor 
Alcalde- perquè no cal explicar la vida.  
 
 La senyora Elisa Corral manifesta que entenem que el compromís 
passa per la transparència i, per tant, en nom d'aquesta transparència 
preguem que el mapa d'antenes de telefonia mòbil sigui penjat a la pàgina 
Web de l'Ajuntament. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per informar que el Grup Municipal del PP ha presentat dues 
preguntes que han estan contestades per escrit. 
 
 Les preguntes presentades pel Grup Municipal del PP diuen el 
següent: 
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 “El Consultori Almeda (depenent de l’EAP Martí i Julià) es troba al 
barri Almeda de Cornellà de Llobregat (Baix Llobregat). La població d’aquest 
barri ha experimentat un fort creixement en els darrers anys, especialment de 
parelles joves o persones immigrades que han fet créixer el nombre d’infants a 
la zona. 
 
 Interessa saber a aquesta regidora: 
  

1. Quin és el capteniment del Govern de la Generalitat sobre la 
situació del Consultori Almeda de Cornellà de Llobregat (Baix 
Llobregat)? 

2. Quina és la població atesa a l’esmentat Consultori? 
3. Quin és el nombre de professionals que exerceixen al centre? 
4. Quants són els professionals especialitzats? Desglossar per nombre 

i especialitat. 
5. I el nombre d’infermeres? 
6. Quin és el nombre de pediatres? 
7. Quin és l’horari de cada una de les especialitats 
8. Quines mesures té previstes el Govern de la Generalitat per què 

totes les especialitats estiguin cobertes a l’esmentat Consultori? 
9. Per quan preveu que totes les especialitats estiguin cobertes? .”  
 
 

 “El Centre d’Atenció Primària (CAP) Dr. Martí i Julià es troba al 
barri centre de Cornellà de Llobregat (Baix Llobregat). Aquest barri ha 
experimentat un fort creixement demogràfic en els darrers temps, 
especialment de persones immigrades i ja compta amb una població al voltant 
dels 15.000 habitants. 
 
 Interessa saber a aquesta regidora: 
  

1. Quin és el capteniment del Govern de la Generalitat sobre la 
situació del CAP Dr. Martí i Julià de Cornellà de Llobregat (Baix 
Llobregat)? 

2. Quina és la població atesa a l’esmentat CAP? 
3. Quin és el nombre de professionals que exerceixen al centre? 
4. Quants són els professionals especialitzats? Desglossar per nombre 

i especialitat. 
5. I el nombre d’infermeres? 
6. Té coneixement el Govern de la Generalitat, de queixes dels usuaris 

per manca d’especialistes? 
7. Quines solucions té previst dur a terme per acabar amb aquesta 

manca de professionals. 
8. Per quan preveu que totes les especialitats estiguin cobertes a 

l’esmentat CAP Dr. Martí i Julià?.”   
   
 Aquestes preguntes han estat contestades per escrit per la Regidora 
Delegada de l’Àrea d’Acció Social i Salut Pública, senyora Enriqueta Pardo 
Lanuza, i diu el següent:  
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  “Davant les qüestions que ens presenta pel proper Ple del dia 25 
d’octubre d’enguany, sobre el consultori situat al Barri Almeda (depenent de 
l’EAP Martí Julià), li comunico el següent: 
 
  En primer lloc, les dades que ens sol·licita, no són dades que 
estiguin en possessió del Departament de Sanitat del nostre Ajuntament, ja 
que la seva competència, correspon al Servei Català de la Salut, Conselleria de 
Salut de la Generalitat de Catalunya.  
 
  Com vostè comprendrà, a l’ésser nosaltres l’administració més 
propera a les persones usuàries d’aquest servei, ens arriben les queixes per la 
manca de personal o per altres motius. El nostre paper, és fer arribar a 
l’organisme competent la petició de què se solucionin les mateixes, tenint 
sempre en compte que som uns defensors de la Salut Pública i per tant 
vetllem per la seva bona qualitat. 
 
  Per altra banda, la resta d’informació que ens sol·licita, així com 
quina és la població atesa pel Consultori, el nombre de professionals, 
pediatres i infermeres dels centres, els horaris de les especialitats..., correspon 
a la pròpia organització del Servei Català de la Salut i de la Conselleria de la 
Generalitat, com ja l’he esmentat abans. 
 
  Tant la planificació com les mesures que té previstes el Govern de la  
Generalitat perquè totes les especialitats estiguin cobertes a l’esmentat 
Consultori,  corresponen a ella mateixa, donar l’explicació. 
 
  És, per tot això, que crec que hauria d’utilitzar el canals 
parlamentaris per què arribin aquestes informacions que vostè ens sol·licita al 
seu coneixement. 
 
  Sento no poder atendre les serves preguntes, i resto a la seva 
disposició per a les que si són de la nostra competència.” 
 
 
 Tot seguit intervé la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora 
Ma. Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que ha presentat un prec per 
escrit i un altre que porto verbalment. 
 
  El prec és la moció que en el Ple passat va passar en el tema de 
la participació ciutadana i aquesta vegada he corregit el que faltava quant a 
mobilitat i accessibilitat i ho torno a portar al Ple amb l'esperança -i com ja he 
dit abans que la nostra finalitat no és la cosa política sinó que al final 
s'aconsegueixi i per tant, ho porto com a prec- que aquest Govern compti amb 
la ciutadania -sobretot en els dies que estem passant- pel que fa a mobilitat. 
 
 El prec presentat per escrit diu el següent: 
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 “Atès el dret dels ciutadans a participar en els assumptes públics 
reconegut a la Constitució Espanyola a l’article 23, ja sigui directament o a 
través dels seus representants lliurement escollits en eleccions periòdiques per 
sufragi universal. 
 
 Atès que segons disposa l’article 69 de la Llei 7/1985 Reguladora de 
les Bases de Règim Local les corporacions locals facilitaran la participació de 
tots els ciutadans a la vida local i que en termes similars s’expressa l’article 
154.1 del Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya. 
 
 Atès que, tot i que des de l’Ajuntament de Cornellà es ve facilitant i 
promovent a través de diferents mecanismes la participació ciutadana, cal 
seguir avançant i promovent, en el marc de la normativa vigent, nous àmbits 
de participació, ampliant els ja existents, a fi i efecte de seguir apropant la 
gestió municipal a la ciutadania i de facilitar i millorar la participació 
ciutadana a la vida local i millorar la participació ciutadana. 
 
 Atès que un dels mecanismes per fomentar la participació 
ciutadana és la creació de consells de participació respecte àmbits i 
temàtiques concretes, consells que s’articulen com a veritables òrgans 
consultius i assessors de l’Ajuntament. 
 
 Atès que una de les principals problemàtiques al nostre municipi 
als darrers anys, fruit del creixement urbà i increment del parc mòbil, se situa 
a l’àmbit de la mobilitat i la circulació urbana i que es fan necessàries 
propostes d’actuació actives i decidides per abordar aquesta problemàtica i 
avançar cap a un model sostenible de mobilitat i accessibilitat. 
 
 Atès que resultaria convenient un espai de reflexió i debat continuat 
sobre les polítiques municipals de mobilitat i accessibilitat obert a la 
participació de tots els sectors i col·lectius del municipi (institucions, entitats, 
associacions, etc.) relacionats amb l’àmbit de la mobilitat i la circulació 
urbana i que no disposem al nostre Municipi de cap òrgan consultiu tingui 
aquest àmbit d’actuació. 
 
 Es proposa a l’Ajuntament en Ple l’adopció del següent acord: 
 
 Acordar la creació del Consell Municipal de la Mobilitat i 
Accessibilitat com a instrument de participació ciutadana a l’àmbit de la 
mobilitat i circulació urbana garantint en la seva composició la participació de 
tots els sectors i col·lectius del municipi relacionats amb l’àmbit de la 
mobilitat, l’accessibilitat i la circulació urbana.” 
 
  
 Continua amb l’ús de la paraula la senyora Espinosa, manifestant 
que, també portem un altre prec, el qual té una exposició de motius llarga i, 
per tant, amb la finalitat d'alleugerir el Ple, ho passaré a Secretaria perquè 
quedi constància, però simplement diré els punts que demanem en aquest Ple 
i és que es demani al Ministerio de Fomento i a la Generalitat de Catalunya,  -
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en el tema de les rodalies i del caos circulatori que avui tenim- que aturin les 
obres de l'AVE en la província. 
 
 Intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per manifestar 
que això no és un prec de competència municipal 
 

 La senyora Espinosa diu que sí ho és. El senyor Alcalde insisteix 
que, no ho és, i per començar les obres de l'AVE a Cornellà no estan. La 
senyora Espinosa indica que passen per Cornellà. El senyor Alcalde incideix 
que, no passen per Cornellà, per tant, no hi ha prec sobre això. Hi ha un altre 
prec sobre una altra cosa?. 

 
 La senyora Espinosa manifesta que és un prec sobre el caos 

circulatori que pateixen els nostre veïns. El senyor Alcalde diu que no hi ha 
cap caos, afegint la senyora Espinosa que, surti a la Ronda pel matí i 
comprovarà si hi ha caos o no. El senyor Alcalde diu que sempre hi ha.        
     
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint hores i trenta minuts, de la qual 
s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, juntament amb 
mi, la Secretària General, que ho certifico. 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 


